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افزایش نرخ جرایم رانندگی وبازدارندگی
در کشور ما در حضور پلیس با سرعت غیر مجاز تردد می 
کنند،دور در جا می زنند، کارهای حادثه ساز می کنند و با 

یک جریمه 200 هزار تومانی به کار خود ادامه می دهند.
تصادف به عوامل متعددی مرتبط است ،از بحث وسائل 
نقلیه گرفته تا خود راننده و مسیر و جاده که از عوامل افزایش 
تصادفات هستند.در این بین نظارت و کنترل نیز لازم است 
و جرائم رانندگی باید به گونه ای باشد که بازدارندگی لازم را 
داشته باشد . راننده می بایست احساس کند که اگر می 
خواهد مرتکب خلافی شود باید جریمه های سنگینی بابت 
آن پرداخت کند.البته نباید از بحث آموزش و فرهنگ سازی برای رانندگان نیز غافل شویم ولی 
یکی از عوامل مهم بحث نظارت و کنترل است که جاده ها نیازمند نظارت پلیس هستند.جاده 
ها سیستم های کنترلی باید داشته باشند و اگر کسی تخلفی کرد می بایست بر اساس گزارش 

پلیس و دوربین ها جریمه آن را پرداخت کند.
در نتیجه افزایش نرخ جریمه های رانندگی به عنوان یکی از عوامل می تواند بازدارنده باشد 
ولی درصد تاثیر آن را نمی توان پیش بینی کرد.ضمن اینکه کیفیت خودروها و آموزش نیز در 

کاهش تصادفات و مرگ و میر تاثیر بسزایی دارد.
برخی رانندگان با علم به خلاف بودن حرکت خود مرتکب آن تخلف می شوند و پلیس هم آنها 
را جریمه می کند ولی میزان جریمه به قدری پایین است که اصلا مفهومی برای راننده ندارد و 

این میزان جریمه نمی تواند بازدارندگی لازم را داشته باشد.
در کشور ما در حضور پلیس با سرعت غیر مجاز تردد می کنند،دور در جا می زنند، کارهای 
حادثه ساز می کنند وبا یک جریمه 200 هزار تومانی به کار خود ادامه می دهند که این میزان 

جریمه در کیفیت رانندگی فرد متخلف تاثیری ندارد.
اگر چه برای برخی از رانندگان 200 هزار تومان هم ارزش کمی ندارد ولی میزان جریمه های 
فعلی نمی تواند بازدارندگی لازم را داشته باشد .در همه جای دنیا نیز وقتی کسی تخلف می 
کند جریمه ها را افزایش می دهند و شرایطی را ایجاد می کنند که برای دفعه دوم مرتکب تخلف 

نگردد.
البته در این بین نمی توان از عوامل دیگری نظیر تعمیر و نگهداری جاده ها و ایجاد زیرساخت 
های لازم و حتی اتومبیل خوب جهت آرامش رانندگان چشم پوشی کرد ولی افزایش جریمه می 

تواند یکی از عوامل کاهش نخلفات رانندگی و تصادفات جاده ای باشد.
رئیس مرکز تدوین مقررات و ایمنی حمل و نقل وزارت راه و شهرسازی

مدیرکل تعاون، کار ورفاه اجتماعی استان قم :

طرح فجرانه کاملًا  اختیاری است
 مدیرکل تعاون، کار ورفاه اجتماعی استان قم بابیان اینکه طرح فجرانه کاملًا  اختیاری است 
گفت :مبلغ 220 هزار تومان مابه التفاوت قیمت کالاهای مبنا با قیمت های امسال به صورت 
اعتبار تخصیص پیدا می کند این اعتبار مجزا از یارانه نقدی بوده و به هیچ وجه از یارانه افراد 

کسر نخواهد شد.
  مهندس وحید وزیری را در گفت وگویی اظهارداشت :مبلغ 220 هزار تومان اعتبار جهت 
جبران این افزایش قیمت ها به ازای افراد خانوار تعلق می گیرد در این طرح با توجه به افزایش 
قیمت کالاهای اساسی  ۱۱ قلم مشمول طرح کالابرگ به نسبت سال قبل ۱۴0۱ مبلغ قبل 
مبلغ 220 هزار تومان اعتبار جهت جبران این افزایش قیمت ها به ازای افراد خانوار تعلق 

می گیرد.
  وی افزود :این اعتبار به کد ملی سرپرست خانوار تخصیص و با هر کارت بانکی که متعلق 
به سرپرست خانوار باشد امکان خرید وجود دارد در این طرح یارانه بگیران مشمول طرح طرح  
دهک های اول تا هفتم باید قیمت مبنای سال گذشته را از جیب خود پرداخت نمایند که این 

عدد به ازای وزن مشخص شده هر کالا به میزان ۵2۳ هزار تومان  می باشد.
 قیمت روز سبد ۱۱ قلمی مشمول طرح بر اساس کالاهای مبنا به ازای وزن معین شده ۷۴۳ 
هزار تومان می باشد که مابه التفاوت ۷۴۳ هزار تومان با ۵2۳ هزار تومان را دولت به حساب 

فروشنده واریز خواهد کرد.
 امکان خرید کالایی با اعتبار کالای دیگر میسر نمی باشد

 وی تصریح کرد: که یارانه بگیران عزیز حتماً باید قیمت مبنای کالایی که قصد خرید آن را دارند 
قیمت ۱۴0۱ را از حساب خود پرداخت نموده و صرفاً دولت افزایش قیمت های صورت گرفته 
را جبران خواهد نمود که این قیمت ها برای کالاهای مبنا با وزن معین شده حدود ۵2۳ هزار 
تومان می باشد  تمامی محاسبات به صورت دقیق در سوئیچ شرکت فارا انجام می گیرد و فقط 
یارانه بگیران دهک های اول تا هفتم موقع خرید از فروشگاه با اشاره به اینکه قصد خرید از اعتبار 

خود را دارند می توانند از اعتبار خود استفاده نموده و کالا را به قیمت پارسال خریداری نمایند.

شهردار کهک خبرداد؛

اختصاص ۱۰ هزار متر زمین برای احداث 
شهربازی 

شهردار شهر کهک با اشاره به اتمام مطالعات احداث شهربازی سرپوشیده این شهر، 
گفت: ۱0 هزار مترمربع  زمین برای ساخت این شهربازی اختصاص یافته است.

رضا شکاری افزود: جانمایی این پروژه در ضلع شمالی شهر کهک واقع شده است و در 
طراحی آن احداث یک مجتمع بین راهی نیز دیده شده است.

وی همچنین با اشاره به یک پروژه شاخص در حوزه گردشگری اسلامی، افزود: منزلگاه 
حکیم ملاصدرا، با معماری ایرانی و اسلامی، تنها یادگار از این فیلسوف بزرگ جهان اسلام 
است که در مجاورت زیرساخت های طبیعی از جمله کوه، آبگیر طبیعی و درخت سرو 
کهنسال واقع شده که زیرساخت های فنی و اطلاع رسانی در خصوص رونق هرچه بیشتر 

این میراث تاریخی در بین گردشگران در حال انجام است.
اختصاص زمین برای احداث مجتمع تولید و توزیع کاپشن

وی ادامه داد: یکی از شاخصه های دیگر شهر کهک، تولید کاپشن در بیش از یکصد 
کارگاه تولیدی کوچک خانگی و با کیفیت منحصر به فرد می باشد که این تولیدات، سالانه 
علاوه به ارسال به تمامی استان های کشور، به برخی کشورهای خارجی نیز صادر می شوند. 
مجموعه مدیریت شهری کهک، با تخصیص 2.۵ هکتار زمین در ضلع جنوبی شهر کهک 
و در مجاورت جاده در نظر دارد با کمک سرمایه گذار بخش خصوصی و در قالب قرارداد 
مشارکت، نسبت به احداث این مجموعه اقدام نماید. شکاری با اشاره به اقدام های انجام 
شده برای مدیریت پسماند نیز گفت: برای احداث سایت جدید پسماند زباله زمینی به 
مساحت ۶ هکتار به همراه مجوزهای لازم به سرمایه گذاران بخش خصوصی جهت تفکیک، 

بازیافت، آموزش شهروندان و غیره در ضلع شمال غربی شهر کهک واگذار می شود.
 

دکتر آقامیری:  

وحدت میان دستگاه های اجرایی
 عامل افزایش بهره وری است 

نماینده عالی دولت در استان قم گفت: اگر اتحاد بین دستگاه های اجرایی استان برقرار 
باشد؛ می توان در کمترین زمان بیشترین بهره برداری را داشت.  

 دکتر سید محمد آقامیری در حاشیه رزمایش نوروزی که در فرماندهی انتظامی استان 
برگزار شد، بیان کرد: در این طرح همه در آماده باش کامل هستند و در ایام تعطیلات نوروزی 

این طرح در دو مرحله اجرایی می شود. 
 استاندار قم با اشاره به برف زمستانی اخیر عنوان کرد: الحمدلله زمان به ما نشان داد 
هماهنگی خوبی بین دستگاه ها برقرار است و بالاخص پلیس فراجا با مسوولیت فرماندهی 

مقتدر سردار میرحیدری خدمات خوبی را انجام دادند
 وی تاکید کرد: در راه های مواصلاتی استان به لطف و عنایت پروردگار شاهد برف خوبی 
بودیم و شاید روزها باید معطل باز شدن راه ها می ماندیم اما خوشبختانه دستگاه های 
اجرایی از جمله پلیس راه، راهداری، اورژانس، هلال احمر تمام قد در میدان بودند و این 
امر مهم باعث شد کار به سرعت و سهولت انجام گیرد.    آقامیری تصریح کرد: اگر اتحاد بین 
دستگاه ها وجود داشته باشد در کوتاه ترین زمان می توان بهترین بهره برداری را انجام داد و 

حتی در سخت ترین راه های روستایی نیز در ظرف کمتر از چند ساعت، راه ها باز می شود. 

مدیرعامل سازمان سیما، منظر شهرداری قم خبر داد:

برپایی ۱۰ سفره هفت سین در نقاط 
مختلف شهر 

مدیرعامل سیما، منظر و فضای سبز شهرداری قم با اشاره به اینکه امسال سه المان 
گنجشک، طوبی و ماه برای زیباسازی شهر ویژه ماه مبارک رمضان و عید نوروز درنظر 
گرفته شده است، گفت: ۱0 سفره هفت سین بزرگ نیز در مناطق مختلف شهر قم قرار داده 

خواهد شد.
پیام جوادیان در بازدید اهالی هنر و رسانه از کارگاه ششمین جشنواره »شهرنگار« اظهار 
کرد:  از سه ماه گذشته مقدمات جشنواره شهرنگار را در شهر قم با موضوع طراحی و 

طرح نگاری المان های نوروزی دنبال کردیم و به دنبال المان های جدید و متنوع بودیم.
وی اضافه کرد: از میان 800 اثر رسیده به جشنواره شهرنگار، ۶0 المان را انتخاب کردند و 
از میان آن ها نیز به سه المان نهایی رسیدیم؛ ماه که تداعی گر ماه مبارک رمضان است، المان 
طوبی که نشانه بزرگی و نماد شهادت است و المان گنجشک که در سال های گذشته وجود 

داشته است و امسال نیز در سطح شهر قم برای زیباسازی استفاده خواهد شد.

سردار رادان: 
 تصمیم گیران هزینه تخلف رانندگی را 

افزایش دهند
فرمانده کل انتظامی جمهوری اسلامی با تاکید بر اینکه جلوگیری 
از تلفات جاده ای نیازمند اصلاح قانون است از مسئولان خواست 
تا با اصلاح قانون هزینه تخلفات رانندگی را افزایش دهند. سردار 
دستگاه های  نوروزی  رزمایش  در  یکشنبه  روز  رادان  احمدرضا 
سال  برای  کشور  کل  انتظامی  در  ما  شعار  کرد:  تاکید  خدماتی 
و  است  طبیعت«  و  قرآن  بهار  در  سفر  امنیت  و  »آرامش  جدید 
امسال  گفت:  وی  هستند.  مردم  خدمت  در  ما  نیروهای  تمامی  صفحه 2

رییس اتاق بازرگانی ایران: 
وضعیت اقتصاد و معیشت 

در شان مردم نیست 
اتاق بازرگانی ایران گفت: وضعیت اقتصاد و معیشت ما  رییس 
در شان ملت جمهور اسلامی ایران نیست. مسئولین محترم باید 
برای رفع مشکلات جامعه تلاش بکنند و در این زمینه به بخش 
خصوصی همکاری بیشتری داشته باشند.  صمد حسن زاده، در 
ایران در سال ۱۴۰2 ضمن  اتاق  نمایندگان  آخرین جلسه هیات 
آرزوی رفاه و آرامش برای جامعه گفت: از ابتدای انتخابات اتاق ایران 
صفحه5در سال جاری برای ایجاد شفافیت در اتاق ایران تلاش کردیم و سعی 

صفحه ۴

آرزوهای پردردسر احمدی نژاد برای قم؛ 

چینی ها مونوریل را تمام می کنند؟!

رضا نفیسی*

فراخوان مناقصه عمومی )نوبت اول(

اداره کل منابع طبیعی وآبخیزداری استان قم در نظر دارد : 
پروژه عملیات مراقبت و آبیاری عرصه نهالکاری252 هکتاری پشت نهالستان بعثت

 به شماره مناقصه : ۱۴۰2/3
را از طریق مناقصه عمومی یک مرحله ای به پیمانکاران واجد شرایط در رشته کشاورزی یا آب پایه ۵ سازمان 

مدیریت و به شرح زیر واگذار نماید. 
کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد تا ارسال پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکتها از طریق درگاه 

سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به آدرس WWW.SETADIRAN.IR  انجام خواهد شد . 
 -  تاریخ انتشار مناقصه در سامانه  مورخ ۱۴۰2/۱2/2۱ می باشد .

- مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت ساعت ۱9 روز پنج شنبه مورخ ۱۴۰2/۱2/2۴ می باشد .
- آخرین مهلت تحویل پیشنهادها پایان وقت مورخ ۱۴۰3/۰۱/۱۴  و گشایش پیشنهادها در ساعت 9  مورخ 

۱۴۰3/۰۱/۱5  می باشد.
- تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار به مبلغ 2.۱22.000.000 ریال ) دو میلیارد و یکصد و بیست و دو میلیون 

ریال ( طبق آیین نامه تضمین برای معاملات دولتی تهیه و ارایه گردد.
- برآورد اولیه ۴2.۴2۶.۴۵۷.۶00  ریال و بر مبنای فهرست بهای رشته کشاورزی و منابع طبیعی سال ۱۴02 

می باشد.
- مدت اعتبار پیشنهادها ۳ ماه از تاریخ آخرین مهلت تحویل پیشنهادها است.

- اطلاعات تماس سامانه ستاد : 02۱-۱۴۵۶
–تحویل پیشنهادها، از طریق سامانه فوق الذکر و گشایش پاکات دراداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم 

به نشانی جاده قدیم اصفهان – جنب بوستان علوی با کد پستی ۳۷۱۶۱۵۳۱۱۴ انجام خواهد شد.
شناسه آگهی:1681871

آیت الله نوری همدانی در دیدار تولیت آستان قدس رضوی،ارتباط بین حوزه علمیه قم 
و مشهد را بسیار موثر دانستند و تاکید کردند: باید این ارتباط گسترش پیدا کند و تقویت 

شود.
حجت الاسلام والمسلمین مروی تولیت آستان قدس رضوی با حضرت آیت الله نوری 

همدانی دیدار کرد.
آیت الله نوری همدانی در این دیدار ضمن تقدیر از خدمات آستان قدس رضوی به زائران 
و مجاوران حرم مطهر حضرت امام رضا »علیه السلام« و مدیریت ایشان در تولیت آستان 
قدس رضوی به سوابق ایشان در قم و خدمت به طلاب اشاره نموده و فرمودند: این نتیجه 

اخلاص شماست که خداوند این توفیق خدمت را به شما عنایت فرمود.
این مرجع تقلید ارتباط بین حوزه علمیه قم و مشهد را بسیار موثر دانستند و افزودند: باید 

این ارتباط گسترش پیدا کند و تقویت شود.
وی  وضعیت جهان اسلام را نگران کننده دانستند و اظهار کردند: امروز وضعیت غزه 
بسیار تأسف بار است که روزانه صدها نفر مردم بی گناه از زن و کودک کشته  می شوند ولی 
سران کشورهای اسلامی یا مخفیانه به صهیونیست کمک می کنند و یا با سکوت مرگبار 

خود بی تفاوت هستند.
آیت الله نوری همدانی با اشاره به فرمایش امام راحل درباره فلسطین، خاطرنشان کردند: 
اگر کشورهای اسلامی سخن امام راحل را گوش می کردند، امروز اثری از صهیونیست 

نبود، امروز هم وظیفه ما نسبت به ملت مظلوم فلسطین سنگین است و باید به این موضوع 
توجه کرد.

در ابتدای این دیدار حجت الاسلام و المسلمین مروی گزارشی از فعالیت ها و خدمات 
صورت گرفته از سوی آستان قدس رضوی ارائه کرد.

آیت الله نوری همدانی در دیدار تولیت آستان قدس رضوی:

ارتباط حوزه علمیه قم و مشهد تقویت شود
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زنگنه نماینده تربت حیدریه:

نمی گذاریم مجلس آینده محل دعواهای 
بی حاصل سیاسی باشد

نماینده مردم تربت حیدریه در مجلس شورای اسلامی گفت: مراقب باشیم مجلس آینده به 
محل تقابل دوقطبی های کاذب تبدیل نشود.

محسن زنگنه در جلسه علنی امروز مجلس شورای اسلامی در نطق میان دستور خود، 
گفت: مجلس یازدهم یکی از پر افتخارترین مجالس جمهوری اسلامی است.

وی متذکر شد: این مجلس توانست با قانون اصلاح ساختار بودجه و مواد قوانین بودجه 
سالانه، صدها هزار میلیارد منابع حوزه نفت و گاز را شفاف کرده و آن را سر سفره مردم قرار 
دهد. نماینده مردم تربت حیدریه در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: همچنین این 
مجلس با الزام حساب واحد خزانه بیش از 2۵0 هزار حساب سازمان ها و شرکت های دولتی 
را در بانک های تجاری مسدود کرد تا بیش از 200 همت منابع را در اختیار دولت قرار دهد و از 

دست درازی دولت طی سال های گذشته به بانک مرکزی جلوگیری کند.
وی بیان کرد: قانون حمایت از افشاگران فساد، قانون جهش تولید مسکن، قانون جهش 
تولید دانش بیان، قانون اصلاح نظام مالیاتی کشور و قانون اعتبار زدایی از اسناد غیررسمی، 
قانون نظام بانک مرکزی، قانون تسهیل صدور مجوزها، قانون رتبه بندی معلمان و متناسب 
سازی حقوق بازنشستگان از دیگر اقدامات مجلس یازدهم است. زنگنه ادامه داد: مبادا 
خصومت های شخصی یا عملکرد یک یا چند نماینده موجب شود که مسیر بی انصافی را رفته 
و به تخریب و تضعیف کل مجلس بپردازیم. منتخب مجلس دوازدهم با اشاره به رویکردهای 
مجلس دوازدهم، گفت: حضور بیش از ۱00 نماینده جدید در کنار بیش از ۱۵0 نفر از 
نمایندگان ادوار، نوید مجلسی پویا و پرتحرک را می دهد، البته مراقب باشیم مجلس آینده به 
محل تقابل دو یا چند قطبی های کاذب تبدیل نشود. وی اظهار کرد: دوقطبی مجلس آینده، 
دوقطبی لیست های انتخاباتی نیست. دو قطبی اصلی مجلس آینده دوقطبی های دیگر 
همچون دوقطبی سیاست های حفظ ارزش پول ملی و سیاست های تثبیت یا ولنگاری قیمت 
ارز به نفع ذی نفعان بزرگ، حذف اقتصاد رانتی با اجرای دقیق سیاست های اصل ۴۴ یا اصرار 
بر ادامه اقتصاد دولتی و رانت و فساد، دوقطبی حمایت از تولید و تسهیل محیط کسب و کار یا 
جولان امضاهای طلایی و کوبیدن بر طبل مانع تراشی است. زنگنه اظهار کرد: به رهبر معظم 
انقلاب تعهد می دهیم مجلس آینده تمام هم و غم خود را بر بهبود معیشت مردم و حمایت 
از اقشار آسیب پذیر، بهبود فضای کسب و کار و رونق تولید و کاهش تورم و ثبات اقتصادی 
خواهیم گذاشت و اجازه نخواهیم داد تا مجلس آینده محل دعواهای بی حاصل سیاسی 
و بگو مگو های بی حاصل لیست های انتخاباتی باشد. وی گفت: به مردم عزیز اطمینان 
می دهیم مجلس آینده با حفظ اخلاق، مجلسی در تراز شما ملت بزرگ و شریف خواهد بود و 

در کنار دولت به دنبال رفع مشکلات و دغدغه های مردم هستیم.
 

سردار رادان: 

 تصمیم گیران هزینه تخلف رانندگی 
را افزایش دهند

فرمانده کل انتظامی جمهوری اسلامی با تاکید بر اینکه جلوگیری از تلفات جاده ای 
نیازمند اصلاح قانون است از مسئولان خواست تا با اصلاح قانون هزینه تخلفات رانندگی 

را افزایش دهند.
سردار احمدرضا رادان روز یکشنبه در رزمایش نوروزی دستگاه های خدماتی تاکید کرد: شعار 
ما در انتظامی کل کشور برای سال جدید »آرامش و امنیت سفر در بهار قرآن و طبیعت« است 
و تمامی نیروهای ما در خدمت مردم هستند. وی گفت: امسال نیروهای خدمات رسان سفر 
با زبان روزه در راه، شهر و جاده توفیق خدمتگزاری به مردم را خواهند داشت . فرمانده کل 
انتظامی بر قبول تکلیف از سوی مردم تاکید کرد و افزود: این تکلیف رعایت قوانین راهنمایی 
و رانندگی است که انجام این تکلیف نه تنها دستمزد خدمت خادمان است بلکه امنیت سفر را 
برای خانواده ها نیز فراهم می کند. سردار رادان تعداد متخلفان حوادث راهنمایی و رانندگی 
را کمتر از ۱0 درصد عنوان کرد و افزود: برای حفظ حقوق ۹0 درصد جامعه با متخلفان بدون 
اغماض و گذشت برخورد خواهد شد و این برخورد عین خدمت است. مقام ارشد انتظامی 
کشور گفت: از مردم شریف می خواهیم تا با همکاری و رعایت قوانین خود سفری ایمن را برای 
خود و دیگران و همچنین هدیه ای برای پلیس و خدمتگذارانشان است. وی از مسئولان کشور 
خواست تا با افزایش هزینه متخلفان رانندگی و اصلاح قانون از تحمیل اراده متخلفان به بیش 

از ۹0 درصد مردم جلوگیری کنند.
 

نماینده مجلس:

 برخورد با مفسدین کلان اقتصادی 
امید مردم به نظام را افزایش می دهد

یک نماینده مجلس بازداشت عباس ایروانی را هشداری برای پدیده های فساد نوظهور دانست 
و گفت: برخورد جدی با فساد به ویژه مفسدین کلان اقتصادی اعتماد مردم به قوه قضاییه و 
امید آنان به نظام را بیشتر می کند. محمدحسن آصفری با اشاره به بازداشت عباس ایروانی متهم 
ردیف اول پرونده گروه عظام بیان کرد: برخورد جدی با فساد به ویژه مفسدین کلان اقتصادی 
اعتماد مردم به قوه قضاییه و امید آنان به نظام را بیشتر می کند. عضو هیئت رئیسه کمیسیون 
امور داخلی کشور و شورا ها گفت: رویکرد قوه قضاییه در مبارزه با فساد هشدار برای کسانی است 
که برای خود خط قرمز کشیدند و تصور می کنند، چون وابسته به جریان و افراد خاصی هستند 
کسی با آنان برخورد نخواهد کرد. وی ادامه داد: مقابله با مفاسد اقتصادی در جلوگیری از شکل 
گرفتن پدیده های فساد نوظهور دیگر که احتمال شکل گیری آن در برخی دستگاه ها وجود دارد 
موثر است و باعث کمتر شدن گلایه مندی مردم و جلوگیری از سوءاستفاده شبکه های معاند که 

بر علیه نظام سخن پراکنی و جو را مسموم می کنند خواهد شد.
 

رشیدی عضو هیات رییسه مجلس:

 دولت برای بهبود وضعیت معیشتی مردم 
تدبیر کند

عضو هیات رییسه مجلس شورای اسلامی بر لزوم اتخاذ تدابیری برای بهبود وضعیت 
معیشت مردم تاکید کرد. محمد رشیدی در جلسه علنی روز یکشنبه با قدردانی از مردم برای 
حضور در انتخابات در تذکری با انتقاد از وضعیت معیشتی و اقتصادی مردم، گفت: علی 
رغم تلاش های صورت گرفته، همچنان سفره معیشتی مردم کوچک تر می شود. وی ادامه 
داد: با توجه به نزدیکی ماه مبارک رمضان و عید نوروز باید برنامه ای برای معیشت مردم ارائه 
شود تا حداقل مردم در روزهای پایانی سال از حداقل ها در سفره های خود برخوردار شوند.

نماینده کرمانشاه الحاق منطقه سومار در استان کرمانشاه به استان ایلام را کذب خواند و بر 
لزوم تکمیل زیرساخت های اشتغال در استان کرمانشاه تاکید کرد.

 
فرمانده نیروی زمینی ارتش:

امنیت پایدار در مرزهای کشور
 برقرار است

فرمانده نیروی زمینی ارتش با بیان اینکه نیروی زمینی در تمامی مرزهای کشور حضور 
دارد، گفت: با حضور رزمندگان این نیرو، نیروی زمینی سپاه و فراجا، امنیت پایداری در 

مرزهای کشورمان برقرار شده است.
»امیر سرتیپ کیومرث حیدری« فرمانده نیروی زمینی ارتش در خصوص نقش این نیرو در 
تأمین امنیت مرزهای کشور، اظهار کرد: تیپ های نیروی زمینی ارتش به همراه قرارگاه های 
لشکری و منطقه ای در مرزهای کشورمان مستقر هستند. امیر حیدری با بیان اینکه نیروی 
زمینی ارتش در تمامی مرزهای کشور حضور دارد، افزود: با حضور رزمندگان این نیرو، نیروی 
زمینی سپاه و فراجا، امنیت پایداری در مرزهای کشورمان برقرار شده است که ادامه خواهد 
یافت. وی درباره روند پاکسازی مناطق آلوده به مین و مواد منفجره باقی مانده از دوران دفاع 
مقدس در مناطق مرزی کشور هم گفت: فاز نخست پاکسازی این مناطق به اتمام رسیده و در 

این مسیر ۱۷0 شهید و ۷2۵ جانباز تقدیم انقلاب اسلامی شده است.
 

بهادری جهرمی اعلام کرد

شناورشدن ساعات کاری کارکنان اداره ها 
در ماه رمضان

سخنگوی دولت گفت: ساعات کاری کارکنان ادارات در ماه رمضان بین ۷ تا ۹ صبح شناور 
است.

علی بهادری جهرمی نوشت: »با توجه به آغاز ماه مبارک رمضان و با تصویب هیئت وزیران، 
از روز سه شنبه مورخ 22/۱2/۱۴02، ساعت آغاز به کار ادارات در تمامی استان ها، به 
استثنای واحدهای عملیاتی خدمت رسان، آموزشی، بهداشتی و غیره، با نظر مدیران دستگاه 
به صورت شناور، از ساعت ۷:00 الی ۹:00 صبح بوده و ساعت پایان کار، متناسب با ساعت 
شروع، مطابق با قوانین و مقررات مربوط، تعیین می شود. ساعت شروع به کار در روزهای بعد 

از شب های قدر، ساعت ۹:00 صبح و پایان آن مطابق با قوانین و مقررات مربوط است.«

موضع دوگانه آمریکا
صحبت های بسیاری طی دو سه هفته گذشته مطرح 
بود که تا رسیدن ماه رمضان میان حماس و اسرائیل 
بین  که  فاصله ای  ظاهرا  ولی  شود  برقرار  آتش بس 
طرف های درگیر وجود دارد به نظر نمی رسد که این 

اتفاق تا قبل از فرا رسیدن ماه رمضان رخ دهد.
البته همچنان تلاش ها ادامه دارد و به نظر می آید 
است  گونه ای  به  حماس  و  اسرائیلی ها  مواضع  که 
اسرائیلی ها  می کند.  مشکل  را  توافق  به  رسیدن  که 
می خواهند ضمن اینکه  اسرا را آزاد کنند شرایطی بوجود آورند که به خواسته های 
دیگر خود یعنی خروج حماس از غزه و اداره بعدی غزه مطابق میل خودشان از طریق 
گفت و گو دست یابند. حماس هم می داند ابزاری که دارد  اسرا هستند و اگر بپذیرد که 

قدرت سلاح خود را در غزه کنار بگذارد عملا خواسته های اسرائیل تامین نمی شود. 
لذا بعید است که امکان برقراری آتش بس فراهم باشد برای اینکه همانطور که گفته 
شد اسرائیلی ها نمی پذیرند که با وجود حماس در غزه آتش بسی را بپذیرند. از طرفی 
مواضع آمریکایی ها نیز در قبال غزه متفاوت است. چرا که به دلیل مسائل داخلی آمریکا 

و انتخابات ریاست جمهوری در پیش آمریکایی ها دولت بایدن مواضع2 گانه ای دارد.
 لذا صحبت از آتش بس کامل نمی کند ولی یک آتش بس ۶ هفته ای  و کمک رسانی 
به غزه و  همچنین اخیرا ایجاد یک بندر در ساحل غزه برای کمک رسانی از راه هوا را 
مطرح کرده است. البته طبیعی است که این اقدام بیشتر برای پاسخگویی به  افکار 
عمومی و مخالفت هایی است که در داخل آمریکا، کشورهای غربی و کشورهای جهان 
عرب است. تا شاید به نوعی تنش ها را کاهش دهند و شاید هم کمک کند به اینکه 
در انتخابات بعدی بایدن بتواند رای گروه های چپ و مهاجرین عرب و آفریقایی را نیز 

داشته باشد.
 از سوی دیگر نتانیاهو می داند که اگر آتش بس در غزه برقرار شود مساله باقی ماندن 
در قدرت چه در حزب لیکود و چه در بین مخالفان و حتی ارتش مطرح می شود  و او هم 
مثل خانم گلدا مائر ناچار شود که کناره گیری کند یا برکنار شود. بنابراین ادامه جنگ را 

برای ادامه قدرت به نفع خود می داند.
 از طرف دیگر نیز همانطور که اشاره شد حماس درک می کند آنچه در پاریس با حضور 
آمریکایی ها ، عرب ها و اسرائیل توافق شده بدین مفهوم است که حماس در عمل ناچار 
می شود که  اسرا را آزاد کند و در پی آن توافقی که میان آمریکایی ها  و اعراب وجود دارد 

اینگونه است که شکل جدیدی برای اداره غزه بدون حماس صورت بگیرد. 
اجازه  آنها گفتند  و همان طور که خود  این مورد خواسته حماس نیست  طبیعتا 
نمی دهند که اگر اسرائیل از طریق نظامی به خواسته های خود نرسیده بخواهد از طریق 
مذاکره آن خواسته ها را برآورده کند. بنابراین فاصله زیادی که بین طرفین تا توافق و آتش 
بس وجود دارد تحقق این امر را سخت و مشکل می کند. چرا که هر دو طرف احساس 
می کنند پایان جنگ باعث حذف آنها از قدرت می شود لذا اگر این برداشت درست باشد 

هر دو طرف ادامه جنگ را به نفع خود می دانند.
کارشناس  مسائل خاورمیانه

برای امنیت  مردم پاپَس نمی کشیم
به  را  به دل خطر زده و جانش  امنیت  برای  پلیس 
مخاطره می اندازد حتی برای کسانی که حالش را درک 
نمی کنند و این جزیی از ماموریت هایش است، امنیتی 
که پلیس به شهروندان هدیه می دهد همانند آغوش 
بی دلهره پدران و نوازشهای بی دریغ مادران است؛ به 
بهای یک شب شادی با رفتارهای افراطی، بدون منطق 
و استفاده از مواد آتش زا و محترقه  پرخطر، این امنیت 

را خدشه دار نکنیم.  
فراجا امنیت را به پای شهروندان می ریزد تا در آرامش به  روزمرگی ها و مناسبت هایشان 
برسند و چهارشنبه پایان سال هم از مناسبت های قدیمیِ ماست و چه نیکو که این روز 

را با شادمانی به نوروز پیوند بزنیم.
ناگفته پیداست هدف غایی پلیس، تولید و تسری امنیت و احساس امنیت به پهنه 
جغرافیای کشور است؛ شادی و سرور مردم را خواهانیم اما بایستی از رفتارهای پر خطر 
دوری کرد تا این شادی و نشاط پایدار بماند؛ بدانیم که همه اخطارها زنگ ندارند فقط 
یک هشدار کلامی است اما عدم توجه به آن خساراتی به بار می آورد جبران ناشدنی؛ 
ترقه  این  و یک زندگی دارند؛  بلندایِ یک عمر  به  تاوانی  این اشتباهاتِ لحظه ای 

بازی هایِ دلهره آور، سود نیست، بلکه یکسَر سوخت و سوز است. 
متاسفانه آتش زاها و مواد محترقه به بهای ارزانی خریداری اما برای قربانی، گران تمام 
می شود؛ به بهای جان گرانقیمتِ آدمی؛ شما نوجوانان و دانش آموزان عزیز، باهوش تر و 
آگاه تر از چیزی هستید که فکر می کنید و قوی تر از آن هستید که به نظر می رسید؛ پس 
به تلاش هایِ عمدیِ سودجویان پشتِ پا زنید و از جان، روان و عمر خود محافظت کنید.
پلیس برایِ امنیت همه شما تا پایانِ شب می ایستد، پا پس نمی کشد و نظاره گر 
شادمانی شما و خانواده های عزیز و گرانقدرِ ایرانی است؛ نباید به خاطر لحظه ای 

درخشش و تفننِ خود سعی در خاموشی و تاریکیِ نورِ عمر و زندگیِ دیگران داشت.
 سخنگوی پلیس

حسینی نماینده تنکابن: 

باید حل مشکلات اقتصادی در اولویت 
مجلس دوازدهم باشد

نماینده تنکابن در مجلس با بیان اینکه باید حل مشکلات اقتصادی در اولویت 
حکمرانی و مجلس دوازدهم باشد، گفت: اگرچه مجلس محل تنوع و تضارب آرای 

سیاسی است اما باید بکوشیم برآیند آن بهبود وضعیت مردم باشد.
شمس الدین حسینی در جلسه علنی روزیکشنبه  در نطق میان دستور خود گفت: با 
توجه به تورم و بیکاری و نرخ ناچیز رشد اقتصادی باید حل مشکلات اقتصادی کماکان 
در اولویت حکمرانی و مجلس دوازدهم باشد لذا اهتمام و نظارت بر اجرای درست قوانین 
همچون قانون تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار، جهش تولید مسکن، جهش تولید 
دانش بنیان و قانون تامین مالی تولید و زیرساخت ها برای حل مشکلات ضروری است.
وی افزود: طرح های جدید برای حل مشکلات اقتصادی باید بدور از هرگونه فضای 
هیجانی مبتنی بر تجربه و تخصص و مقتضیات خاص اقتصاد ایران باشد. اگرچه 
مجلس شورای اسلامی محل تنوع و تضارب آرا سیاسی است اما باید بکوشیم برآیند 
آن بهبود وضعیت مردم باشد. تلاش کنیم عملکردمان امید بخش مشارکت بیشتر مردم 
در انتخابات آتی باشد. این نماینده مجلس بیان کرد: حضور مردم در صندوق های رای 
بدان معناست که آن ها پاسدار اصلاح و بهبود امور حکمرانی هستند. درباره آن هایی 
که پای صندوق های رای نیامدند هم باید آن را به پای خودمان بگذاریم. ما هستیم 
که باید شرایط را بگونه ای فراهم کنیم تا حضور مردم حداکثری باشد، پس فرصت را 
مغتنم بشماریم تا برای فردای بهتر مردمان تلاش کنیم و با طرح و برنامه های جدید، 
امیدبخش آینده ای بهتر برای یکایک آنها باشد. ما نماینده همه ملت ایران هستیم چه 
آنانی که به ما رای دادند و آنهایی که پای صندوق های رای حاضر نشدند. این عملکرد 
ماست که میزان مشارکت مردم در صحنه های سیاسی و اجتماعی را تعیین خواهد کرد.

رضایی نماینده مردم دشتستان:

تغییر فرماندهی اقتصادی دولت ضروری است
نماینده مردم دشتستان در مجلس گفت: یکی از علل کاهش مشارکت مردم در 
انتخابات به عملکرد اقتصادی دولت بازمی گردد، دولت باید پاسخگوی عدم مشارکت 

تعداد زیادی از مردم در انتخابات باشد.
ابراهیم رضایی در رابطه با مشکلات اقتصادی موجود در کشور و شرایط اقتصادی و 
معیشتی مردم و میزان تاثیر آن بر مشارکت مردم در انتخابات، گفت: من یک سال پیش 
در اسفند ماه سال گذشته در صحن علنی مجلس شورای اسلامی نطقی انجام دادم 
که در جریان آن گفتم فرماندهی اقتصادی دولت نیاز به تغییر و بازنگری دارد، امروز این 
نیاز جدی تر از گذشته احساس می شود. وی خاطرنشان کرد: اگر آن زمان هشدارهای 
دلسوزان جدی گرفته و عملی می شد، ما امروز با این وضع فاجعه بار اقتصادی مواجه 
نبودیم. یکی از علل کاهش مشارکت مردم در انتخابات به عملکرد اقتصادی دولت 
بازمی گردد، دولت باید پاسخگوی عدم مشارکت تعداد زیادی از مردم در انتخابات باشد.

سردار سعید منتظرالمهدی*

رئیس جمهور با اشاره به حلول ماه مبارک رمضان و فرا رسیدن ایام تعطیلات 
نوروزی، به همه وزرا و مسئولان مرتبط با تنظیم بازار دستور داد، با تشدید نظارت ها و 

اتخاذ تدابیر لازم، از هرگونه اجحاف در حق مردم جلوگیری کنند.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی بعد از ظهر روز - یکشنبه - در جلسه هیات دولت 
با اشاره به حلول ماه مبارک رمضان، ضمن توصیه همگانی به آمادگی برای ورود به 
این ایام پربرکت و بهره گیری از فیوضات بی پایان آن و نیز با اشاره به فرارسیدن ایام 
تعطیلات نوروزی، به همه وزرا و مسئولان مرتبط با تنظیم بازار دستور داد، با تشدید 

نظارت ها و اتخاذ تدابیر لازم، از هرگونه اجحاف در حق مردم جلوگیری کنند.
رئیس جمهور همچنین بالا بودن آمار تصادفات و تلفات جاده ای را تلخ و ناگوار 
دانست و از مسئولان وزارت راه و شهرسازی خواست برای ارتقای ایمنی تردد تدابیر 

لازم را اتخاذ کنند، تا سفرهای نوروزی مردم با آسایش و ایمنی بیشتر انجام شود.
وزرای صنعت، معدن و تجارت و میراث فرهنگی و گردشگری نیز موظف شدند 

نظارت بر رستوران ها و هتل ها را مضاعف کنند.
رئیسی در بخش دیگری از سخنان خود تصریح کرد: از مجلس شورای اسلامی و 
مجمع تشخیص مصلحت نظام انتظار داریم با برگزاری جلسات فشرده قانون بودجه 

را پیش از پایان سال به نتیجه برسانند.
رئیس جمهور همچنین از گزارش وزیر نفت درباره انعقاد قرارداد فشارافزایی در 

میدان پارس جنوبی با ۴ شرکت ایرانی قدردانی کرد.
قرارداد طرح ملی »فشارافزایی در میدان پارس جنوبی« امروز با ۴ شرکت بزرگ 
ایرانی و با ارزش 20 میلیارد دلار به امضا رسید و مهندس اوجی در گزارش خود 
با بیان اینکه این اقدام باید هشت سال پیش و در زمان دولت قبل انجام می شد، 
افزود: کشورهای همسایه این اقدام را با کمک شرکت های خارجی انجام داده اند، 
اما ۴ شرکت بزرگ ایرانی طرف قرارداد اجرای این پروژه متعهد شده اند، از تمام 
ظرفیت های داخلی برای اجرای این قرارداد استفاده کنند. با اجرای این قرارداد 
۹0 تریلیون فوت مکعب گاز از این میدان برداشت می شود که می تواند نیاز تمام 

کارخانجات و صنایع کشور را تامین کند.
وزیر نفت با بیان اینکه با اجرای این طرح 2 میلیارد بشکه میعانات گازی نیز 
استحصال خواهد شد، افزود: با آغاز عملیات اجرایی این طرح ده ها هزار فرصت 

شغلی هم ایجاد خواهد شد.
مهندس اوجی درباره میادین نفتی جفیر و سپهر که روز جمعه با دستور رئیس 
جمهور به شکل رسمی افتتاح شدند نیز گفت: آماده سازی این میادین تا پیش از 
این دولت تنها ۱۵ درصد پیشرفت داشتند که در مدت 2 سال و نیم گذشته با تلاش 

جهادی مسئولان و متخصصان وزارت نفت تکمیل و مورد بهره برداری قرار گرفتند.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات نیز در جلسه  با اشاره به افتتاح سیستم های 
پردازش )سورتینگ( هوشمند مرسولات پستی که صبح امروز انجام شد، افزود: ۷0 
درصد کسب و کارهای اینترنتی کالا محور هستند که عمده مرسولات آنها توسط 

شرکت ملی پست جابجا می شود.
زارع پور اظهار داشت: سیستم های جدید پردازش و آماده سازی مرسولات پستی 
از ربات هایی بهره می برند که توسط دانشجویان دانشگاه صنعتی شریف و تعدادی 
دیگر از شرکت های دانش بنیان ساخته شده و با دقت و سرعت بسیار بالا، تکمیل 

طرح هوشمندسازی شبکه پستی کشور را تسریع می کنند.

در آستانه ماه رمضان و فرارسیدن سال نو انجام شد

ماموریت های ویژه رئیسی به وزرا

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: احکام بودجه سال ۱۴0۳ تصویب شده و به 
تائید شورای نگهبان رسیده است و جداول آن نیز پس از نوروز بررسی خواهد شد.

محمدباقر قالیباف در جلسه علنی روز یکشنبه - 20 اسفندماه - مجلس شورای 
اسلامی و در جریان بررسی اصلاح قانون نظام صنفی کشور اظهار داشت: زمانی 
که آئین نامه داخلی مجلس اصلاح شد، طبق آن بررسی لایحه بودجه به صورت دو 
مرحله ای مصوب شده که ابتدا احکام آن با فروضات درآمد و هزینه ها بررسی می شود 
و در مرحله دوم دولت باید جداول بودجه را به مجلس ارسال کند و نمایندگان برای 

بررسی جداول ۴0 روز فرصت دارند.
وی افزود: با توجه به روزهای پایانی سال، زمان بندی این موضوع در این فرصت 
کم امکان پذیر نیست. بر همین اساس در جلسه سران قوا هم تدبیر شد تا دولت 
لایحه دو دوازدهم ارسال کند ولی وقت کافی برای این موضوع هم وجود ندارد. از 
طرفی در بخش احکام بودجه سال آینده که تصویب شده و به تائید شورای نگهبان 

هم رسیده است، احکامی مانند افزایش حقوق ها یا مالیات بر ارزش افزوده باید از 
ابتدای فروردین اجرا شود.

رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: بر همین اساس کمیسیون برنامه و بودجه 
مجلس طرحی را امروز تنظیم خواهد کرد که اجازه پرداخت به دولت در بودجه داده 
خواهد شد و موضوعاتی که در بخش احکام تصویب شده و شورای نگهبان هم آنها 
را تائید کرده است در این طرح آورده می شود و به دولت اجازه می دهیم از ابتدای 
فروردین و اردیبهشت احکام مربوطه را اجرا کند و در این مدت هم مجلس جداول 

بودجه ۱۴0۳ را تصویب خواهد کرد.
قالیباف با بیان اینکه پیش از اصلاح قانون بودجه، جداول بودجه پس از نوروز 
بررسی می شد، خاطرنشان کرد: جداول را پس از نوروز ۱۴0۳ بررسی خواهیم کرد 
و در طرحی که دوشنبه یا سه شنبه این هفته در صحن به تصویب می رسد، اجازه 

پرداخت به دولت برای بخش درآمدی بودجه ۱۴0۳ داده خواهد شد.

رئیس مجلس شورای اسلامی: 

جداول بودجه 1۴0۳ پس از نوروز بررسی می شود

رئیس ستاد بزرگداشت حضرت امام)ره( گفت: بهترین شاخص و مبنا در »مطالبه گری« 
وصیت نامه امام خمینی است.

محمدعلی انصاری در جلسه ستاد بزرگداشت حضرت امام)ره( یاد سید احمد خمینی، 
آیت الله موسوی بجنوردی و آیت الله امامی کاشانی را گرامی داشت.

وی ادامه داد: مطابق هر سال تاکید می کنم که فلسفه وجودی ستاد بزرگداشت امام و 
ستاد مراسم بزرگداشت ارتحال امام از ابتدا برنامه ریزی، تهیه مقدمات، آماده سازی و ایجاد 
بستر برای حضور مردم در مراسم سالگرد ارتحال امام است. طی ۳۳ سال گذشته تجربیات 

فراوانی بدست آوردیم و همه ساله در تلاش بودیم نقایص سال های قبل را برطرف کنیم.
انصاری خاطرنشان کرد: در کنار وظایف اصلی ستاد مطالبه گری راجع به آرمان ها و 
خواسته های امام امت را مطالبه کنیم. برای نتیجه گرفتن در مطالبه گری و ارائه یک الگوی 

مناسب مطالبه گری، بهترین شاخص و مبنا وصیت نامه امام خمینی است.
رئیس ستاد بزرگداشت حضرت امام)ره( بیان کرد: این بحث از روزگاری شکل گرفت 
که شاهد حوادث سیاسی و اجتماعی و اقتصادی مختلفی هستیم. هر حکومتی در اوج 

اقتدارش در عرصه های اجتماعی و سیاسی با مشکلات و چالش هایی مواجه است.
انصاری گفت: اساسی ترین برنامه ما در سالگرد سی و چهارم امام، مطالعه و بررسی 
وصیت نامه بنیانگذار جمهوری اسلامی ایران در حوزه های مختلف است. به تعبیر رهبری 
وصیت نامه امام جامع ترین و کامل ترین منشور برنامه حکومت اسلامی بعد از امام خمینی 
است. ایشان همواره بر وصیت نامه امام تاکید کرده اند. با مطالعه وصیت نامه امام گویی 
امام زنده است و برای امور روز و جاری ایران حرف دارد. امام انقلاب را مقطعی و  محدود 
به جناح و گروه سیاسی نمی دانستند. تک تک مسئولان باید وصیت نامه را بخوانند و 
بگویند که کجای کار هستند. وی ادامه داد: اگر روزی وصیت نامه امام در جامعه پیاده شود 
کشور هیچ مشکلی از مشکلات حال و آینده که امروز شاهدش هستیم را نخواهد داشت. 

مشکلات کشور ناشی از بها ندادن به وصیت نامه و مفاد مندرج در آن است. اگر امروز از 
رهبری بپرسیم که آیا اهداف و آرمان های امام در جامعه پیاده شده است پاسخ ایشان قطعاً 

مثبت نیست.
رییس ستاد بزرگداشت حضرت امام)ره( خاطرنشان کرد: در ایام سالگرد ارتحال امام در 
تهران و حرم مطهر جا دارد دستگاه های مختلف از وصیت نامه امام در حوزه های اجتماعی 
و سیاسی صحبت کنند. ستاد بزرگداشت امام این قدرت را ندارد که در عرصه سالگرد 
ارتحال امام هر طور که بخواهد امام را بشناساند و هرگز چنین ادعایی هم ندارد اما از 
اعضای ستاد بزرگداشت امام می خواهم که رزومه کاری و مستند از تحقق آرمان های امام 

در بخش های تحت مسوولیت خود ارائه دهند.
وی با طرح این پرسش که آیا حوزه های علمیه به صورت مبنایی و ریشه ای به اصول فقه 
امام پرداخته اند و به طلاب مدارس دینی آموزش داده اند، گفت: یکی از رسالت های ما 
گزارش دادن از عملکرد و وضعیت خودمان در چهارچوب اندیشه های امام است. آنطور که 

باید و شاید در  راه مکتب و شناخت امام و عمل به وصیت نامه ایشان نیستیم.
انصاری در بخش دیگری از سخنانش، گفت: الحمدالله انتخابات مجلس خبرگان 
رهبری و مجلس شورای اسلامی برگزار شد اما بخشی از حوزه های انتخابیه به مرحله دوم 
رفت. رییس ستاد بزرگداشت حضرت امام)ره(  ۱۴ خرداد را مصادف با 2۵ ذیحجه و رفتن 
حجاج به مکه دانست. وی گفت: امروز ملت فلسطین همچون برگ خزان از تشنگی و 
گرسنگی بر زمین می ریزند و به شهادت می رسند و زیر بمب های صهیونیست ها قطعه 
قطعه می شوند. مردم فلسطین امکان تامین غذا و نجات یافتن از گرسنگی را هم ندارند. 
بشریت حقیقتاً دچار مرگ فرسایشی شده است. حقیقت در دست جهانخواران اسرائیلی 
و آمریکایی به انگلیسی گرفتار شده است. وی ادامه داد: سال آینده در مراسم بزرگداشت 

امام خمینی مسئله فلسطین و محرومیت مردم غزه را برجسته تر خواهیم کرد.

رئیس ستاد بزرگداشت حضرت امام خمینی)ره(:

 وصیت نامه امام خمینی بهترین مبنای مطالبه گری است

فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: رهبر 
انقلاب اسلامی امروز با تفضل به سپاه یک نماد آشکار از 
رضایت معظم له از همه مجاهدت های سپاه به این نهاد 
اعطاء و ایشان یک نشان فتح را به سپاه پاسداران انقلاب 

اسلامی اعطاء فرمودند.
سردار سرلشکر پاسدار حسین سلامی عصر یکشنبه 
در پایان همایش دو روزه »دانشگاه سربازی« که با حضور 
فرماندهان سپاه های استانی سراسر کشور برگزار شد، 
گفت: امروز این توفیق الهی برای سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی و بنده حاصل شد که به محضر نائب حضرت امام 
زمان)عج( مشرف شویم و رهبر انقلاب اسلامی امروز با 
تفصل به سپاه یک نماد آشکار از رضایت معظم له از همه 
مجاهدت های سپاه به این نهاد اعطاء و ایشان یک نشان 

فتح را به سپاه پاسداران انقلاب اسلامی اعطاء فرمودند.
افزود:  اسلامی  انقلاب  پاسداران  سپاه  کل  فرمانده 
این محصول همه مجاهدت های سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی است که فقط به شکل نمادین به بنده اعطا شد 
و  نماد سهم دارند  این  و بسیجیان در  پاسداران  و همه 
اگر تقسیم کنیم کمترین سهم متعلق به بنده است بلکه 

متعلق به برادران ماست که در ارتفاعات چند درجه زیر 
صفر با قلب های استوار و گام های مستحکم و دستان روی 

ماشه از حیثیت و استقلال این سرزمین دفاع می کنند.
سردار سلامی با بیان اینکه این نشان متعلق به برادران 
عزیزی است که در اعماق آب های زلال خلیج فارس روی 
سکوها در شرایط سخت روی شناورها و درگیر با امواج بلند 
تن خود را به امواج می سپارند و روی شناورها بیرق های 
احساس برانگیز و افتخار برانگیز سپاه را در کنار پرچم 
مقدس کشورمان به اهتزاز در بیاورند و سینه به سینه و 
چشم در چشم دشمنان از آب های این سرزمین حراست 

می کنند.
وی ادامه داد: این نشان متعلق به همه کسانی است که 
در سایت های پدافندی و پهپادی فعالیت می کنند و از آن 
همه عزیزان سپاه که در مجموع در حال ساخت این بنای 

با عظمت دفاع از اسلام امت اسلام و ایران هستند.
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی بیان کرد: 
پاسداران در سیل و زلزله و کرونا و هر سختی اولین افرادی 
هستند که وارد میدان می شوند و آخرین نفری هستند که 

میدان را ترک می کنند.

سردار سلامی افزود: ما این واقعیت را در خوزستان، 
آذربایجان  و  خوی  زلزله  در  گمیشان  آق قلا،  پل دختر، 
شرقی، سرپل ذهاب، سیل بشاگرد و سیل امروز سیستان 

و بلوچستان مشاهده کردیم.
وی عنوان کرد: جوانان نسل جدید سپاه هم میراث 
عبودیت  و  پرستش  روح  و  جوانمردی  و  غیرت  جاودان 
خدا و پشت پا زدن به طاغوت را با خودشان حمل کرده 
و سینه به سینه و نسل به نسل منتقل می کنند تا سپاه 
هر روز بر قوام و استواری و استقامت همان سپاه گذشته 

باقی بماند.
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی اظهار کرد: 
بچه های امروز سپاه همان نسل پاسداران دوران انقلاب و 

دفاع مقدس هستند و هیچ تفاوتی وجود ندارد.
سرلشکر سلامی با تاکید بر اینکه سپاه در هیچ بعدی 
نقطه پایان ندارد و همواره در مسیر است اظهار داشت: راه 
را که درست برویم به همه اهداف می رسیم. سپاه همیشه 
در حرکت است و سکون در منطق سپاه اصلا جایگاهی 
ندارد. اکنون ما در نزدیکترین فاصله هم از لحاظ فیزیکی و 

هم روحی و روانی با دشمن قرار داریم .

سرلشکر سلامی خبر داد:

اعطای نشان فتح به سپاه پاسداران از سوی رهبر انقلاب

دستیار رئیس جمهور در پیگیری حقوق و آزادی های 
از درمانگاهی در قم  به ویدئوی منتشر شده  اجتماعی 

واکنش نشان داد.
سکینه پاد در پاسخ به سوال خبرنگار ایلنا درباره ویدئوی 
منتشر شده از درمانگاهی در قم، گفت: اولا فیلم کامل 
نیامده بود و من هم قسمت ناقص را دیدم، ولی باید یک 
کلیتی را بگویم و متاسفم از این دوقطبی  که ایجاد شده 
است و این بسیار بد است که ما مردم خشونت کلامی با 
یکدیگر داریم و این نوع مواجهات خیلی نازیبایی است 
و  نیست  کامل  فیلم  افزود:  وی   . می گیرد  صورت  که 
صحبت های آقای روحانی نیامده است. من پیگیری نکردم 
چون دیشب این فیلم را دیدم و حتما پیگیری می کنم . 
من با کلیت کار دارم که از این دست کلیپ ها دائم بیرون 

می آید. دستیار رئیس جمهور در پاسخ به سوال دیگر ایلنا 
مبنی بر این که رئیس مرکز پژوهش های مجلس گفته است 
مجلس جریمه نقدی را جایگزین گشت ارشاد کرده است 
تا این تصاویر بیرون نیاید، عنوان کرد: هنوز قانون نشده 
است و روی همان قانون هم خیلی  حرف وجود دارد. اما 
کلیت بسیار بد است که دو طرف با هم با خشونت حرف 
یکدیگر حرف  با  مبنا می خواهیم  و  بر منطق  می زدند. 
بزنیم،  بر مبنای عقلانی، شرعی، اخلاقی و حقوقی باید 
طرفین را ببینیم و نباید به یک طرف غش کنیم، طرفین با 
یکدیگر مواجه نازیبایی داشتند. حتما شرایط آن مادر را ما 
خانم ها بیشتر درک می کنیم و یک مقداری شاید مواجهه 
و پرخاشگری ایشان توجیه داشته باشد. وی افزود: اما 
اینکه چه شده است، آن روحانی طلبه که می خواهد امر به 

معروف و نهی از منکر کند چرا مثلا عکس و فیلم می گیرد و 
چه طور مواجهه ای داشته است که آن مرجعیت خودش را 
از دست داده است و پرخاشگری دارد این ها نیاز به آسیب 
شناسی دارد. قطعا من به مواجهه دو طرف نقد دارم و 
تلاش دارم گفت وگو ها را به سمت آرامش و منطق ببرم. باید 
بنشینیم و با یکدیگر حرف بزنیم بالاخره مردمی هستیم که 
نه یک روزه باحجاب شدیم و نه یک روزه بی حجاب شدیم 
و این را باید بپذیریم و مردمی هستیم که حرف مشترک 
مقام  خود  و  است  مواجهات  این  رد  من  موضع  داریم. 
معظم رهبری دارند مکررا می گویند و به نمایندگان تاکید 
کردند تولید خشونت نکنیم. امر به معروف و نهی از منکر 
ابعادختلف اجتماعی، فرهنگی و اقتصادی دارد. به نظر 

می رسد برای شیوه مواجهه باید بیشتر فکر کنیم.

واکنش دستیار رئیس جمهور به اتفاق درمانگاه قم؛ 

از دوقطبی ایجاد شده متاسفم

قاسم محبعلی*
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مطالعات نشان می دهد؛

نوشابه گازدار احتمال ابتلا به فیبریلاسیون 
دهلیزی را افزایش می دهد

یک مطالعه جدید نشان می دهد که نوشیدن نوشابه های گازدار– قندی یا رژیمی– 
خطر ابتلا به ضربان نامنظم قلب موسوم به فیبریلاسیون دهلیزی را در افراد افزایش 
می دهد.محققان گزارش دادند افرادی که هر هفته دو لیتر یا بیشتر از نوشیدنی های 
فیبریلاسیون  خطر  معرض  در  بیشتر  درصد  می نوشند، 20  شیرین  مصنوعی 

دهلیزی قرار دارند.
دو لیتر نوشیدنی های شیرین شده با شکر ۱0 درصد خطر ابتلاء به فیبریلاسیون 
آب  یا  میوه  آب  لیتر  یک  مصرف  حال،  همین  در  می دهد.  افزایش  را  دهلیزی 

سبزیجات شیرین نشده در هفته، 8 درصد خطر را کاهش می دهد.
دکتر »نینجیان وانگ«، سرپرست تیم تحقیق از دانشگاه جیائو تونگ شانگهای، 
می گوید: »بر اساس این یافته ها، ما توصیه می کنیم که مردم تا حد امکان از مصرف 
نوشیدنی های مصنوعی و شیرین شده با قند اجتناب کنند.« برای این مطالعه، 
محققان داده های رژیم غذایی و ژنتیکی بیش از 200000 بزرگسال را که بین 
سال های 200۶ تا 20۱0 در مطالعه سلامت بلندمدت بریتانیا ثبت نام کرده بودند، 
بررسی کردند. هیچ کدام در زمان ثبت نام در مطالعه فیبریلاسیون دهلیزی نداشتند، 
اما طی یک دوره پیگیری تقریباً ۱0 ساله، تقریباً ۹۴00 مورد ریتم قلب نامنظم در 
میان شرکت کنندگان ایجاد شد. فیبریلاسیون دهلیزی شامل لرزش یا انقباضات 
نامنظم در حفره های فوقانی قلب به نام دهلیز است. این وضعیت خطر سکته مغزی 
را افزایش می دهد، زیرا اجازه می دهد خون جمع شود و به طور بالقوه در داخل قلب 
لخته شود. انجمن قلب آمریکا می گوید حدود ۱۵ تا 20 درصد افرادی که دچار سکته 
مغزی می شوند دارای فیبریلاسیون دهلیزی هستند. به نظر می رسد سیگار کشیدن 
خطر ابتلاء به فیبریلاسیون دهلیزی را افزایش می دهد. سیگاری هایی که بیش از دو 
لیتر در هفته نوشیدنی های شیرین می نوشیدند، ۳۱ درصد بیشتر در معرض خطر 
قرار داشتند، در حالی که افزایش قابل توجهی برای سیگاری های سابق یا هرگز 
سیگاری ها مشاهده نشد. به گفته محققان، با این حال، به نظر می رسد ژنتیک هیچ 

نقشی در ارتباط بین خطر فیبریلاسیون دهلیزی و مصرف این نوشیدنی ها ندارد.
وانگ گفت: »این نوشیدنی ها ممکن است مقاومت به انسولین را در افراد افزایش 
دهد که خطر ابتلاء به دیابت نوع 2 را افزایش می دهد و دیابت با فیبریلاسیون 

دهلیزی مرتبط است.«
 

گزارش محققان سوئدی؛

افزایش خطر ابتلا به دیابت در افرادی که 
خیلی کم می خوابند

تحقیقات جدید نشان می دهد کم خوابی در شب علاوه بر اینکه شما را در تمام 
طول روز گیج می کند، می تواند احتمال ابتلا به دیابت نوع 2 را نیز افزایش دهد.

محققان سوئدی دریافتند در مقایسه با افرادی که هفت یا هشت ساعت توصیه 
شده در شب می خوابند، افرادی که به طور معمول ۵ ساعت در شب می خوابیدند، 

۱۶ درصد بیشتر در معرض ابتلاء به بیماری قند خون بودند.
کسانی که فقط سه تا چهار ساعت خواب داشتند، ۴۱ درصد بیشتر با خطر ابتلاء 
به دیابت مواجه بودند. حتی اگر افراد کم خواب رژیم غذایی سالمی داشته باشند، باز 
هم خطر ابتلاء به دیابت به همان میزان در آنها افزایش می یابد. »کریستین بندیکت«، 
محقق خواب در دانشگاه اوپسالا سوئد و سرپرست تیم تحقیق، می گوید: »نتایج ما 
برای اولین بار این سوال را مطرح می کند که آیا یک رژیم غذایی سالم می تواند کمبود 
خواب را از نظر خطر ابتلاء به دیابت نوع 2 جبران کند یا خیر«. بندیکت در ادامه 
افزود: »نیازی نیست افراد کم خواب از ارتباط با دیابت وحشت کنند، اما این یافته ها 
باید به عنوان یادآوری این نکته تلقی شود که خواب نقش مهمی در سلامتی دارد.« 
مطالعه جدید بر اساس داده های مربوط به سلامت و سبک زندگی جمع آوری شده 
از تقریباً 2۴8000 بریتانیایی انجام شد. گروه تحقیق با پیگیری شرکت کنندگان به 
مدت بیش از یک دهه، تفاوت کمی در خطر دیابت برای افرادی که شش ساعت در 
شب می خوابیدند )در مقابل هفت یا هشت ساعت( مشاهده کردند. با این حال، 

آسیب پذیری ها برای افرادی که کمتر از شش ساعت می خوابیدند ظاهر شد.

به بهانه آغاز ماه  مبارک رمضان ؛

افطار و سحر چی بخوریم و چی نخوریم؟

 باید و نبایدهای حفظ ایمنی در چهارشنبه سوری چه زمانی باید به پزشک  مراجعه نماییم ؛

علائمی که می تواند نشان دهندهٔ پایین بودن فشار خونتان باشد

مدیرکل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت، در آستانه فرا رسیدن ماه مبارک 
رمضان، توصیه های تغذیه ای برای روزه داران ارایه داد.

احمد اسماعیل زاده، در خصوص رعایت الگوی صحیح تغذیه در ماه مبارک 
رمضان گفت: توجه به مواد غذایی مصرفی به هنگام سحر و افطار و شام در ماه 

مبارک رمضان می تواند به حفظ یک الگوی صحیح غذایی در این ماه کمک کند.
وی با تاکید بر مصرف غذای سبک در وعده افطاری، افزود: روزه داران می توانند 

با مصرف غذای سبک در وعده افطار، شام نیز میل کنند.
مدیرکل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت گفت: یک اصل کلی در مورد 
تغذیه آن است که تمامی گروه های اصلی غذایی )۵ گروه نان و غلات، سبزی ها، 
میوه ها، لبنیات، گوشت ها و( باید در سه وعده سحری، افطار و شام به مقدار کافی 

دریافت شود.

اسماعیل زاده با تاکید بر نوشیدن ۶ تا 8 لیوان آب در فاصله افطار تا سحر، 
خاطرنشان کرد: متأسفانه دیده می شود که برخی از افراد بدون سحری روزه 
می گیرند که این برخلاف اصول تغذیه ای بوده و توصیه می شود که وعده سحری 

به مقدار کافی و مناسب میل شود.
مدیرکل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت افزود: توصیه می شود در وعده 
سحری دو عدد خرما، شیر، نان سبوس دار )سنگک، تافتون، بربری، نان جو کامل 
و سایر نان های سبوس دار، دو عدد گردو، یک عدد تخم مرغ و دو عدد میوه فصل، 

استفاده شود.
وی ادامه داد: استفاده از لیموترش تازه در وعده سحری به منظور پیشگیری از 

احساس تشنگی در ساعات بعدی روز مفید است.
اسماعیل زاده همچنین گفت: استفاده از خوراک های حبوبات )مثل عدسی( به 

همراه آب نارنج یا آب لیمو نیز از انتخاب های غذایی مناسب به هنگام سحر است، 
چراکه حبوبات دارای کربوهیدرات های کمپلکس و فیبر زیاد به همراه املاح و 
ویتامین ها هستند و قند خون را به تدریج افزایش داده و در نتیجه بر سطح انسولین 
خون اثرات نامطلوبی نمی گذارند و ساعات زیادی افراد را سیر نگه می دارند؛ جهت 
پیشگیری از نفخ و یا احتمالًا ناراحتی های گوارشی بهتر است چند ساعت قبل از 
مصرف حبوبات را در آب خیس کرده و آب آنها را دور ریخته و سپس حبوبات را در 

غذا مصرف کنیم.
وی با تاکید بر پرهیز از مصرف غذاهای حجیم، خیلی چرب و خیلی شیرین به 
هنگام سحری، افزود: در وعده افطار بهتر است دو عدد خرما، یک لیوان شیر ولرم 
)نه داغ و نه سرد(، آب جوشیده ولرم، سبزی خوردن تازه، پنیر، نان سبوس دار، 
مربا، یا شعله زرد، بیسکویت سبوس دار، چای کم رنگ، سبزی خوردن و یا خیار 

و گوجه مصرف شود.
اسماعیل زاده تصریح کرد: در فاصله بین وعده افطار و سحری، دو تا سه واحد 
میوه فصل مصرف شود تا فیبر لازم به بدن رسیده و از ایجاد یبوست پیشگیری 

شود.
وی ادامه داد: در وعده شام می توان از هر یک از غذاهای اصلی و سنتی ایران 
نظیر چلو مرغ، چلوکباب، انواع خورشت ها، خوراک ها، آش و سوپ استفاده کرد؛ 
در واقع شام فرصتی است برای دریافت انواع پروتئین های گیاهی و حیوانی و انواع 
سبزیجات که در قالب غذاها مصرف می شود. مصرف ماست نیز به هنگام شام 

توصیه می شود.
مدیرکل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت گفت: بهتر است وعده شام و 
افطاری یکی نشود، چراکه افطار سنگین به معده و دستگاه گوارش فشار می آورد. 
با جدا کردن وعده افطار و شام از یکدیگر نیز باید حجم غذای مصرفی در وعده 
افطار و وعده شام سبک باشد؛ بعد از صرف شام و در واقع قبل از خواب نیز مصرف 

یک عدد میوه فصل توصیه می شود.
اسماعیل زاده خاطرنشان کرد: چه در هنگام سحری و چه افطار، بهتر است 
اولین غذای مصرفی یک لیوان آب جوشیده ولرم باشد. به منظور پیشگیری از بروز 
ناراحتی های گوارشی، ترش کردن و سوزش سر معده از مصرف غذاهای سرخ 

کرده و پرچرب نیز پرهیز شود.

کم فشاری خون یا پایین بودن فشارخون زمانی است که عدد فشارخون کمتر از ۹0 میلیمتر جیوه روی ۶0 
میلیمتر جیوه باشد. اما چیزی که باعث می شود تشخیص فشارخون پایین چالش برانگیز باشد این است که 

ممکن است شما هیچ علامتی نداشته باشید؛ اما عدد فشار خونتان پایین باشد.
فشارخون پایین ممکن است کمتر از فشارخون بالا رایج باشد، اما مطمئناً به این معنی نیست که نباید آن را 
جدی گرفت. پایین بودن فشارخون می تواند منجر به عوارضی شود، از جمله افزایش خطر حمله قلبی و سکته 
مغزی. کم فشاری خون یا پایین بودن فشارخون زمانی است که عدد فشارخون کمتر از ۹0 میلیمتر جیوه روی 
۶0 میلیمتر جیوه باشد. اما چیزی که باعث می شود تشخیص فشارخون پایین چالش برانگیز باشد این است که 

ممکن است شما هیچ علامتی نداشته باشید؛ اما عدد فشارخونتان پایین باشد.
علائم فشارخون پایین

فشارخون پایین عارضه ای است که خیلی از افراد بدون اینکه بدانند به آن دچارند. اما علائم پنهانی وجود دارند 
که می توانند به فشارخون پایین مربوط باشند.

سرگیجه مداوم
یکی از علامت ها که می تواند ناشی از کم فشاری خون باشد، سرگیجه های مداوم است. گاهی افراد به دلیل 
کاهش مصرف نمک و کربوهیدرات دچار سرگیجه هایی می شوند که علت آنها پایین بودن فشارخون است. 
کربوهیدرات ها و سدیم، آب را حفظ می کنند و اگر کم باشند، بدن هم آب کمتری نگه می دارد و در نتیجه 
حجم خون کم می شود و فشارخون پایین می آید. اما هر کسی که رژیم غذایی خود را تغییر می دهد، در معرض 
کم فشاری خون نیست. سرگیجه می تواند علت های دیگری هم داشته باشد. ایستادن برای مدت زمان طولانی 
بدون هیچ حرکت و یا فشاری از عضلات باعث تأخیر در برگشت خون به مغز شده و احساس سرگیجه ایجاد 
می شود. هیدراته یا سیراب نگه داشتن بدن یکی از مهم ترین راه های پیشگیری از افت فشارخون است، زیرا 
دهیدراته یا کم آب شدن بدن می تواند فشارخون را پایین بیاورد. آب، دم نوش های گیاهی و حتی غذاهای آبدار 

می توانند به رفع این نیاز بدن کمک کنند
سردرد و تاری دید

کم فشاری خون می تواند باعث سردرد و تاری دید شود، خصوصاً در افرادی که دچار افت فشارخون ناشی از 
تغییر وضعیت بدن هستند. یک نوع کم فشاری خون به نام افت فشار لحظه ای )ارتواستاتیک( وجود دارد که 
زمانی رخ می دهد که فرد تغییر وضعیت می دهد، مثلًا از حالت نشسته بلند می شود یا از حالت دراز کشیده 
می نشیند یا می ایستد. دلیل این اتفاق این است که در برخی از افراد برگشت جریان خون به سمت مغز و ارگان ها 
به تأخیر می افتد. هرچند این کم فشاری خون ممکن است باعث احساس سرگیجه و سبکی در سر شود؛ اما 
احتمال سردرد و تاری دید هم وجود دارد که البته زودگذر است. در برخی موارد حتی درد گردن نیز ممکن است 

به وجود بیاید. اگر دچار درد مداوم در سر یا گردن هستید به پزشک مراجعه کنید.
خستگی و احساس سبکی در سر

افرادی که دچار کم بودن فشارخون هستند ممکن است جریان خون در مغزشان کافی نباشد و به همین دلیل 
احساس خستگی و سبکی در سر داشته باشند و حتی غش کنند. این علائم می توانند در زنان و مردان یکی 

باشند؛ اما زنان ممکن است به راحتی آنها را با افت قند خون، گرسنه ماندن، کم خوابی و تغییرات هورمونی اشتباه 
بگیرند.

در اوایل بارداری، فشارخون پایین شایع است و یکی از دلایل این است که زنان در ماه های اول بارداری از هوش 
می روند. زمان دیگری که زنان دچار افت فشارخون می شوند، خونریزی های سنگین و زیاد در پریود است. در این 
مراحل از زندگی، حجم خون تغییر می کند و جریان خون به سمت ارگان های حیاتی کمتر می شود و به همین 

دلیل احساس خستگی و سبکی سر ایجاد می شود.
ضربان قلب تند

داشتن ضربان قلب غیرمعمول هم می تواند علامت دیگری از کم فشاری خون باشد. افزایش ضربان قلب 
می تواند شیوه بدن در تلاش برای اعلام پایین بودن فشارخون باشد. وقتی چنین اتفاقی می افتد، بدن شما 
به سختی می تواند خون اکسیژن دار را به اندام های مهم برساند. در نتیجه، قلب مجبور است با سریع تر پمپاژکردن 
خون این شرایط را جبران کند تا اکسیژن موردنیاز به همه جا برسد. در این حالت فشارخون پایین اما ضربان قلب 

بالاست. اگر متوجه تغییرات غیرمعمول در ضربان قلب خود شدید، فوراً به پزشک مراجعه کنید.
تعریق زیاد

الکترولیت ها برای حفظ تعادل مایعات بدن لازم اند. پایین بودن فشارخون می تواند نتیجهٔ به هم خوردن تعادل 
الکترولیت هایی مثل سدیم باشد که از طریق تعریق زیاد از بدن خارج شده است. مثلًا در ساعات بسیار گرم روز 
بیرون رفتن می تواند باعث گشادشدن رگ ها شده و در نتیجه فشارخون پایین بیاید؛ بنابراین لازم است بدن را 
هیدراته نگه دارید و اگر دارویی برای فشارخون بالایتان مصرف می کنید، از درست بودن دوز مصرفی دارویتان 

مطمئن باشید.
نکاتی برای پیشگیری از افت فشارخون

باتوجه به پیامدهای کم فشاری خون، لازم است برنامه روزانه سالمی داشته باشید تا فشار خونتان نزدیک به 
طیف نرمال باشد.

به آب رسانی به بدنتان اهمیت دهید
هیدراته یا سیراب نگه داشتن بدن یکی از مهم ترین راه های پیشگیری از افت فشارخون است، زیرا دهیدراته یا 
کم آب شدن بدن می تواند فشارخون را پایین بیاورد. آب، دم نوش های گیاهی و حتی غذاهای آبدار می توانند به 

رفع این نیاز بدن کمک کنند.
مصرف ویتامین B۱2 و غذاهای اسیدفولیک دار

خوردن غذاهای متنوع از جمله غذاهایی که حاوی ویتامین B۱2 و فولیک اسیدند می تواند کمک کند فشار 
خونتان در طیف نرمال باشد. این دو ماده مغذی برای گلبول های قرمز خون مهم اند چون اکسیژن را در سراسر 
بدن حمل می کنند. وقتی سلول ها نمی توانند مواد مغذی و اکسیژن موردنیاز بدن را تأمین کنند، فشارخون افت 
می کند و اگر کمبودی در هر یک از این مواد مغذی در بدن باشد، آنمی اتفاق می افتد. مصرف گوشت قرمز، مرغ 

و بوقلمون و غذاهای غنی شده می تواند به پیشگیری از آنمی کمک کند.
افزایش مصرف سدیم

مصرف نمک یا سدیم می تواند فشارخون را بالا ببرد، به همین دلیل افرادی که فشارخون بالا دارند باید مصرف 
نمک را محدود کنند. اما اگر دچار کم فشاری خون هستید، خوردن مقدار لازم سدیم می تواند به رفع این مشکل 

کمک کند.
ورزش منظم

ورزش منظم هم می تواند به حفظ سطح نرمالی از فشارخون در بدن کمک کند. وقتی ورزش می کنید، حجم 
خونتان زیاد می شود؛ زیرا قلب شما خون بیشتری را پمپاژ کرده و اکسیژن بیشتری به بدن می رسد.

مراجعه به پزشک
تشخیص علت افت فشارخون و درمان آن می تواند به پیشگیری از تکرار این عارضه و مدیریت علائم آن کمک 

کند.
کلام پایانی

چیزی که فشارخون پایین تلقی می شود و مشکلاتی برای سلامتی ایجاد می کند برای هر کسی متفاوت است. 
هر چند عدد فشارخون ۹0 روی ۶0 میلیمتر جیوه به پایین، از نظر تکنیکی فشارخون پایین محسوب می شود؛ 
اما هر کسی که این عدد فشارخون را دارد لزوماً علامت ندارد. اگر دچار علائمی مثل سرگیجه، خستگی، نوسان 

در ضربان قلب و... هستید، به پزشک مراجعه کنید تا علت تشخیص داده شده و درمان مناسب تجویز شود.

اینکه چه چیزی باعث آسیب دیدن مو می شود دقیقا مشخص 
نیست، مخصوصا وقتی برخی عادت های ساده روزانه ممکن 
است علت آسیب باشد. پزشکان و متخصصان زیبایی و مو، چند 
عادتی را که باعث آسیب دیدن مو می شوند، بررسی کرده اند و 
علاوه بر توضیح آنها برای بهبود شرایط به نکاتی اشاره کرده اند 

که در ادامه می خوانیم.
موها را پشت سرتان جمع کنید

»اوا پرودمن«، متخصص مراقبت از مو در گفت وگو با نشریه 
»The Sun« گفت که موها حتی هنگام خواب نیز ممکن است 
آسیب ببیند. او توضیح داد: پهلو به پهلو شدن و چرخیدن و 
ایجاد  و گرما  بالشت اصطکاک  و  حرکت مو در شب میان مو 
می کند که ممکن است به مو آسیب برساند و منجر به شکستگی 
بیش ازحد  گرمای  که  می دانند  مردم  اغلب  اگرچه  شود.  آنها 
ابزارهای حرارتی باعث آسیب دیدن مو می شود، اما کمتر کسی 
به گرمایی که هنگام خواب ایجاد می شود فکر می کند. پرودمن 
راه ایمن نگه داشتن موها از این اصطکاک را بستن آنها پشت سر 
می داند. او می گوید اگر این کار انجام شود اصطکاک موها در 

طول شب به حداقل می رسد.
با موی خشک بخوابید

از آنجا که مو وقتی خیس است در شکننده ترین حالتش قرار 
دارد، خوابیدن با موی خیس آسیب زیادی به همراه دارد.

»برانون رابینسون«، مدرس مو در گفت وگو با نیویورک پست 

موی خیس را با اسپاگتی پخته مقایسه کرد که به راحتی کشیده 
می شود و می شکند. او نیز به اصطکاک و گرمای ناشی از حرکت 
موها در خواب اشاره کرد که در موی خیس تشدید می شود. 
او پیشنهاد می کند که موها چند ساعت پیش از خواب شسته 
شوند تا برای خشک شدن فرصت کافی داشته باشند. در غیر 
این صورت او استفاده از سشوار را برای خشک کردن مو پیشنهاد 

می کند.
روش خشک کردن موها مهم است

انجمن پوست آمریکا درمورد خشک کردن مو با حوله و چلاندن 
و مالش آنها هشدار داد و گفت به جای این کار موهای خود را در 
پارچه ای ترجیحا نخی بپیچید تا رطوبتشان جذب شود، سپس 

بگذارید به شکل طبیعی و در معرض هوا خشک شوند.
از روبالشی ابریشم یا ساتن استفاده کنید

روی  خوابیدن  می شکند،  زیاد  موهایشان  که  کسانی  برای 
ابریشمی می تواند فواید زیادی داشته  یا  روبالشی های ساتن 
از این  باشد. به گزارش ایسنا، به گفته کارشناسان، استفاده 
روبالشی ها مانع گره خوردن، اصطکاک و موخوره مو می شود. 
جذب  را  مو  طبیعی  روغن های  همچنین  روبالشی ها  این 

نمی کنند و به این ترتیب پوست سر خشک نمی شود.
موی خود را با روسری ابریشمی جمع کنید

اگر روبالشی ابریشمی یا ساتن ندارید، می توانید مویتان را با 
روسری ابریشمی یا ساتن بپیچید که اثری مشابه روبالشی ساتن 

دارد. به گفته پرودمن، این کار باعث کاهش اصطکاک می شود، 
رطوبت طبیعی مو را حفظ می کند و احتمال بروز موخوره را نیز 
کاهش می دهد. به همین دلیل توصیه می شود هنگام خواب 
کش مویی از جنس ساتن یا ابریشم انتخاب کنید یا موهایتان را 

خیلی شل ببافید.
موهای خود را محکم نبندید

می گوید:  آمریکا  پوست  انجمن  ایندیپندنت،  گزارش  به 
متخصصان پوست پیشنهاد می کنند که به جای اینکه موهایتان 
را محکم به عقب بکشید یا دم اسبی ببندید، خیلی نرم و شل 

پشت سرتان جمع کنید.
شامپو و نرم کننده را روی موها با ملایمت ماساژ دهید

به گفته انجمن پوست آمریکا استفاده از شامپو روی ساقه موها 
آسیب زاست. این انجمن توصیه می کند شامپو را به آرامی روی 
پوست سر ماساژ دهید و به جای مالیدن آن به کل مو بگذارید 
روی  از  را  آنها  جاری شود، سپس  موها  روی  به آرامی  خودش 

پوست سرتان بشویید.
متخصصان پوست همچنین بر اهمیت استفاده از نرم کننده 

بعد از هر شامپو تاکید کردند.
از نرم کننده های بیرون حمام یا روغن مو استفاده کنید

اگر موی گره دار، خشک و مجعدی دارید با نرم کننده های بدون 
نیاز به آب کشی یا روغن مو به آنها کمک کنید. برای این منظور 
محصولات حاوی روغن های مغذی اسید هیالورونیک، روغن 

نارگیل و روغن کرچک توصیه می شود.
برای موهای نازک، نرم کننده های حاوی روغن آرگان یا هسته 
انگور مناسب  هستند تا رطوبت موها را در طول شب حفظ و 
حالت آنها را بازسازی کنند. به گفته متخصصان، ریزش مو چه 
به دلیل ژنتیک، شیمی درمانی، جراحی، کاهش وزن، استرس 
انواع  از  برخی  است.  نگران کننده  باشد،  دیگری  عامل  یا هر 
ریزش مو به خصوص آنهایی که به درمان های پزشکی مربوط 
می شود، برگشت پذیرند اما برخی از انواع این عارضه را نمی توان 
متوقف کرد. با وجودی که استفاده از محصولات طبیعی نیازمند 
تحقیقات بیشتر است، اما چند نمونه روغن که از محصولات 
گیاهی یا دانه ها به دست می آید و همچنین برخی محصولات 

طبیعی دیگر برای جلوگیری از ریزش موها موثرند، از جمله:
روغن رزماری: متخصصان در سال 20۱۵ دریافتند که روغن 
موضعی رزماری به اندازه داروی رایج ماینوکسیدیل 2 درصد در 

درمان ریزش موی ارثی موثر است.
روغن دانه کدو تنبل: این روغن برای ریزش موی ژنتیکی در 
زنان موثر است. متخصصان دریافتند که سه ماه درمان با روغن 
دانه کدو تنبل و همچنین محلول های ماینوکسیدیل ۵ درصد 

موثر است.
روغن نارگیل: بنا به یافته های متخصصان، روغن نارگیل به 
 )UV( بنفش  ماوراء  اشعه  از  ناشی  آسیب دیده  موهای  ترمیم 

کمک می کند.

چگونه از آسیب دیدگی موها پیشگیری کنیم؟
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رئیس ستاد آیین های فاطمی حرم مطهر بانوی کرامت 
با اشاره به فعالیت های فرهنگی، تبلیغی و مراسمی حرم 
مطهر در ماه مبارک رمضان گفت: بیش از ۱۱0 عنوان 

برنامه در حرم مطهر در ماه مبارک رمضان اجرا می شود.
حجت الاسلام  والمسلمین سید احمد مشرف با اشاره 
به اجرای بیش از ۱۱0 عنوان برنامه در حرم مطهر حضرت 
فاطمه معصومه سلام الله علیها در ماه مبارک رمضان اظهار 
مبارک رمضان بخش های مختلف  ماه  داشت: در طول 
معاونت فرهنگی حرم مطهر ویژه برنامه های متنوعی را برای 

اقشار مختلف مردم در سنین مختلف برگزار می کند.
عمومی  روابط   مختلف  بخش های  اینکه  بیان  با  وی   
بین الملل،  مراسم،  بخش های  جمله  از  مطهر  حرم 
خدمات فرهنگی، خانواده، رسانه و امور فرهنگی بانوان 
فرهنگی  بخش های  سایر  و  موزه  کتابخانه،  همچنین  و 
برنامه های متنوعی را برای همه رده های سنی در ماه مبارک 
بین الملل  امور  اداره  افزود:  کرد،  خواهند  اجرا  رمضان 
آستان مقدس بانوی کرامت در طول ماه مبارک رمضان 
ویژه برنامه های پسران و دختران ماه نور را ویژه نوجوانان 
مناسبت های  در  و  می کند  برگزار  عرب زبان  و  اردوزبان 
مختلف ماه مبارک رمضان برنامه های معارفی به زبان های 

عربی و اردو خواهد داشت.
معاون فرهنگی حرم مطهر بانوی کرامت گفت: همچنین 
روزانه  برگزاری مراسم  اردوزبان،  بانوان  ویژه  معارفی  دوره 
ویژه کاروان های اردوزبان و عرب زبان و برگزاری حلقه های 
معرفت به صورت روزانه به زبان های عربی و اردو از جمله 
برنامه های اداره امور بین الملل آستان مقدس بانوی کرامت 

در ماه مبارک رمضان است.
نماز  رمضان  مبارک  ماه  طول  در  داد:  ادامه  وی   
امامت  به  نوبت  دو  در  مطهر  حرم  صبح  جماعت 
حق  حجت الاسلام  و  مشرف  حجت الاسلام والمسلمین 
آیت الله  امامت  به  نوبت  در یک  نماز جماعت ظهر  جو، 
سعیدی و نماز جماعت مغرب و عشا در دو نوبت به امامت 
آیت الله مسعودی علوی و حجت الاسلام والمسلمین دارابی 

در شبستان امام خمینی )ره( برگزار می شود.
ترتیل خوانی  مراسم  برگزاری  به  اشاره  با  مشرف 
عمومی به همراه تفسیر حجت الاسلام  والمسلمین حاج 
حافظان  و  نوجوانان  بانوان،  ترتیل خوانی  و  ابوالقاسم 
سخنرانی  روز  هر  گفت:  کرامت  بانوی  مطهر  حرم  در 
عصر،  نماز  از  بعد  رفیعی  حجت الاسلام والمسلمین 
سخنرانی حجت الاسلام  والمسلمین ماندگاری در دهه دوم 
قبل از نماز مغرب، سخنرانی حجت الاسلام  والمسلمین 
مؤمنی هر شب ساعت 2۳ و مناجات خوانی با نوای مهدی 

سلحشور در حرم مطهر برگزار می شود.
 وی اضافه کرد: کتابخانه آستان مقدس نیز با اجرای 
برپایی  جمله  از  رمضان  مبارک  ماه  ویژه  فعالیت های 
با  کتاب خوانی  ایستگاه های  تشکیل  قرآن،  نمایشگاه 
موضوعات مرتبط با قرآن کریم، برگزاری مسابقات قرآنی، 
برگزاری نشست های قصه گویی و جمع خوانی کتاب های 
مرتبط با قرآن کریم در ماه مبارک رمضان فعالیت خواهد 
داشت.  رئیس ستاد آیین های فاطمی گفت: موزه آستان 
مقدس بانوی کرامت نیز برگزاری نمایشگاه هنر خطاطی 
از آثار بسم الله الرحمن الرحیم، رونمایی و معرفی یکی از 
قرآن های نفیس و اجرای طرح های ویژه موزه گردی در ایام 

نوروز را در ماه مبارک رمضان در دستور کار خود دارد.
 وی با اشاره به اجرای ویژه برنامه های کودک و نوجوان 
در ماه مبارک رمضان در حرم مطهر بانوی کرامت گفت: 
برپایی نمایشگاه کودک، پذیرش کودکان در رواق کودک 
هم زمان با ترتیل خوانی عمومی قرآن، برپایی نمایشگاه 
اجرای  دانش آموزی،  اعتکاف  برگزاری  فاطمی،  نوجوان 
و  ملکوت  نوجوانی، مهمانی  فنجان  ویژه برنامه های یک 
افطاری روزه اولی ها و تولید برنامه رسانه ای “آستان” برای 
پخش در شبکه امید در شبهای قدر از جمله فعالیت های 
واحد کودک و نوجوان حرم مطهر در ماه مبارک رمضان 

است
کرامت  بانوی  مطهر  حرم  مشاوره  واحد  افزود:  مشرف 
نیز هر روز صبح و عصر به روی مراجعان باز خواهد بود و 

ویژه برنامه  برگزاری  خانواده،  کارگاه  برگزاری  علاوه برآن 
زائران  عموم  برای  ساعت 22  شب  هر  خانواده  پرسمان 
در  شب  و  صبح  نوبت  دو  در  کریمه  هادیان  فعالیت  و 

ورودی های حرم مطهر را دنبال خواهد کرد.
مطهر  حرم  فرهنگی  خدمات  واحد  داد:  ادامه  وی   
کریمه اهل بیت نیز در ماه مبارک رمضان با پاسخگویی 
شرعی و اعتقادی و تصحیح قرائت نماز در دفاتر ثابت و 
سیار پاسخگویی حرم، بیان احکام بین الصلاتین، اجرای 
مطهر،  حرم  صحن های  در  حرم شناسی  گردش های 
برگزاری کارگاه شخصیت شناسی حضرت معصومه )س( 
امام خامنه ای، برگزاری نشست های بصیرتی  در سالن 
در مقبره شیخ فضل الله نوری، و برپایی نمایشگاه نوروز 
و رمضان در ورودی درب های ۱ و 2 حرم مطهر فعالیت 

خواهد داشت.
معاون فرهنگی حرم مطهر بانوی کرامت ابراز کرد: اداره 
رسانه و فضای مجازی حرم مطهر نیز بیش از ۱80 محتوای 
تولیدی از جمله کلیپ، برنامه های تلویزیونی کوتاه و بلند، 
عکس نوشت، موشن گرافی، آگهی تلویزیونی و موارد دیگر 
تولید کرده که به تدریج در طول ماه رمضان در کانال ها و 
بارگذاری  کرامت  بانوی  آستان مقدس  صفحات مجازی 

می شود.
 وی گفت: همچنین هر روز سخنرانی ها و ویژه برنامه های 
مناسبتی حرم مطهر از شبکه های مختلف ملی و بین المللی 
از جمله شبکه قم، شبکه هدایت، شبکه سه، شبکه قرآن، 
رادیو قرآن، شبکه یک، شبکه دو، شبکه امید و شبکه های 

استانی به صورت تولیدی و زنده پخش خواهند شد.
مشرف با بیان اینکه واحد امور فرهنگی بانوان در ماه 
با محوریت عفاف  را  »ایران جوان«  مبارک رمضان طرح 
و حجاب، فرزندآوری و تبیین مباحث معرفتی و بصیرتی 
اجرا می کند، افزود: این طرح در قالب های متفاوت برای 
چهار گروه سنی خردسال، کودک، نوجوان و بزرگسال هر 
شب بعد از افطار تا ساعت 22 در صحن های حرم مطهر 

با مرکزیت، صحن امام رضا علیه السلام اجرا خواهد شد.

رئیس ستاد آیین های فاطمی حرم مطهر بانوی کرامت خبرداد

اجرای بیش از ۱۱۰ عنوان برنامه در ماه مبارک رمضان

معاون توسعه بازرگانی جهاد کشاورزی استان قم خبر داد:

عرضه کالاهای تنظیم بازاری 
درایام نوروز و ماه رمضان 

معاون توسعه بازرگانی جهاد کشاورزی استان قم، گفت: بر اساس معرفی اتاق 
اصناف و اتحادیه ها و همچنین عدم پرونده تعزیراتی، کاسبین امین معرفی شدند و 
لذا توزیع کالاهای اساسی در شبکه امین انجام خواهد شد. در همین راستا بنرهایی 
در ورودی این واحدهای صنفی با هدف معرفی این واحدها به مردم نصب شده 

است. 
حسین علی بیگی در گفت وگویی در خصوص میزان توزیع کالاهای اساسی در 
سال جاری، عنوان کرد: در سال جاری ۵۳۴۵ تُن برنج، ۶۵۷2 تُن شکر، 2۳8۳ 
تُن مرغ منجمد و ۴00 تُن گوشت قرمز منجمد برای مصارف خانوارها و هیأت های 

مذهبی و مواکب در مناسبت های مذهبی توزیع کردیم.
وی ادامه داد: گوشت قرمز منجمد تنظیم بازار دولتی؛ گوشت منجمد گوساله 
۳۱0 هزار تومان، گوشت منجمد گوسفندی )ران یا سردست( متوسط قیمت 2۴0 
هزار تومان، شکر ۳۴ هزار تومان، برنج پاکستانی هر کیلو ۳۵ و برنج هندی ۳8 هزار 

تومان را برای مصرف کننده توزیع کردیم.
معاون توسعه بازرگانی جهاد کشاورزی استان قم، اضافه کرد: حداکثر قیمت توزیع 

مرغ گرم در استان قم 82 هزار تومان و تخم مرغ به قیمت ۵۵ هزار تومان است.
وی با اشاره به سیاست کارگروه تنظیم بازار استان مبنی بر شناسایی کاسبین امین، 
گفت: بر اساس معرفی اتاق اصناف و اتحادیه ها و همچنین عدم پرونده تعزیراتی، 
کاسبین امین معرفی شدند و لذا توزیع کالاهای اساسی در شبکه امین انجام خواهد 
شد. در همین راستا بنرهایی در ورودی این واحدهای صنفی با هدف معرفی این 

واحدها به مردم نصب شده است.
علی بیگی بیان کرد: شهروندان برای هرگونه شکایت از فعالیت کاسبین امین 
می توانند با شماره ۱2۴ تماس بگیرند؛ در صورت تأیید تخلف واحدهای صنفی 

توسط تیم های بازرسی بنر کاسبین امین سریعا جمع آوری می شود.
توزیع  و  یادآور شد: عرضه  قم،  استان  بازرگانی جهاد کشاورزی  توسعه  معاون 
کالاهای اساسی تنظیم بازار از جمله برنج، گوشت قرمز و شکر را در طول ماه مبارک 
رمضان و ایام نوروز خواهیم داشت. وی تصریح کرد: همکاری مناسبی با تیم های 
بازرسی صمت داریم و لذا کلیه  واحدهای صنفی اعم از نانوایی ها، مواد پروتئینی 
و خاروبار فروشی و بر مبنای شکایت مردم در سامانه ۱2۴ یا از طریق شماره تلفن 

۳۶۷0۱82۱  مورد بازرسی قرار می گیرند.
علی بیگی، گفت: تعداد بازرسی از واحدهای صنفی در سال جاری ۶ هزار ۹۷۶ 
مورد بوده که از این تعداد ۷۶۴ مورد منجر به تشکیل پرونده تخلف با مبلغی بر ۹ و 
نیم میلیارد تومان بوده است. معاون توسعه بازرگانی جهاد کشاورزی استان قم در 
پایان، گفت: با توجه به اینکه در مجاورت حرم مطهر کریمه اهل بیت)ع( میزبان 
زائرین هستیم انتظار داریم گزارشات تخلفات واحدهای صنفی به حداقل برسد و 

همه واحدها به عنوان کاسبین امین به مردم خدمات ارائه کنند.

مدیرکل ارتباطات شهرداری قم خبرداد:

اجرای طرح فضاسازی شهری
"عید و رمضان" 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم از برگزاری دومین سال طرح 
فضاسازی شهری با عنوان پویش "عید و رمضان" ویژه ایام ماه مبارک رمضان و عید 

نوروز خبر داد.
با  کلانترزاده  مهدی  شهرداری،  عمومی  روابط  از  نقل  به  قم  ندای  گزارش  به 
کاشت نهال و شرکت در هفتمین دوره پویش »درخت دوستی بنشانیم«، ضمن 
گرامیداشت هفته درختکاری و منابع طبیعی، اظهار داشت: یکی از کارهایی که در 
مناسک سازی به ما کمک می کند استفاده از ظرفیت هنر، رسانه و زمان بندی های 
تاریخی است و هفته منابع طبیعی فرصتی مناسب برای استفاده از ظرفیت هنر و 

رسانه در راستای ترویج درختکاری و فرهنگ استفاده از درخت است.
وی ضمن تقدیر از سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهرداری قم در راستای 
برگزاری این آیین درختکاری افزود: امروز در بوستان لاله به همراه هنرمندان و اهالی 
رسانه در کنار مزار شهید خوشنام و گمنام با پیروی از سخنان مقام معظم رهبری که 
فرمودند »هر ایرانی سه نهال بکارد تا طرح کاشت یک میلیارد درخت محقق شود« 
این امر زیبا را انجام دادیم. مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم از برگزاری 
جشنواره »شهرنگار« برای ششمین سال یاد کرد و گفت: هنرمندانی از نقاط مختلف 
آمده اند و با المان های گنجشک بهاری، سرو و ماه، هنر خود را به نمایش می گذارند 
تا شهر قم با این المان ها برای نوروز و ماه رمضان آماده شود و مردم و مسافران در این 

شهر با پیام های این المان ها هم آشنا شوند.
وی با اشاره به برنامه ریزی شهرداری قم برای فضاسازی شهر در ایام نوروز رمضان 
گفت: توجه ویژه پرتابل های شهری به برنامه های فرهنگی خواهد بود و امسال 
شهرداری قم در طرح »زندگی با آیه ها« اقدامات فرهنگی ویژه ای را درنظر گرفته 
است که شهرداری با این طرح در آیین ترتیل خوانی اعتاب مقدس به ویژه در حرم 
حضرت معصومه)س( نیز مشارکت دارد. کلانترزاده ادامه داد: در قالب این طرح 
قرار است ۳0 آیه محوری از قرآن کریم که در رابطه با سبک زندگی است به صورت 
ویژه مورد توجه قرار گیرد و برنامه های رسانه ای در سطح ملی و استانی به این آیات 

بپردازند و طرح های گرافیکی و پادکست های آن در شهر و رسانه منعکس شود.
وی همچنین از برگزاری دومین سال فضاسازی شهری با عنوان پویش "عید و 

رمضان" ویژه ایام ماه مبارک رمضان و عید نوروز خبر داد.
 

مدیرکل وصول درآمد شهرداری قم:

عدم پرداخت عوارض نوسازی و عمران 
شهری مشمول جریمه می شود 

مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم با اشاره به پیش بینی جریمه در 
قانون نوسازی و عمران شهری گفت: مالکینی که تا پایان سال بدهی خود را پرداخت 

ننمایند از ابتدای سال مشمول جریمه مقرر در قانون خواهند شد.
عوارض های  پرداخت  اهمیت  خصوص  در  گفت وگویی  در  وحیدنیا  محمد 
شهرداری، اظهار داشت: عوارض نوسازی قانون مختص به خود را دارد و  گاهی 
شهروندان تصور می کنند که این موضوع بستگی به نوسازی ملک دارد، درحالی که 
مربوط به نوسازی و عمران شهری است. وی با اشاره به قانون عوارض نوسازی، 
خاطرنشان کرد: عوارض نوسازی و عمران شهری شامل همه املاک و اراضی 

می شود و رقم عوارض نوسازی برحسب مؤلفه های قانونی محاسبه می شود.
مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم با اشاره به پیش بینی جریمه در 
قانون نوسازی و عمران شهری ابراز کرد: مالکینی که تا پایان سال بدهی خود را 

پرداخت ننمایند از ابتدای سال مشمول جریمه مقرر در قانون خواهند شد
وی در ادامه اضافه کرد: قانون نوسازی و عمران شهری و اصلاحات آن با هدف 
تأمین نیازمندی های شهری و اصلاح و توسعه معابر و ایجاد پارک ها، پارکینگ ها، 

توقفگاه ها، میدان ها و حفظ و نگهداری آن ها در سال ۱۳۴۷ تدوین و تصویب شد.
به گفته وحیدنیا، اجرای این برنامه ها هزینه های بسیاری دارد که یکی از راه های 

تأمین آن دریافت عوارض نوسازی است.
مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم با اشاره به نحوه دریافت کد نوسازی 
برای پرداخت عوارض نوسازی، تأکید کرد: برای این که مالکان بتوانند کد نوسازی 
املاک را دریافت کنند و شماره آنان ثبت شود، باید با مراجعه به سامانه قم یار در 

سایت شهرداری، کد نوسازی را دریافت و عوارض را پرداخت کنند.

مدیرکل صمت استان قم: 

اکتشاف معادن فلزی ثروت آفرینی
 برای استان است

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: اکتشاف معادن فلزی در قم 
موجب ثروت آفرینی برای استان است و ما این موضوع را با استفاده از ظرفیت 
و  ایمیدو  سازمان های  همچون  حوزه  این  در  فعال  تخصصی  مجموعه های 
زمین شناسی، با جدیت دنبال می کنیم.  اکبر ابدالی در گفت وگویی بیان داشت: 
سازمان های  تحقیقات  جریان  در  که  دارد  آن  از  حکایت  شده  ارائه  گزارش های 
زمین شناسی، ایمیدور و شرکت ملی مس، چندین معدن فلزی در استان قم مورد 
شناسایی قرار گرفته است که پس از تخمین ارزش ذخیره مواد معدنی و به صرفه 

بودن معدنکاری در آن ها، کار بهره برداری از این معادن آغاز خواهد شد.

رئیس شورای اسلامی شهر قم تشریح کرد:

جزئیات نامه نگاری در مورد تمدید 
مأموریت شهردار قم

رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: با توجه به اعتبار قانونی حکم وزیر کشور 
برای خدمت شهردار قم تا پایان دوره چهارساله شورای ششم ) ۱۴0۴/0۵/۱۴(، 
با تصویب هیئت رئیسه شورا، مکاتبه ای با وزیر کشور صرفاً به منظور تسریع در تمدید 
مأموریت شهردار و استمرار آن تا پایان دوره ششم به عنوان یک پیگیری اداری انجام 

شد.
محسن محرری در گفت وگویی با اشاره به اختلاف نظرها، شایعات و حواشی که 
در مورد ادامه کار شهردار قم در چند هفته گذشته پیش آمده، با بیان اینکه دکتر 
سقائیان نژاد از سال ۱۳۹۴ از دانشگاه صنعتی اصفهان به شهرداری قم مأمور به 
خدمت شده است، اظهار داشت: با توجه به سابقه فعالیت و کارنامه خوبی که دکتر 
سقائیان نژاد داشت شورای شهر وقت با رأی اکثریت و با آگاهی از زمان بازنشستگی 

ایشان تصمیم گرفت، وی را به عنوان شهردار قم منصوب نماید.
شرایط  در   ۱۴00 بهمن   ۱۵ تاریخ  از  قم  شهردار  قانون؛  مطابق  افزود:  وی 
بازنشستگی قرار می گرفت که به دلیل عضویت در هیئت علمی با درجه استاد 
تمامی و سایر شرایط لازم و ناظر به تصمیم هیئت امنا دانشگاه صنعتی اصفهان و 
به استناد تبصره یک ماده ۹۶ آیین نامه استخدامی اعضای هیئت علمی طی دو 
سال متوالی به شکلی کاملًا طبیعی و قانونی تاریخ بازنشستگی ایشان به بهمن 

۱۴02 تعویق افتاد.
رییس شورای اسلامی شهر قم آگاهی تمام اعضای شورای اسلامی شهر قم را از 
زمان بازنشستگی دکتر سقاییان نژاد زا مورد اشاره قرار داد و گفت: اعضای شورای 
اسلامی شهر قم در زمان انتخاب شهردار برای دوره ششم شورای اسلامی شهر با 
آگاهی کامل از زمان بازنشستگی و مقررات قانونی تمدید ۳ ساله خدمت ایشان، وی 

را به عنوان شهردار قم انتخاب کردند.
محرری در ادامه به تبصره ۴ ماده ۹۶ فصل نهم آیین نامه استخدامی اعضای 
هیئت علمی استناد و خاطرنشان کرد: عطف به این که شهردار قم در دانشگاه 
در  به خدمت  مامور  در حال حاضر  و  بوده  تدریس  به  اصفهان مشغول  صنعتی 
شهرداری قم هستند و به استناد تبصره ۴ ماده ۹۶ فصل نهم آیین نامه استخدامی 
اعضای هیئت علمی، تاریخ بازنشستگی وی موکول به پایان ترم تحصیلی می شود، 
مأموریت ایشان در حال حاضر تا دهم تیرماه ۱۴0۳ وفق مقررات قانونی به شهرداری 

قم صادرشده است.
محرری با تشریح آخرین وضعیت مأموریت دکتر سقاییان نژاد به شهرداری قم یادآور 
شد: مجوز استمرار شهردار قم مشابه دو نوبت قبلی در دی ماه ۱۴02 در دستور کار 
جلسه هیئت امنای دانشگاه صنعتی اصفهان قرار گرفت، اما به دلایل مبهم و مداخله 

برخی افراد علیرغم قانونی بودن موضوع، موقتاً از دستور جلسه خارج شده است.
مداخله برخی از افراد درعدم تمدید حکم ماموریت تا پایان دوره شورا

وی به مکاتبه با وزارت کشور در خصوص تمدید مأموریت شهردار قم اشاره کرد و 
گفت: با توجه به اعتبار قانونی حکم وزیر کشور برای خدمت شهردار قم تا پایان دوره 
چهارساله شورای اسلامی دوره ششم ) ۱۴0۴/0۵/۱۴(، با تصویب هیئت رئیسه 
شورای اسلامی شهر، مکاتبه ای با وزیر محترم کشور صرفاً به منظور تسریع در تمدید 
مأموریت شهردار و استمرار آن تا پایان دوره ششم به عنوان یک پیگیری اداری انجام 
شد. رئیس شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: در این راستا وزیر کشور نیز با نظر 
موافق نسبت به ارجاع نامه به وزیر محترم علوم تحقیقات و فناوری اقدام کرد که مجدد 
به دلایل مبهمی و مداخله احتمالی برخی از افراد تاکنون در دستور کار هیئت امنای 

دانشگاه صنعتی اصفهان قرار نگرفته است.
نامه نگاری  به وزیر کشور ضرورتی به تصویب در جلسه رسمی شورا نداشت

و  از وظایف  را  اداری اعضای شورای اسلامی شهر و شهردار  امور  پیگیری  وی 
شئون ریاست شورای اسلامی شهر دانست و تأکید کرد: با توجه به قانونی بودن 
پیگیری امور اداری شهردار به عنوان یکی از وظایف رئیس شورا ضرورتی به تصویب 
در جلسه رسمی شورا نیست.محرری خاطرنشان کرد: باید در نظر داشته باشیم این 
مکاتبه در زمان عدم قطع ارتباط اداری شهردار اعم از انفصال، استعفا یا عزل نبوده 
و درخواستی مبنی بر ابقا و یا انتصاب نیز نیست و صرفاً جهت جلوگیری از توقف 
خدمت در چهارچوب مصوبه شورای اسلامی شهر در * دوره ششم و حکم وزیر کشور 

برای دوره چهارساله شورای اسلامی شهر انجام شده است.
اکثریت اعضا از عملکرد شهردار رضایت دارند 

وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اینکه اکثریت اعضای شورا موافق 
حضور سقائیان نژاد در منصب شهرداری قم هستند بیان کرد: اختلاف نظرهایی 
در خصوص ماندن و یا رفتن شهردار قم در شورای شهر مطرح است اما آنچه امروز 
شاهد آن هستیم اکثریت اعضا از عملکرد وی رضایت دارند.رئیس شورای اسلامی 
شهر قم اضافه کرد: بنده از همان روزی که با رأی اعضا به عنوان رئیس شورا انتخاب 
شدم سعی کردم امور شورا را با آرامش کامل و به دوراز حاشیه دنبال کنم تا مردم درگیر 
حواشی و مسائل متفرقه نشوند؛ بعضی از حاشیه هایی هم که در طول این مدت 
ایجادشده خارج از اراده ما بوده است.وی گفت: بنده همواره از کلیه اعضای شورا 
تقاضا داشتم سعی کنند مسائل و اختلافات اعضا، داخل مجموعه بماند و به عموم 
مردم و یا رسانه ها کشیده نشود؛ هرچقدر این حواشی بیشتر باشد مردم نه تنها به 
مدیریت شهری بلکه به نظام بدبین می شوند، شورا همچون یک خانواده است و اگر 

چالش هایی هم وجود دارد باید درون یک خانواده حل شود.
تابع قانون هستیم ولی در سال آخر نمی توانیم شهردارتوانمند انتخاب کنیم

محرری همچنین یادآور شد: سالی که در پیش داریم سال آخر شورای ششم است 
و واقعیت را باید در نظر گرفت که در یک سال پایانی نمی توان شهرداری توانمند و 
مناسب با کلان شهر قم پیدا کنیم؛ با همه این مسائل ما تابع قانون هستیم و هرچه که 
قانون مشخص کرده باشد در آن مسیر گام خواهیم برداشت.وی در پایان خاطرنشان 
کرد: اگر استمرار فعالیت شهردار در قم ادامه دار باشد در سال آخر در کنار ایشان 
خواهیم بود اگر این موضوع صورت نپذیرفت تا دهم تیرماه ۱۴0۳ ایشان مطابق 
قانون شهردار قم خواهند بود و برای بعدازآن با اعضای شورا تصمیم جدیدی اتخاذ 

خواهد شد.

مسئول دفتر نمایندگی ولی فقیه در بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم :

باید در کنار کاشت درخت نسبت به 
حفاظت از آن کوشید 

مسئول دفتر نمایندگی ولی فقیه در بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم با اشاره 
به اینکه هرسال درختان بسیاری کشت می شوند که باید نسبت به نگهداری از آن ها 
کوشید، گفت: اگرچه تمام درختان دارای ثمره هستند اما باید تلاش ما در راستای 

کاشت درختان مثمر باشد.
حجت الاسلام والمسلمین سیداحمد میرعمادی در حاشیه آئین کاشت نهال با 
حضور مدیران استانی و شهری، کارمندان سپاه، بسیج و نیروهای هلال احمر که در 
بوستان جنگلی مرجعیت برگزار شد، اظهار کرد: مسئله حیات انسان و عوامل حیات 

یکی از موضوعات مهمی بوده که در قرآن کریم به آن تأکید فراوان شده است.
وی با اشاره به اینکه درخت و محیط زیست یکی از عوامل تأثیرگذار در حیات بشر 

است، مطرح کرد: درختکاری به معنای بالابردن کیفیت عمر انسان ها است.
مسئول دفتر نمایندگی ولی فقیه در بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم با بیان 
اینکه درختکاری به منزله دمیدن هوای تازه به روح و جان انسان ها است، عنوان کرد: 
درختکاری یک وظیفه برای افرادی است که دوست دارند حیات بشر تداوم پیدا کند.
وی با تأکید بر اینکه برای تقویت کیفیت زندگی مردم باید به سمت درختکاری 
برویم، خاطرنشان کرد: در این موضوع و عرصه باید همه احساس مسئولیت داشته 

باشند.
میرعمادی با بیان اینکه در این راستا مسئولیت اجتماعی یک موضوع مهم و حیاتی 
است، تصریح کرد: پس از کشت درخت ها باید اهتمام لازم در راستای حفاظت از 

آن ها وجود داشته باشد.
وی با اشاره به اینکه هرسال درختان بسیاری کشت می شوند که باید نسبت به 
نگهداری آن ها نیز کوشید، یادآور شد: اگرچه تمام درختان دارای ثمره هستند ولی 

باید تلاش ما در راستای کاشت درختان مثمر باشد.
مسئول دفتر نمایندگی ولی فقیه در بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم اضافه 
کرد: کاشت درختانی که بتوانیم از میوه و ثمره آن ها استفاده کنیم همواره جزو 

سفارش های مقام معظم رهبری بوده است.
 وی با بیان اینکه مقام معظم رهبری اهتمام ویژه ای به امر درختکاری دارند، گفت: 
اینکه رهبر جامعه خود را مقید می داند که هر سال درختی کاشت کند، نشان از 

اهمیت موضوع درختکاری دارد.

نورا حسینی: مدیران شهری قم هنوز نمی دانند با فیل سفید* این شهر چه کنند، 
مونوریل قم نه مانند تهران به چند پایه محدود می شود که به راحتی تصمیم بر برچیدنش 
گرفت و نه آن قدر پیشرفت کرده که به آسانی گفت به سرانجام می رسد. هرچند که هم 
مدیران شهری به دنبال راهکاری برای توجیه پذیر کردن اقتصادی این پروژه هستند و هم 

مدیران دولتی استان می خواهند از چینی ها برای اتمام این پروژه یاری بگیرند.
»مونوریل« آرزوی محمود احمدی نژاد برای تهران بود. آرزویی که با رفتنش از شهرداری 
تهران برباد رفت. شهردار بعد از او )محمد باقر قالیباف( پایه های مونوریل صادقیه را با 
هزینه میلیاردی برچید. اما احمدی نژاد که حالا رئیس دولت بود رویای ترافیکی خود را 
در قم و کرمانشاه دنبال کرد. روزهای پایانی تابستان 88 پروژه متروی کرمانشاه به پروژه 
مونوریل کرمانشاه تبدیل شد اما مونوریل در این شهر هم مخالفان جدی داشت. این پروژه 
هم مانند تهران در مرحله ساخت و نصب ستون ها باقی ماند و در نهایت سال ۹۳ پروژه 

مونوریل کرمانشاه به پروژه قطار شهری تبدیل شد.
ماجرای قم همچنان ادامه دارد

اما داستان مونوریل قم به این سادگی ها به پایان نرسید و همچنان مدیران شهری 
آن به دنبال راهکاری برای به سرانجام رسیدن آن هستند. در سال 88 طرح مونوریل 
قم کلنگ زنی و سازمان قطار شهری قم نیز رسما افتتاح شد. بنا بود دو فاز ۶. 2 و 
۱۱ کیلومتری مونوریل بار ترافیکی قم را کم کند و در سال ۹0 به بهره برداری برسد. این 
طرح از سال 8۹ در بستر رودخانه قمرود شهر قم آغاز شد که مرحله نخست آن از پارک 
سوار شمالی تا مصلای قدس است. در طول مسیر ۶.8 کیلومتری مرحله نخست طرح 
مونوریل قم، هشت ایستگاه از جمله ایستگاه پایانه، فرهنگیان، امام موسی صدر، پل 

رضوی، پل شهید رجایی، شهید مطهری، حرم مطهر و مصلا در نظر گرفته شده بود.
اولین مخالفت ها به مسیر تعیین شده این مد تازه حمل و نقلی بود، منتقدان به نحوه 
عبور منوریل از مقابل حرم مطهر حضرت معصومه)س( اعترض داشتند. بعد از این 
مخالفت ها، این پروژه سال ها متوقف ماند تا جایی که مونوریل قم که برای تکمیل تنها به 
200 میلیارد تومان اعتبار نیاز داشت حالا به گفته مدیران شهری اش به بیش از ۱۵ هزار 

میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد.
سال گذشته دولت مسئولیت هزینه های تکمیل منوریل را برعهده گرفت. در سفر رئیس 
جمهور به شهر قم کمیته ای برای تصمیم گیری و بررسی مسائل این شهر تشکیل شد 
دراین سفر اعلام شد که به هر ترتیب این پایه ها ایجاد شده و باید به جایی برسد و مدیران 
شهری هم با این شرط که همه هزینه ها برعهده دولت باشد این موضوع را پذیرفتند. اما 
در 2۹ مهرماه امسال محسن منصوری، معاون اجرایی رئیس جمهور در جلسه بررسی 
وضعیت پروژه مونوریل قم اعلام کرد که سرنوشت پروژه مونوریل قم باید در استان بررسی 

شود، درباره آن نتیجه گیری شود و در مرحله بعد در سطح ملی مورد پیگیری قرار گیرد.
او خواستار حمایت مدیران شهری از مونوریل شد و گفت: مدیریت شهری نباید خود را 
در تکمیل این پروژه کنار بکشد و همکاری دولت و شهرداری در اجرای پروژه متروی قم 
متقابل بوده که در خصوص مونوریل نیز شهرداری و شورای شهر قم باید خود را مسؤول 
بدانند و تا زمانی که این امر محقق نشود این پروژه به سرانجام نخواهد رسید. رئیس 
جمهور با تکمیل آن موافق است؛ اما دولت به تنهایی قادر به تأمین منابع برای تکمیل 

این پروژه شهری نیست.
اما مدیران شهری قم روی مواضع خود ماندند و تأکید کردند این پروژه یک پروژه ای 
ملی و دولتی است و برای تکمیل آن به ۱۵ تا 20 هزار میلیارد تومان بودجه نیاز است که 
شهرداری امکان تأمین مالی این پروژه را نداشته و نمی توانند سایر پروژه های عمرانی و 
خدماتی را برای تکمیل این پروژه متوقف کنند و این در حالی است که بودجه یک سال 

شهرداری 8 هزار و 200 میلیارد تومان است.
مونوریل در قم بودجه ندارد

سید محمد حسین دهناد، رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل درباره آخرین وضعیت 
پروژه مونوریل قم می گوید: در فصل تصویب بودجه سالیانه شهر قم هستیم اما برای 
اجرای پروژه مونوریل، ردیفی از منابع داخلی مدیریت شهری در نظر گرفته نشده است، 
2۵00 میلیارد تومان مجوز انتشار اوراق مشارکت گرفته شده که تمامی اعتبارات این حوزه 
برای تکمیل خطوط باقی مانده مترو پیش بینی شده است. به ویژه بخشی که به سمت 

مسجد جمکران می رود که در اولویت است.
او درخصوص این که تا چه زمانی قرار است مونوریل قم بلاتکلیف باقی بماند هم 
می گوید: یک قرارداد باز برای اجرای ۶. 8 کیلومتر مونوریل با مپنا داریم که همچنان 

جاری است و چند سناریو رو هم برای بهره برداری آن پیش بینی کرده ایم و قرار است 
مشاوری برای شناسایی چالش های بهره برداری مونوریل قم مشخص شود. یکی از 
مشکلات احتمالی مطرح شده این است که آیا به سرانجام رساندن همین ۶. 8 کیلومتر 
مونوریل کفایت می کند یا باید همان طراحی اولیه که مسیری ۱8 کیلومتری بود اجرایی 
شود. که مشاور اعلام کرد اگر خط B مترو را حفظ کنیم، عملًا آن کریدور به دو خط ریلی 

نیاز ندارد و مناسب نیست که مونوریل تا پردیسان ادامه پیدا کند.
رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر قم ادامه می دهد: در حال بررسی 
سناریوهای مختلف دیگر هم هستیم و واقعیت هم این است که امکان جمع کردن 
پایه های مونوریل ماننداتفاقی که در صادقیه تهران افتاد وجود ندارد زیرا در تهران پروژه 
مونوریل در ابتدای راه بود و در قم پیشرفت زیادی داشته به جز پایه هایی که می بینید 
تجهیزات زیادی خریداری شده که در انبارهاست. به دلیل بلاتکلیفی طولانی این پروژه 

وضعیت آن پیچیده شده است.
به گفته دهناد شرکتی که قرار بود واگن های مونوریل ر تأمین کند منحل شده و دیگر 
وجود ندارد اما شرکت مپنا اعلام آمادگی کرده که با مهندسی معکوس برای ما واگن های 

مورد نیاز را تأمین کند.
باز کردن گره کور مونوریل قم دارد که هنوز در  برای  او یک پیشنهاد شخصی هم 
مرحله کارشناسی است. دهناد توضیح می دهد: با توجه به اینکه مسیری که از ابتدا 
برای مونوریل انتخاب شده مسیر مناسبی نبوده و جاذب سفر نیست، می توان یکسری 
کاربری های جدیدی را اطراف خط مونوریل ایجاد کرد؛ یعنی در طرح تفصیلی و طرح 
جامع شهری یکسری لکه هایی را بارگذاری کنیم. اراضی بزرگی در این مسیر وجود دارد 
که اصلًا بارگذاری نشده اندهای حالا می تواند حمل و نقلی باشد مثل یک پایانه. مثلًا 
اتوبوس های بین شهری که می خواهند به قم بیایند، همه به آن نقطه منتقل شوند یا 
تاکسی ها؛ یا در کنار و مجاورت آن یکسری تراکم هایی داده شود، در تهران هم نمونه های 
آن مجتمع های  ایستگاهی است که در کنارایستگاه های مترو قرار می گیرند. با کمک 
بخش خصوصی بخشی از هزینه های جاری و هزینه های اولیه پروژه را تأمین می کنند. 

برای باز کردن گره مونوریل جسارت در تصمیم گیری داشت.
او در پاسخ به این پرسش که این روزها مدیران شهری برای حل گره های پایتخت 
واگن روی کمک چینی ها حساب کرده اند قمی ها  و  اتوبوس  تا خرید  از خانه سازی 
نمی خواهند برای پایان چالش مونوریل از این ظرفیت استفاده کنند هم می گوید: اتفاقاً 
یک کارهایی هم انجام شده تقریباً می شود گفت با محوریت استانداری هم بوده است. 
یک اتفاقاتی انجام شده، یک پیگیری هایی دارد انجام می شود که حالا باید ببینیم چه 
زمانی به نتیجه می رسد و روی کاغذ می آید. ولی با همین مجموعه ها یک پیگیری هایی 

دارد انجام می شود.
نظر رئیسی چیست؟

امامجتبی ذوالنوری نماینده مردم قم در مجلس به تازگی اعلام کرده است: پروژه 
مونوریل باید به فرودگاه قم و پردیسان متصل شود و تنها در این صورت است که هم صرفه 
اقتصادی خواهد داشت اما شهرداری درخصوص مونوریل مانع تراشی کرده و اجازه نمی 
دهد تصمیم گیری نهایی انجام شود. بنده این طرح را به رئیس جمهور هم ارائه داده و 
موافقت را از ایشان گرفته ام و آقای رئیسی هم به استاندار قم گفته اند که مونوریل باید 
به این طریق تکمیل شود. باتوجه به اهمیت تکمیل مترو و مونوریل قم تا 2۵ هزار میلیارد 

ریال اعتبار برای این 2 پروژه در نظر گرفته شده که سال آینده تخصیص خواهد یافت.
او مونوریل قم سال هاست تبدیل به غصه مردم شده و جلوه منفی برای  به گفته 
گردشگران دارد، جانمایی غلط این پروژه باعث شد روند اجرای آن طولانی شود. مونوریل 
باید در مکانی بنا می شد که جمعیت بیشتری را تحت پوشش خود قرار می داد اما در 
مسیری بنا شده است که حتی در بحث اتوبوس رانی هم صرفه اقتصادی ندارد. در ابتدا 
بحث هایی برای تخریب این پروژه مطرح شد که من مخالف بودم چرا که این پروژه با پول 
بیت المال ساخته شده است و اگر تخریب می شد باید هزینه هنگفتی برای تخریب آن 

می دادیم و از طرفی دیگر باید خسارت سنگینی به شرکت پیمانکار می دادیم.
به نظر می رسد برای رسیدن داستان مونوریل قم به پایان زمان زیادی لازم است. مدیران 
این شهر نه دل دارند که از پایه های این پروژه صرفه نظر کنند و نه دلشان می آید از بودجه 
شهر صرف تکمیل این پروژه کنند در حال حاضر دو گزینه جدید روی میز است نخست 
بارگذاری در زمین های خالی اطراف پروژه و دیگری حضور چینی ها برای تکمیل این 

پروژه.

آرزوهای پردردسر احمدی نژاد برای قم؛ 

چینی ها مونوریل را تمام می کنند؟!
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وزیر اقتصاد:

اخذ عادلانه مالیات دارای منافع کلان 
اجتماعی است

وزیر امور اقتصاد و دارایی با اشاره به اولویت های سازمان امور مالیاتی برای سال 
آینده گفت: باید مردم اقناع شوند که گرفتن مالیات با رعایت شروط هوشمندی 

و عدالت دارای منافع کلان اجتماعی است. 
سید احسان خاندوزی روزیکشنبه  در اجلاس سراسری مدیران مالیاتی سراسر 
واژه مالیات  اقتصاد، دو کلید  به وزارت  ابتدای ورودم  از  اینکه  بیان  با  کشور 
ستانی عادلانه و هوشمند را سرلوحه سازمان امور مالیاتی اعلام کرده ام، اظهار 
داشت: میزان دوری و نزدیکی ما به این دو هدف، نشان می دهد چقدر در ایفای 

مسئولیتی که بر عهده مان گذاشته شده، موفق عمل کرده ایم.
وزیر اقتصاد با تشریح پیامدهای فاصله گرفتن از رویکرد عدالت طلبانه در مالیات 
ستانی بر اقتصاد کلان کشور، افزود: پیامد های مثبت اصلاح رویه ها در سازمان 

امور مالیاتی، بسیار فراتر از خود سازمان و حتی وزارت اقتصاد است.
وی خطاب به مدیران مالیاتی تأکید کرد: شما در یک نقطه کانونی مهم در 
اصلاح اقتصادی کشور ایستاده اید و شأن و اثرگذاری شما، خیلی بالاتر از این 
است که به خودتان بعنوان یکی از دستگاه های تابعه وزارت اقتصاد در گوشه 

ای از کشور نگاه کنید.
خاندوزی تصریح کرد: اصلاح امور کشور در گروی این است که رابطه مالیات 

گیرنده و مالیات دهنده با یکدیگر، اصلاح شود.
وی با اشاره به هجمه رسانه ای به وزارت اقتصاد درباره مالیات و القاب اینکه فشار 
فراتر از طاقت بر بخش هایی از جامعه وارد می آورد، گفت: باید طوری در انتقال 
گزارش عملکرد سازمان مالیاتی به مردم و جا انداختن فلسفه مالیات ستانی 
عمل کنیم که مردم اقناع شوند، گرفتن مالیات )با رعایت شروط هوشمندی و 

عدالت( دارای منافع کلان اجتماعی است.
راه اندازی کامل سامانه مودیان و پایانه های فروشگاهی

را،  سال ۱۴0۳  در  مالیاتی  امور  سازمان  یک  شماره  دستورکار  اقتصاد  وزیر 
راه اندازی کامل سامانه مودیان و پایانه های فروشگاهی در روزهای آغازین بهار 
عنوان کرد که بتوان به مجموعه اطلاعات موجود در سامانه اعتماد کامل و صد 

درصدی کرد.
خاندوزی تمرکز سازمان امور مالیاتی بر پرونده های بزرگ را دستور کار دیگر این 
سازمان در سال آینده عنوان و تصریح کرد: اگر می خواهیم ممیز و سر ممیز بر 

پرونده ای بگماریم، باید آنها را مسئول پرونده های ریسکی و بزرگ کنیم.
وی گفت: اینکه توان و تمرکز ممیزان ما، عمدتا معطوف به پرونده های بزرگ و 
دارای ریسک بالا شود، اتفاق مبارکی است که هر چقدر سریع تر محقق شود، 

بیشتر از هدر رفت انرژی سازمان امور مالیاتی جلوگیری می کند.
ضرورت اصلاح رویه ها برای جلوگیری از فرار مالیاتی

وزیر اقتصاد با تاکید بر ضرورت اصلاح رویه ها برای جلوگیری از سوء استفاده 
سودجویان و فراریان مالیاتی از فرصت اعتراض، تصریح کرد: نیازمند حکم 
قانونی هستیم که جز کسانی که حق شان است، اقدام به شکایت نکنند. بنای 
همین است که اگر واقعا به کسی، در هر مرحله ای بی عدالتی صورت گرفت، 

رسیدگی کنیم و مالیات عادلانه از او گرفته شود.
خاندوزی خواستار تدوین لایحه ای در همین ارتباط و به منظور جلوگیری از 
سؤاستفاده عده ای، از فرصت های قانونی رسیدگی به اعتراضات مالیاتی شد تا 
در قالب یک فوریت به مجلس شورای اسلامی تقدیم شود. وی با طرح موضوع 
شرکت ها، گفت: بخشی از سیستمی کردن موضوع اخذ مالیات، بر می گردد به 
اینکه از ظرفیتی که سامانه ای مثل "جام" ایجاد کرده، بتوانیم در مورد شرکت های 
متوسط و بزرگ استفاده کنیم و آنها باید بدانند، هیچ شرکتی بدون صورت مالی 
حسابرسی شده، در سازمان مالیاتی جایی ندارد. وزیر اقتصاد تصریح کرد: برای 
سال ۱۴0۳ تمام شرکت های متوسط و بزرگ، باید کاملا توجیه شوند که تنها اگر 
اطلاعات مالی خود را در سامانه جام درج کرده باشند، ما به پرونده مالیاتی آنها 
ورود خواهیم کرد و این موضوع جمله دستور کارهای سازمان امور مالیاتی در 
سال آینده است. خاندوزی محصور شدن رسیدگی حضوری و فیزیکی به داخل 
سازمان مالیاتی را یکی دیگر از موارد مهم برای سال آینده عنوان کرد و ادامه 
داد: باید مقدمات این کار را هم فراهم کنید تا مرجعیت کار را به خود ادارات 
کل مالیاتی برگردانیم و هر ابلاغ توسط سازمان و ارائه مستندات و... باید داخل 

ساختمان سازمان امور مالیاتی، و نه جایی دیگر اتفاق بیافتد.

وزیر نفت:

تحریم ها و خرابکاری ها مانع پیشرفت 
صنعت نفت نشد

وزیر نفت با تاکید بر اینکه تحریم ها و خرابکاری ها نتوانست مانع رشد و پیشرفت 
صنعت نفت شود، گفت: با وجود تحریم ها به هر کجا که اراده کنیم نفت صادر 

می کنیم و با اقدام جهادی مشکلات را رفع کردیم. 
جواد اوجی امروز یکشنبه در مراسم امضای قراردادهای اجرای طرح فشارافزایی 
میدان مشترک پارس جنوبی با پیمانکاران ایرانی، اظهار کرد: اکثر ذخایر گازی 
مکشور در پارس جنوبی قرار دارد و خوراک پالایشگاه، پتروشیمی و حتی تولید 

بنزین کشور نیز به پارس جنوبی وابسته است.
وی افزود: می توانستیم در 8 سال پیش شاهد اجرای این پروژه باشیم، اما برای 
اجرای این پروژه نیاز به تصمیم گیری بود که به شکر خدا این تصمیم در این 

دولت گرفته شد؛ چنانچه در دوسال اخیر چنین تصمیم بزرگی را گرفتیم.
وزیر نفت گفت: تولید گاز از پارس جنوبی به صورت میانگین برابر با ۷0۷ میلیون 

متر مکعب است و این تولید به معنای افت فشار است.
اوجی بیان کرد: خوشبختانه قبل از اینکه افت فشار در مخازن گاز رخ دهد، 
جلوی آن را گرفتیم و سبب افزایش ظرفیت برداشت تا TCF ۹0 شدیم که سبب 

ایجاد عایدی ۹00 میلیارد دلاری برای کشور خواهد شد.
وی ادامه داد: توسعه میدان آزادگان نیز در دستور کار قرار گرفته که با حضور 
رییس جمهور عملیاتی خواهد شد و ما در این کار فازهای مرزی را در اولویت 
قرار داده ایم. وزیر نفت اعلام کرد: ذخیره سوخت خود را در سال جاری به یک 

میلیارد لیتر و ذخیره گاز را نیز به ۳ میلیارد متر مکعب افزایش دادیم.
اوجی گفت: با وجود سنگین ترین تحریم ها به هر کجا که اراده کنیم نفت صادر 
می کنیم و موفقیت های دولت سبب شد که دشمن روی این صنعت تاکید 
کند؛ چنانچه در ۴ خط شبکه سراسری گاز اقدام خرابکارانه انجام دادند اما با 
اقدام جهادی توانستیم این مشکلات را رفع کنیم. وی تاکید کرد: نه تحریم ها 
توانست مانع کار و پیشرفت ما شود و نه خرابکاری ها؛ و اکنون شاهد افزایش رشد 

اقتصادی طبق آمار بانک مرکزی هستیم.

معاون وزیر جهاد کشاورزی اعلام کرد؛

تامین ۱.۵ برابر اقلام پروتئینی کشور
رئیس سازمان دامپزشکی کشور با اشاره به آغاز تشدید نظارت های بهداشتی 
بر فرآورده های دامی در استان تهران، گفت: بیش از ۱.۵ برابر اقلام پروتئینی و 

کالاهای اساسی مورد نیاز کشور تامین شده است. 
مجتبی نوروزی در نشست طرح نشدید نظارت های بهداشتی فرآورده های دامی 
ماه مبارک رمضان و عید نوروز، افزود: در وزارت جهاد کشاورزی قرارگاه امنیت 
غذایی برای ماه های پایان سال و اوایل سال آینده پیش بینی های بسیار خوبی 
در خصوص اقلام مورد نیاز خانوارهای ایرانی در سطح کشور تدارک دیده است.

وی اظهار داشت: بیش از ۱.۵ برابر نیاز کشور در تمام حوزه ها بخش محصولات 
پروتئینی با منشأ دامی، سبد غذایی ایام عید همچون پرتقال، خرما، سیب 
درختی، گوشت مرغ، گوشت قرمز و تخم مرغ و سایر اقلام بیش از نیاز کشور 

تدارک دیده شده است.
صادرات 5 محموله گوشت مرغ

رئیس سازمان دامپزشکی کشور تصریح کرد: طی چند روز اخیر ۵ محموله 
صادرات گوشت مرغ به کشورهای اطراف داشتیم زیرا میزان تولید به حدی 

رسیده که شرایط برای صادرات مهیا شده است.

یک کارشناس اقتصادی :

عرضه اوراق سپرده افسار نرخ ارز را کشید
یک کارشناس اقتصادی با اشاره به اینکه عرضه اوراق سپرده ۳0 درصدی به 
صورت مقطعی در کنترل نرخ ارز اثرگذار بود، گفت: با این حال باید بانک های 
سالم و شفاف بتوانند نرخ بهره را خودشان مشخص کنند؛ در این صورت بخشی 

از سرمایه گذاری ها به سمت سپرده های بانکی حرکت می کند. 
کامران ندری - عضو هیئت علمی دانشگاه امام صادق )ع( - در گفت وگویی با 
بیان اینکه عوامل مختلفی می تواند در ارزش پول های ملی و همچنین بهای ارز 
اثرگذار باشد، اظهار کرد: به طور کلی، سیاست گذاری های غلط در ابعاد مختلف 
اثر خود را در ارزش پول در برابر ارزهای خارجی در بلند مدت نشان می دهد. حال 
ممکن است در مقاطعی بانک های مرکزی بخشی از ذخایر خود را به بازار تزریق 

کرده تا بتوانند به صورت مقطعی نرخ ارز را مهار و تثبیت کنند.
وی خاطر نشان کرد: این اقدامات جنبه موقت داشته و در شرایطی که شوک 
اقتصادی وارد شود و همچنین با توجه به وجود شرایط تورمی، وقتی نگرانی ها 
نسبت به آینده افزایش یابد، بی شک بازار نسبت به تحولات و شوک های اقتصادی 
واکنش نشان می دهد در این صورت شاهد افزایش نرخ ارز و بهای ارزهای خارجی 

هستیم.
این کارشناس اقتصادی با اشاره به اثربخشی مسائل سیاسی و بین المللی 
در افزایش یا کاهش ارزش پول گفت: انتخابات اخیر مجلس و همچنین نتایج 
انتخابات حزبی و مقدماتی در ایالت های آمریکا یکی از عواملی بود که بازار با توجه 
به نگرانی های سیاسی - اقتصادی نسبت به آن واکنش نشان داد و مجددا نرخ ارز 
افزایش پیدا کرد؛ به بیانی نتایج انتخابات درون حزبی آمریکا و همچنین در کنار 
آن مسئله برگزاری انتخابات مجلس در هفته های گذشته، نگرانی هایی را نسبت به 
جهش نرخ ارز در آینده ایجاد کرد و متعاقب آن تقاضا برای ارز بالا رفته که موجب 

افزایش نرخ ارز در هفته اخیر شد.
اثر مسافرت های خارجی و تسویه های ارزی در آخر سال

ندری در ادامه به شرایط بازار در پایان هر سال به ویژه اسفند ماه اشاره کرد و 
گفت: علاوه بر این، تقاضای آخر سال برای ارز به دلیل مسافرت بخشی از مردم 
به خارج از کشور و همچنین تسویه های مالی از سوی تاجران برای پرداخت 
بدهی های ارزی خود در ماه های آخر سال نیز یکی دیگر از عوامل افزایش تقاضا 
برای ارز است که در افزایش بهای ارز اثرگذار است و به صورت طبیعی شرایط 
مدیریت نرخ ارز را برای بانک مرکزی در پایان سال سخت تر می کند. با این حال به 
نظر می رسد با توجه به شرایط روانی بازار آزاد، نگرانی های سیاسی و بین المللی اثر 

بیشتری بر افزایش نرخ ارز داشته باشد.
وی با اشاره به اقدام اخیر بانک مرکزی در انتشار و عرضه اوراق سپرده یک ساله 
۳0 درصدی اظهار کرد: قبل از اقدام بانک مرکزی نرخ ارز از محدوده ۶0 هزار 
تومان عبور کرده بود که بعد از تصمیم بانک مرکزی مبنی بر انتشار و عرضه اوراق 
۳0 درصدی شاهد کاهش قیمت نرخ ارز در بازار آزاد و رسیدن آن به محدوده 
نزدیک به ۵0 هزار تومان بودیم. اگرچه نمی توان با قاطعیت گفت که عامل کاهش 
نرخ ارز فقط برنامه عرضه اوراق بود، اما بی شک همزمانی و همبستگی و اثر آن بر 

کاهش و کنترل قیمت ارز را نمی توان کتمان کرد.
این کارشناس اقتصادی افزود: باید به این نکته توجه داشت که اگر برنامه عرضه 
اوراق توسط بانک مرکزی نبود، امکان داشت در آن برهه زمانی قیمت دلار افزایش 

بیشتری داشته باشد و امروز شاهد نرخ ارز با بهایی بیشتر از بهای فعلی باشیم.
ندری به موضوع احتمال وجود حباب در نرخ ارز اشاره کرد و گفت: اگر حباب 
وجود داشته باشد باید این حباب مانند ابر حباب بورس که در سال ۱۳۹۹ به وجود 
آمد و بعدا شاهد از بین رفتن آن بودیم در نهایت برداشته و از میان برود، اما وقتی 
شاهد کاهش ناگهانی و ریزش قیمت ارز نیستیم، نشان می دهد حبابی در بازار ارز 
وجود ندارد و حتی این سیاست های مقطعی و کوتاه مدت مهار تورم است که تا 

حدودی افزایش ناگهانی نرخ ارز را کنترل کرده است.
و همچنین  اقتصادی  و شوک های  برخی شرایط  در  این حال  با  افزود:  وی 
افزایش های هیجانی، شاهد وجود حباب در بازار ارز بوده ایم که موجب افزایش 
نرخ ارز شد اما در نهایت این حباب از میان رفته و به قیمت قبلی خود بازگشته 

است.
نرخ بهره بانک های شفاف را خود بانک ها اعلام کنند

این عضو هیئت علمی دانشگاه امام صادق )ع( در ادامه با بیان اینکه دولت 
می تواند با اعمال برخی سیاست ها تا حدودی حرمت سرمایه به سمت بازار ارز 
را کنترل کند، خاطر نشان کرد: به نظر می رسد مجموعه دولت به صورت مقطعی 
آنچه توانسته انجام داده است. برای مثال انتشار اوراق سپرده ۳0 درصدی در 
مقطع خودش اثر مناسبی بر جای گذاشت و نتیجه قابل قبولی داشت. همچنین 
بانک مرکزی در تلاش است نرخ رشد نقدینگی را در محدوده 2۵ درصد کنترل 
کند. همچنین برای جلوگیری از شوک اقتصادی، حامل های انرژی در سال جاری 

افزایشی نداشت.
ندری با اشاره به وجود مشکلات اقتصادی بلند مدت مثل تحریم ها و پیامدهای 
آن گفت: باید بر این وافق باشیم که یکی از مسائل اصلی در کشور وجود تحریم ها 
است و مشکلات ساختاری اقتصادی را نمی توان با سیاست های مقطعی برطرف 

کرد، اما برخی اقدمات نیز می تواند اثر گذار باشد.
با افزایش نرخ های کلی بهره، تا حدودی جلوی  وی افزود: توصیه می شود 
افزایش قیمت ارز گرفته شود. باید نرخ کلی بهره افزایش داشته باشد، در غیر این 
صورت با انتشار اوراق سپرده، آن هم در مقاطع موقت و عدم تداوم آن نمی توان 
بانک ها  اینکه  برای  بنابراین  گذاشت.  ارز  قیمت  کنترل  بر  مدتی  طولانی  اثر 
دچار ناترازی نباشند، می توان نرخ سود بانک هایی که عملکرد شفاف داشته را 
تا حدودی در اختیار آن ها قرار داد تا بخشی از سرمایه گذاری ها به جای خرید و 

فروش ارز به سمت سپرده های بانکی حرکت کند.

آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت اول
به موجب اجراییه صادره از شعبه ۱۱ دادگاه خانواده شهرستان قم که در شعبه 
۷ اجرای احکام خانواده قم به شماره ۷/۱۴0۱ج/۱۱۱۴ ثبت گردیده له حمیده 
زمرد علیه داود جیرانی محکوم علیه محکوم است به پرداخت ۳۱8/۳۷ سکه تمام 
بهار آزادی در حق محکوم له و مبلغ ۱0/0۵0/000ریال نیم عشر در حق صندوق 
دولت ، محکوم له در قبال بدهی محکوم علیه مالکیت ایشان به مقدار 2 دانگ 
مشاع از ششدانگ عرصه و اعیان پلاک ثبتی ۴۵۴ فرعی از ۱0۱ اصلی بخش ۳ قم 
توقیف نموده که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی نموده است. ضمنا مالکیت محکوم 
علیه به مقدار 2 دانگ مشاع از ششدانگ عرصه و اعیان پلاک فوق از مبلغ پایه 
۴۶/000/000/000ریال به فروش خواهد رسید. احتراما ، عطف به ابلاغیه شماره 
۱۴0202۱000۱۱۷۵0۷۹0 مورخ ۱۴02/۹/۱۴ آن شعبه محترم در خصوص 
پرونده با شماره کلاسه 0۱0۱۱۱۴ در خصوص دعوی له خانم حمیده زمرد به 
طرفیت آقای داود جیرانی مبنی بر ارزیابی و قیمت گذاری عرصه و اعیان پلاک ثبتی 
۴۵۴ فرعی از ۱0۱ اصلی بخش ۳ قم در معیت نماینده خواهان از محل و موقعیت 
معرفی شده این ملک واقع در جاده قم به سمت جعفریه ، شهرک دامشهر ، خیابان 
۵ ، درب سوم ، سمت چپ ، روبروی کاروانسرای فریدون ، کاروانسرای حاج محمود 
جیرانی بازدید به عمل آمد و ارزیابی تهیه شده این ملک به شرح ذیل تقدیم می گردد. 
مشخصات ملک طبق سند مالکیت و ویژگی های اجمالی ساختمان : طبق تصویر 
نامه شماره ۱۴028۵۶۳000۱00۳۵82 مورخ ۱۴02/۳/۱ ارائه شده اداره ثبت 
، آقای داود جیرانی فرزند محمود به شماره ملی 0۳82۵۳۵۴80 مالک دو دانگ 
مشاع از ششدانگ عرصه و اعیان پلاک ثبتی ۴۵۴ فرعی از ۱0۱ اصلی بخش ۳ 
قم بوده که طی سند مالکیت ۳۹ مورخ ۱۳8۷/۱۱/2۳ به شماره چاپی ۳88۹۴۷ 
سری الف سال 0۱ با شماره دفتر الکترونیکی ۱۴0220۳۳000۱000۶۴8 ثبت 
گردیده است. با توجه به بازدید صورت گرفته بر روی عرصه ملک معرفی شده به 
اینجانب که به مساحت عرصه ۴20۷/۵ مترمربع. )طبق نامه اداره ثبت( می باشد ، 
ساختمانی به صورت کاروانسرا )مرکز خرید و فروش دام( شامل ساختمان استراحت 
کارگران ، اداری ، انبار علوفه و محل های نگهداری دام احداث گردیده است. با توجه 
به تابلو سر درب و بنا به اظهار شالین کارونسرا ، این ملک در اختیار داود جیرانی و 
محمود جیرانی می باشد. با توجه به محل ، موقعیت ، مساحت و ابعاد ، کاربری ، 

کیفیت ساخت و سایر عوامل تاثیر گذار ارزش ششدانگ عرصه و اعیان ملک فوق با 
ارزش تجاری آن به طور کامل برابر با ۱۳8/000/000/000 یکصد و سی و هشت 
میلیارد ریال ارزیابی و اعلام می گردد. لذا ارزش دو دانگ از ششدانگ این ملک برابر 
۴۶/000/000/000ریال چهل و شش میلیارد ریال می باشد. مقرر گردید موارد 
فوق الذکر در تاریخ ۱۴0۳/۱/۱۹ ساعت ۱۱/۳0 الی ۱۱/۴۵ صبح به آدرس  قم 
، خ ساحلی ، جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی 
اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از 
مورد مزایده را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا 
از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه 
از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می 
گردد. )شرکت کنندگان می بایست مبلغ پیشنهادی مزایده را در یکی از کارت های 
بانکی عضو شتاب که به نام خود شخص باشد همراه داشته باشند( ضمنا دادورز 
اجرا می تواند پرداخت بهای اموال را به وعده قرار دهد در این صورت برنده مزایده 
باید ده درصد بها را فی المجلس به عنوان سپرده به قسمت اجرا تسلیم نماید. 
حداکثر مهلت مزبور از یک ماه تجاوز نخواهد کرد و در صورتی که برنده مزایده در 
موعد مقرر بهای اموال را نپردازد سپرده پس از کسر هزینه مزایده به نفع دولت ضبط 
خواهد شد. این اگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد. جهت 

اطلاعات بیشتر به واحد  مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – ساعدی نیا

--------------------------------------------
آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول

به موجب اجراییه صادره از شعبه ۱۱ دادگاه خانواده شهرستان قم که در شعبه ۷ 
اجرای احکام خانواده قم به شماره ۷/۱۴02ج/۷0۷ ثبت گردیده له فاطمه ستاری 
علیه محمد صفر نژاد محکوم علیه محکوم است به پرداخت ۱۱۴ عدد سکه بهار 
آزادی در حق محکوم له و مبلغ ۱0/0۵0/000ریال نیم عشر در حق صندوق دولت 
، محکوم له در قبال بدهی محکوم علیه اموال منقول توقیف نموده که کارشناس به 
شرح ذیل ارزیابی نموده است. علی ایحال پس از صدور قرار و مراجعه به شعبه و 
مطالعه ی پرونده و براساس اسناد و مدارک موجود در پرونده و تماس با امین اموال 
جهت بازدید و اجرای قرار کارشناسی و همچنین استماع اظهارات خواهان و با در نظر 

گرفتن نوع اموال و برند های مختلف و نوع روکش های صندلی که به صورت مختلط 
انواع اتومبیل های سواری ایرانی بوده با توجه به قیمت روز بازار گزارش کارشناسی به 
شرح ذیل جهت هر گونه بهره برداری تقدیم حضورتان می گردد. ۱- روکش جنس 
پارچه ای مخصوص خودرو های سواری با برند اورجینال روکش )درجه۱( به تعداد 
۳0 عدد از قرار هر کدام به مبلغ ۷/۵00/000ریال معادل هفتصد و پنجاه هزار 
تومان و مجموعا به مبلغ 22۵/000/000ریال معادل بیست و دو میلیون و پانصد 
هزار تومان. 2- روکش جنس پارچه ای مخصوص خودرو های سواری با برند های 
مختلف )درجه 2 و ۳( به تعداد ۷0 عدد از قرار هر کدام به مبلغ ۶/۵00/000ریال 
معادل ششصد و پنجاه هزار تومان مجموعا به مبلغ ۴۵۵/000/000ریال معادل 
چهل و پنج میلیون و پانصد هزار تومان. ۳- روکش چرمی مخصوص خودرو های 
سواری برند های مختلف به تعداد ۳0 عدد به مبلغ ۷/000/000ریال معادل 
هفتصد هزار تومان و مجموعا به مبلغ 2۱0/000/000ریال معادل بیست و یک 
میلیون تومان. مجموع اموال به مبلغ 8۹0/000/000ریال معادل هشتاد و نه 
میلیون تومان در این زمان ارزیابی و قیمت گذاری می گردد. مقرر گردید موارد فوق 
الذکر در تاریخ ۱۴0۳/۱/۱8 ساعت ۱۱/۳0 الی ۱۱/۴۵ صبح به آدرس  قم ، خ 
ساحلی ، جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق 
مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از مورد 
مزایده را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از 
مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از 
مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می 
گردد. )شرکت کنندگان می بایست مبلغ پیشنهادی مزایده را در یکی از کارت های 
بانکی عضو شتاب که به نام خود شخص باشد همراه داشته باشند( ضمنا دادورز 
اجرا می تواند پرداخت بهای اموال را به وعده قرار دهد در این صورت برنده مزایده 
باید ده درصد بها را فی المجلس به عنوان سپرده به قسمت اجرا تسلیم نماید. 
حداکثر مهلت مزبور از یک ماه تجاوز نخواهد کرد و در صورتی که برنده مزایده در 
موعد مقرر بهای اموال را نپردازد سپرده پس از کسر هزینه مزایده به نفع دولت ضبط 
خواهد شد. این اگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد. جهت 

اطلاعات بیشتر به واحد  مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – ساعدی نیا

رییس اتاق بازرگانی ایران گفت: وضعیت اقتصاد و معیشت 
نیست. مسئولین  ایران  ما در شان ملت جمهور اسلامی 
محترم باید برای رفع مشکلات جامعه تلاش بکنند و در این 

زمینه به بخش خصوصی همکاری بیشتری داشته باشند. 
صمد حسن زاده، رییس اتاق ایران، در آخرین جلسه هیات 
و  رفاه  آرزوی  ضمن  سال ۱۴02  در  ایران  اتاق  نمایندگان 
آرامش برای جامعه گفت: از ابتدای انتخابات اتاق ایران در 
سال جاری برای ایجاد شفافیت در اتاق ایران تلاش کردیم و 
سعی زیادی را صرف توسعه اقتصادی کشور و برطرف شدن 
نیازهای کشور و انجام برنامه های اتاق های شهرستان ها 

انجام دادیم .
وی تصریح کرد: وضعیت اقتصاد و معیشت ما در شان ملت 
جمهور اسلامی ایران نیست. مسئولین محترم باید برای 
رفع مشکلات جامعه تلاش بکنند و در این زمینه به بخش 

خصوصی همکاری بیشتری داشته باشند.

ایران ظرفیت تولید هزار میلیارد دلاری را دارد 
نایب رییس اتاق بازرگانی ایران  نیز دراین جلسه گفت: 
اقتصاد ایران ظرفیت تولید هزار میلیارد دلاری را در میان 
مدت دارد اما در حال حاضر تنها یک سوم این رقم را بالفعل 
کرده است. بالفعل کردن این ظرفیت امنیت ملی و امنیت 

جهانی ایران را تامین می کند. 
محمدرضا بهرامن در گفت: مجلس از ارکان اداره کشور 
است و طبق اصول قانون اساسی صلاحیت قانون گذاری 
را دارد. اتاق ایران به عنوان نماینده بخش خصوصی خواهان 

همکاری با مجلس همچون سابق است.
وی افزود: اگر نمایندگان محترم خواهان ارتقای وضعیت 
معیشت مردم هستند تنها راه افزایش توان تولید و صادرات 
عدم  و  اخیر  دهه  دو  سیاست های  کردن  فراموش  کشور 
بازآزمون آنها است. قلب تولید و صادرات در همه کشورها 

بنگاه های تولیدی هستند

بهرامن ادامه داد: با افزایش تولید است که افزایش حقوق 
و دستمزد اتفاق می افتاد و مالیات بیشتر جمع و اشتغال 
بیشتری ایجاد خواهد شد و وضعیت صندوق بازنشستگی 
بهبود می یابد و سود برای سرمایه گذاری جدید ایجاد می 

شود.
دولت فشار مهار تورم را به دوش بخش خصوصی گذاشت

نایب رییس اتاق ایران خاطر نشان کرد: باید باور کنیم که 
حکمرانی بر پایه نفت و گاز تمام شده، شاهد درستی این 
ادعا این است که در بودجه ۱۴0۳ حداکثر 2۵ درصد بودجه 
دولت از منابع حاصل از فروش نفت و گاز تامین می شود و 
بقیه مخارج باید از محل درآمدهای داخلی و عمدتا مالیات 

تامین شود.
وی اضافه کرد: اقتصاد ایران ظرفیت تولید هزار میلیارد 
دلاری را در میان مدت دارد اما در حال حاضر تنها یک سوم 
این ظرفیت  کردن  بالفعل  است.  کرده  بالفعل  را  رقم  این 

امنیت ملی و امنیت جهانی ایران را تامین می کند.
فضای  و  کار  و  کسب  فضای  بهبود  شد:  یادآور  بهرامن 
اقتصادی در اولویت نمایندگان مجلس در دوره های اخیر 
بوده است این امر نیازمند تصویب قانون و اعمال نظارت 
اجرای آن است عدم اجرای قانون و غلبه رویکرد تقننی بر 
رویکرد اجرایی امروز در کشور حاکم شده است. در نتیجه، 
ایران از نظر کیفیت قوانین براساس شاخص های بین المللی 

در جایگاه مناسبی قرار ندارد.
وی گفت: نتایج حاصل شده توسط مرکز پژوهش مجلس 
مبنی بر تحقق شعار سال در سال ۱۴02 نشان می دهد که 
در این سال فشار مهار تورم بر دوش بخش خصوصی افتاد، 
علی رغم تلاش های بخش خصوصی نرخ تورم از بهمن سال 
گذشته تا بهمن امسال به ۴2.۵ درصد رسید. همچنین در 
پاییز بخش صنایع و معادن بدون نفت رشد منفی ۱.۳ درصد 

داشته است.

رییس اتاق بازرگانی ایران: 

وضعیت اقتصاد و معیشت در شان مردم نیست 

عضو اتاق بازرگانی ایران گفت: انتظارات تورمی ناشی از اخبار منفی و گمانه زنی 
در فضای مجازی از مهمترین عوامل نوسانات قیمت ارز است.

محمود صابری - عضو کمیسیون صادرات غیرنفتی اتاق بازرگانی ایران - در 
خصوص نوسان نرخ ارز در روزهای پایانی سال که سابقه ای طولانی در چنین 
مقطع زمانی داردگفت: همواره در اواخر سال شاهد این اتفاق هستیم، چراکه 
تقاضای ارز در این مقطع زمانی با هدف سفرهای نوروزی و همچنین در برخی 
اوقات در روند واردات کالای قاچاق در بازار غیررسمی، چنین نوسانی را رقم می 
زند. البته نوسانات ارزی در پایان سالجاری دلایل دیگری هم دارد که از چند ماه 

قبل آغاز شده و در برخی موارد همچنان ادامه دارد.
انتظارات تورمی ناشی از اخبار منفی

وی بخش دیگری از دلایل نوسانات بازار ارز را به انتظارات تورمی ناشی از اخبار 
منفی و گمانه زنی افزایش نرخ در فضای مجازی و برخی رسانه ها مرتبط خواند و 
گفت: بی تردید بخش زیادی از نوسانات ارزی کنونی به دلیل جوسازی سودجویان 
و اهداف سیاسی برخی رسانه هاست. به عنوان مثال بحث انتخابات آمریکا از هم 
اکنون به عنوان یکی از عوامل ایجاد اخبار منفی در رسانه های معاند مطرح شده تا 
به نوسانات اخیر دامن بزند و به نظر من قیمت به زودی و با فروکش کردن التهابات، 

کاهش یافته و نهایت به ثبات می رسد.

پرهیز از حرف هایی که به انتظارات تورمی دامن می زند
این فعال اقتصادی ادامه داد: اینکه در برخی جلسات رسمی و غیر رسمی 
دولتی صحبت از بالا رفتن قیمت دلار می شود، به خودی خود باعث افزایش 
انتظارات تورمی خواهد شد که به واقع باید از طرح این اظهارات در جلسات و 
رسانه ها پرهیز کرد. به ویژه با توجه به شرایط کنونی داخلی و بین المللی که هر 

اتفاقی می تواند باعث ایجاد موج جدید نوسان ارز شود و بازار را به هم بزند.
نمی توان با سرکوب بازار را کنترل کرد

صابری با تاکید بر کنترل و مدیریت منطقی بازار از سوی دولت و بانک مرکزی 
گفت: صراحتا باید به این موضوع اشاره کنم که با سرکوب بازار نمی توان از پس 
کنترل نوسانات برآمد، چرا که بازار با انجام چنین اقدامی با کوچکترین اتفاق یا 
بهانه ای مجددا دچار نوسان و افزایش قیمت خواهد شد. به همین دلیل بانک 
مرکزی باید همچون ماه های گذشته با روش و برنامه منطقی خود به مدیریت بازار 
بپردازد و احتمال سوء استفاده دلالان و سودجویان از این شرایط را به حداقل 

برساند.
افزایش 2۰ درصدی طی یکسال عدد قابل قبولی است

عضو کمیسیون صادرات غیر نفتی اتاق بازرگانی ایران با اشاره به افزایش حدود 
20 درصدی نرخ ارز در طول یکسال اخیر گفت: به نظر من این افزایش با توجه به 

تورم حدود ۴0 درصدی و التهابات ماه های اخیر در منطقه، یک عدد قابل قبول 
است.

تسهیل صادرات برای ارزآوری
وی با اشاره به لزوم هموارسازی مسیر ورود ارز به کشور از طریق فعالان اقتصادی 
و صادرکنندگان گفت: یکی از اقداماتی که دولت و بانک مرکزی می توانند در زمینه 
منابع ارزی انجام دهند، کاهش محدودیت های ورود ارز از طریق صادرکنندگان 
است. به طوریکه با حمایت های بیشتر از تولیدکنندگان، فعالان اقتصادی و تجار، 

زمینه افزایش صادرات را فراهم کرد تا ارز بیشتری نیز وارد کشور شود.

پیش بینی عضو اتاق بازرگانی ایران از آینده بازار ارز:

قیمت دلار به زودی فروکش می کند
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 ایمان / گفت و گو ،رضا ملکی ؛دلاوران و پهلوانان کشتی 
در قم درگذری 80 ساله افتخارات بی شماری را برای میهن 
اسلامی به دست آورده اند و در برگشت به اتاق حومه خاطرات 
گذشته در خواهیم یافت که قدمت و مرتبت پهلوانان دیار 

گذشته در کشور و جهان پرآوازه بوده است.
 گوش شکسته ها بدنی تنومند دارند اما قلبشان مهربان و 
نگاهشان پر از مهر و عطوفت است برای اینکه رسالت قم را 
در حق قهرمانان گذشته کشتی قم ادا نموده باشیم به دیدار 
یکی از قهرمانان محبوب ولایت رفتیم تا از حال و هوای این 

رشته و خاطرات به یادماندنی گذشته کشتی قم آگاه شویم.
آغاز راه قهرمان دلاور کشتی 

و  تنگ  با کوچه پس کوچه های  محله قدیمی خاکفرج 
باریکش محل تولد جوانی بود که بعدها به عنوان یکی از 
قهرمانان دلاور کشتی در قم شناخته شد.پدرش قلی شاه 
علیلو بازنشسته نیروهای مسلح بود و پسر ارشدش احمد 
در آغاز راه کشتی و کاراته حرف های بسیاری برای گفتن 
داشت.  سال ۱۳۳2 آغاز راه زمینی شدن فرزند برومندی بود 
که نامش اکبر گذاشته شد دنیای کودکی و سپس نونهالی با 
دست و پنجه نرم کردن با برادر بزرگتر در اتاق و فرش منزل 
سپری شد.دبستان مسعود و دبیرستان ششم بهمن و حکیم 

نظامی مسیر  ۱2 ساله آموزش را برای او ترسیم ساخت.
 مسیر راه قهرمانی

در  حضور  آن  و  رسید  بزرگش  آرزوی  به  سال ۱۳۴۶  در 
سالن کشتی استادیوم جهان پهلوان تختی وغروی سابق 

بود که سیمای جذاب و دوست داشتنی مربی گرانقدری 
چون استاد محمد حسین جمال را بالای سر خود می دید 
. تمرینات  سخت و دشورار شروع شد همزمان در دو رشته 
آزادو فرنگی  تلاش نمود تا مسیر قهرمانی را برای خود هموار 
سازد و این داستان مردی بود که با نام اکبر شاه علیلو سال ها 
در صحنه کشتی برای شهر دوست داشتنی قم افتخار آفرین 

ظاهر شد.
استاد بعد از گذر ۷0 سال از عمر شریفش هنوز قبراق و 
سرحال است او می گوید با توجه به بزرگان دنیای کشتی از 
قم که در جهان نیز پر آوازه بودند قرار گرفتن در کنار نام هایی 

چون مرحوم استاد سلطانی نژاد، ذوالفقاری، علی طلایی، 
حسین بیطرفان ،محسن رضایی باعث افتخار بود.اولین مقام 
قهرمانی را در رشته فرنگی در مسابقات کشتی استان مرکزی 

در ۴8 کیلوگرم به دست آوردم.
 به دوبنده تیم ملی نرسیدم !

وی می گوید :در سال ۴8 قهرمان کشتی آموزشگاه های 
استان مرکزی شدم و در کشتی آزاد بین سال های ۴8 تا ۵0 
در رده جوانان در کشور به مقام قهرمانی و کسب مدال طلا 
رسیدم.سال ۵۱ نیز در شهر کرمان به مقام سومی کشور 
رسیدم در طول سال ها مقام های بسیاری را در سطح ایران به 

دست آوردم و چون بزرگان کشتی در ایران بسیار بودند برای 
رسیدن به دوبنده پرافتخار تیم ملی همیشه دچار مشکل 

بودم که به آرزوی بزرگم نرسیدم.
تمرکز هیئت قم روی کشتی فرنگی است

درآمددم  ارتش  هوایی  نیروی  استخدام  به   ۵2 سال  در 
و بعد از ۳۵ سال تلاش با درجه سرهنگ تمامی به افتخار 
بازنشستگی تامل آمدم و حاصل آن ۴ فرزند برومندی است 

که افتخار پدری آنها را دارم.
خودم  کشتی  اختصاصی  آکادمی  در  حاضر  حال  در 
مشغول به آموزش رشته آزاد جوانان هستم می توانم بگویم 
که رویکرد تمامی مسئولان هیئت کشتی قم در سال های 
جرات  به  که  گردیده  معطوف  فرنگی  کشتی  به  گذشته 
می توان اذعان داشت که کشتی آزاد در قم یتیم واقع شده 
است.کشتی در قم از رشته آزاد ریشه گرفت و متأسفانه این 
ریشه قطع گردید. در دو سال گذشته هادی علیائی مسئول 
پرتوان کشتی قم روی این رشته سرمایه گذاری کرد اما او را 
تا نگاه مسئولان فعلی همچنان روی کشتی  خلع کردند 

فرنگی باشد که از این بابت متاسفم.
 استاد به پایان صحبت های خود رسید.از همسر فداکارش 
گفت که سال ها در کنارش با مهر و محبت و دوستی بوده 
است .از پسران گلش امیر یاسر و امیر ناصر گفت و از نوه های 
دوست داشتنی اش ریحانه، گندم و گلسار نام برد که همه 
زندگی او هستند و در پایان از روزنامه وزین ایمان به خاطر این 

گفت و گو تشکری صمیمانه داشت.

ورزشی

شاهین بیانی:

نقطه قوت استقلال باعث برنده شدن می شود
کارشناس فوتبال با بیان اینکه دربی به مردان با تجربه نیاز دارد گفت: برای رسیدن به 
پیروزی چند فاکتور لازم است که تصور می کنم نقطه قوت استقلال باعث برنده شدن 

این تیم می شود.
برگشت  دور  بازی  سخت ترین  به  گفت:  دربی ۱0۳  خصوص  در  بیانی  شاهین 
رسیدیم، دیداری که بینندگان زیادی دارد و همه منتظر هستند تا برخلاف دور رفت 
دیدار این دوتیم یک برنده داشته باشد، البته دربی به ندرت جذاب و از لحاظ فنی قابل 
تحلیل می شود اما در مجموع احتیاط دوتیم کیفیت بازی را تحت تأثیر قرار می دهد، 
ترس از نباختن همیشه در دربی وجود دارد چون باخت تبعات بدی خواهد داشت و 
حتی زمانی که ما هم بازی می کردیم اول به دنبال اداره بازی و بعد گلزنی بودیم البته 
با توجه به شرایط دو تیم و سه امتیاز فاصله باید منتظر یک بازی هجومی از دوتیم در 

این دیدار باشیم.
هواداران استقلال نکونام را تنها نخواهند گذاشت

وی در خصوص نقاط قوت استقلال برای دربی گفت: استقلال با اینکه کمتر از 
سایر تیم های لیگ برتری جذب بازیکن داشت اما نقاط قوت تعیین کننده ای دارد، 
حسینی آماده درون دروازه و خط دفاعی هماهنگ که با آمدن سیلوا بهتر هم شده 
است، خط هافبکی پر انرژی و تأثیر گذار که اگر میانه میدان را در اختیار بگیرد به طور 
حتم استقلال برنده خواهد شد، بلانکو و رمضانی هم اگرچه باهم در ترکیب نبودند 
عملکرد خوبی داشتند و دو مهره تأثیر گذار حردانی و جلالی هستند که می توانند برای 

پرسپولیس درد سر ساز شوند.
بیانی در پاسخ به این پرسش که نکونام گفته قول قهرمانی نمی دهد گفت: مگر قرار 
بود قول قهرمانی بدهد فقط یک سرمربی کم تجربه چنین قولی خواهد داد، بازی های 
لیگ سخت تر می شود و تیم ها نمی خواهند امتیاز از دست بدهند. بنابراین باید برای 
قهرمانی تلاش کرد بازی به بازی پیش رفت و انتظارات را نباید بالا برد، استقلال فصل 
بسیار سخت و پر حاشیه ای را آغاز کرد اما با یکدلی و وحدت نفرات تیم هفته های زیادی 
است صدر نشین لیگ است و می تواند این روند را تا پایان فصل ادامه دهد و به قهرمانی 
برسد که این مستلزم حمایت هواداران و مجموعه استقلال است که متأسفانه نکونام 
از مدیریت حمایتی ندیده و تنها حامیان او هواداران هستند که او را تنها نخواهند 

گذاشت.
تفکرات اوسمار پرسپولیس را متحول کرده

کارشناس فوتبال در خصوص شرایط پرسپولیس هم گفت: تغییرات در پرسپولیس 
باعث شده تفکرات جدیدی در تیم حاکم شود و این بجز شکست برابر آلومینیوم اراک 
در سایر دیدارها پیروز شود، تغییر در کادر فنی سرخ پوشان به سود این تیم بوده و باید 
ببینیم که این مربی مقابل استقلال چه خواهد کرد و باید ببینیم دو مربی در نیمه 
مربیان چقدر تأثیر گذار خواهند بود و آیا می توانند نتیجه را به سود تیم خود تغییر دهند.
دوست دارم استقلال برنده شود بیانی در خصوص نتیجه دربی ۱0۳ گفت: به عنوان 
کسی که سال ها در استقلال بازی کردم و کاپیتان تیم بودم دوست دارم آبی ها برنده 
شوند اما بازی با توجه به شرایط جدول بسیار سخت است و هر تیمی که دچار اشتباه 
شود، آرامش نداشته باشد و تمرکز خود را از دست بدهد نتیجه را به حریف واگذار خواهد 

کرد پس امیدوارم استقلال با آرامش بازی کند تا برنده این دیدار حساس شود.

انتقاد از رفتار کشتی گیر جنجالی ایران؛

مختاری باید خویشتن داری می کرد
کارشناس کشتی فرنگی با انتقاد از رفتار یک ملی پوش در رقابت های ترکیه گفت: 
در مسابقات جام وهبی امره وضعیت سنگین وزن و وزن ۷۷ کیلوگرم مبهم است و 

مشخص نیست تکلیف این اوزان چه خواهد شد.
بهرام مشتاقی در گفت وگویی، درباره عملکرد تیم ملی کشتی فرنگی در مسابقات 
جام وهبی امره ترکیه گفت: متأسفانه در جریان مسابقات جام وهبی امره مختاری 
خویشتن داری نکرد و اتفاق بدی رخ داد. او با حریف ترکیه ای خود درگیر شد و از دور 
رقابت ها کنار رفت. اگر حق مختاری خورده شده بود هم او باید خویشتن داری می کرد 
و این موضوع را به کسانی که دور تشک بودند واگذار می کرد نه اینکه خودش وارد میدان 

شود.
وی گفت: زد و خورد مختاری با حریف ترکیه ای جنجال زیادی به پا کرد. بعد از پرتاب 
بطری به مشت زنی در کشتی فرنگی رسیدیم. این موضوع خیلی بد است و باید از الان 
فکری به حال آن کرد. به نظرم در جام وهبی امره وضعیت چند وزن مشخص نشد و 
ابهام وجود دارد. ما هنوز در سنگین وزن نمی دانیم چه کسی برای المپیک روی تشک 
می رود. فکر می کنم عدم حضور میرزازاده در مرحله فینال یک ترفند از سوی اعضای 

کادر فنی بود. در وزن ۷۷ کیلوگرم هم به خاطر اتفاقاتی که افتاد وضعیت مبهم است.
کارشناس کشتی فرنگی عنوان کرد: سعید اسماعیلی در این مسابقات خیلی 
عملکرد خوبی داشت و به نظرم باید این کشتی گیر را حفظ کنیم و نسوزانیم، من قبل تر 
هم گفته بودم او یکی از چهره های کشتی آینده است. دادمرز هم خدا را شکر به مدال 
طلا رسید هر چند که وزن او المپیکی نیست. با توجه به اینکه کشتی گیر وزن ۶0 
کیلوگرم اوت کرد نمی دانم آیا تصمیم دارند دادمرز را به این وزن بیاورند یا خیر. البته 
شاید این تصمیم را عملی کنند اما واقعیت این است که زور دادمرز به کشتی گیران 
این وزن نمی رسد. مختاری هم در وزن ۷۷ کیلوگرم خوب کار کرد و نشان داد از بین 
تمامی کشتی گیران این وزن شرایط بهتری دارد اما با کاری که انجام داد شرایط را برای 

خودش سخت کرد.
مشتاقی در ادامه با اشاره به عملکرد ساروی در این مسابقات عنوان کرد: ساروی 
در این مسابقات پیروز میدان شد اما در همه کشتی ها با نتیجه بسیار نزدیک به هم 
پیروز می شد. این برای کسی که قرار است در میدان المپیک کشتی بگیرد اصلًا خوب 
نیست. ساروی در کشتی با بالی هم با نتیجه یک بر یک پیروز شد. این نشان می دهد که 
کشتی ها خیلی به یکدیگر نزدیک هستند و ساروی باید تلاش بیشتری کند. من بارها 
گفتم ساروی باید فنون بیشتری به کشتی اش اضافه کند در غیر این صورت در میدانی 
مثل المپیک کارش سخت خواهد بود. وی در مورد حضور گرایی در چرخه انتخابی 
و اعزام به مسابقات قهرمانی آسیا گفت: احتمال حضور محمدعلی در مسابقات 
قهرمانی آسیا خیلی زیاد شد. با توجه به اتفاقاتی که افتاد و کاویانی نژاد هم با یک باخت 
اول شد، شاید اگر من هم جای اعضای کادر فنی بودم نظرم روی محمدعلی گرایی بود. 
به هر حال او کاپیتان تیم ملی است و سه مدال هم در کارنامه خود دارد و تجربه اش هم 
بیشتر از سایر نفرات است. اگر او بتواند خیلی خوب به وزن برسد در المپیک یکی از 

امیدهای ایران برای کسب مدال خواهد بود.

رییس هیات کاراته استان قم خبرداد:

درخشش۲ کاراته کای قمی 
در جام دوستی عمان 

رییس هیات کاراته استان قم گفت: 2 کاراته کای قمی اعزامی به مسابقات جام 
دوستی کشور عمان با کسب مدال از این جام به کشور بازگشتند.

مهدی بیرانوند اظهار کرد: رقابت های بین المللی کاراته جام دوستی کشور عمان در 
حالی برگزار شد که 2 کاراته کا قمی در آن رقابت ها صاحب مدال شدند.

رئیس هیأت کاراته استان قم افزود: هستی بختیاری در این مسابقات در بخش 
دختران مدال طلا و محمد اشکان جانقربان دیگر کاراته کا قمی در بخش پسران موفق 
به کسب نشان برنز شدند. وی بیان کرد: تیم منتخب سبک وادوریو کاراته ایران در 
حالی به مسابقات عمان اعزام شد که مهدی بیرانوند رئیس هیأت کاراته قم سرپرستی 
تیم اعزامی را بر عهده داشت. وی افزود: این مسابقات با حضور ۱۴ تیم از کشورهای 

مختلف آسیایی طی ۱8 و ۱۹ اسفند در مسقط برگزار شد.
 

سرپرست هیات کشتی استان قم خبرداد:

اعزام سه فرنگی کار قمی 
به جام بین المللی در ترکیه

به  استان  این  نوجوان  کار  فرنگی  قم گفت: سه  استان  سرپرست هیات کشتی 
مسابقات جام بین المللی پیروزی در کشور ترکیه اعزام شدند.

علی عبدی اظهار کرد: مسابقات کشتی بین المللی جام پیروزی در کشور ترکیه در 
حالی برگزار خواهد شد که سه فرنگی کار قمی نیز در ترکیب تیم اعزامی ایران حضور 
دارند. سرپرست هیات کشتی استان قم افزود: حسین قادری در وزن ۴8 کیلوگرم، 
ابوالفضل شیری در وزن ۶0 کیلوگرم و امیر مهدی سعیدی نوا در وزن ۶۵ کیلوگرم، 
کشتی گیران نوجوان قمی در جام پیروزی کشور ترکیه خواهند بود. وی عنوان کرد: 
تیم کشورمان صبح روزیکشنبه از طریق فرودگاه بین المللی امام )ره( تهران به کشور 
ترکیه اعزام شد. عبدی یادآور شد: مسابقات بین المللی کشتی جام پیروزی ترکیه در 

فاصله 22 تا 2۴ اسفند در شهر آنتالیا برگزار خواهد شد.

کاپیتان سابق استقلال گفت: من حرف جواد نکونام را که در نشست 
مطبوعاتی پس از پایان بازی با استقلال خوزستان که که گفت هر کسی 

بگوید این تیم باید قهرمان شود خیانت کرده است را نپسندیدم.
پیروز قربانی با اشاره به شکست یک بر صفر تیمش مقابل آریو اسلامشهر 
در لیگ آزادگان ، اظهار داشت: تیم من بد بازی نکرد و در روزی که نمایش 
قابل قبولی را به اجرا گذاشت شکست خورد. من به عنوان سرمربی تیم 
نفت و گاز گچساران از عملکرد تیمم تا اینجای مسابقات رضایت کامل 
دارم، در حدی که برای این رقابت ها تدارک دیدیم عملکرد خوبی را داشتیم 

و سعی می کنیم هر هفته نتیجه خوبی کسب کنیم.

وی افزود: در چند سال اخیر به صورت مداوم مربی بوده ام و تجربه کار 
کردن پیدا کرده ام اما اینکه چه زمانی به لیگ برتر می رسم دست من نیست، 
رقابت فشرده است و با تمام احترامی که برای برخی مربیان دارم باید بگویم 
این رقابت برخی مواقع سالم نیست، برخی از مربیان جایگاه شان در لیگ 
برتر نیست، من به تلاشم ادامه می دهم و به جز اینکه منتظر فرصت باشم 

کار دیگری نمی توانم انجام بدهم.
این  در  تهرانی  آبی پوشان  کرد:  خاطرنشان  استقلال  سابق  پکاپیتان 
فصل نتایج خوبی گرفته اند و در صدر جدول قرار دارند، من به عنوان 
یک استقلالی که از پایه های این تیم حضور داشتم و به پیراهن مقدس 

بزرگسالان رسیدم دوست دارم تیم محبوبم قهرمان لیگ برتر شود البته اگر 
نمی گویند این آرزو خیانت است.

استقلال متعلق به هیچ کس نیست 
استقلال،  تیم های  سنتی  صورت  به  ایران  در  کرد:  تصریح  قربانی 
قهرمانی  مدعیان  از  تراکتور  اخیر  سال های  در  و  سپاهان  پرسپولیس، 
محسوب می شوند، من حرف جواد نکونام را که در نشست مطبوعاتی پس 
از پایان بازی با استقلال خوزستان که که گفت هر کسی بگوید این تیم 
باید قهرمان شود خیانت کرده است را نپسندیدم، در دنیای مربیگری باید 
وجود ندارد، شما شاید بهترین بستر را برای تیمت فراهم کرده باشید ولی 
گاهی اتفاقاتی رخ می دهد که غیر قابل پیش بینی است اما به عنوان یک 
استقلالی و به خاطر هواداران عزیز استقلال دوست دارم این تیم قهرمان 

شود.
باشگاه  مدیرعامل  و  سرمربی  اختلافات  است  حیف  کرد:  تاکید  وی 
استقلال به تیمی که میلیون ها هوادار عاشق دارد لطمه بزند، همه باید کار 
و وظایف خود را به درستی انجام بدهند، من در جریان مسائل استقلال 
نیستم اما دو طرف مشکلاتی را که وجود دارد را حل کنند چرا که دود این 
اختلافات به چشم هواداران خواهد رفت. من پیرورز قربانی یک استقلالی 
هستم ، چیزی را می گویم که به نفع استقلال باشد هر چند این موضوع 

باعث شود تا برداشت منفی کنند.
بازیکن اسبق استقلال در پایان گفت: استقلال پیشکسوتان بزرگی دارد، 
بزرگانی که هر کدام تاریخ فوتبال هستند و نام آنها را تریلی ۱8 چرخ هم 
نمی تواند بکشد،علی جباری، اکبر کارگر جم، بهتاش فریبا، جواد قراب، 
سعید مراغه چیان، منصور رشیدی بزرگان تیم هستند، این لج و لجبازی ها 
بگذارند،  پیش  پا  و  کنند  کاری  می تواند  است،اینها  استقلال  ضرر  به 

استقلال متعلق به هیچ کس نیست، استقلال متعلق به هوادار است.

پیروز قربانی:

لج و لجبازی ها به ضرر استقلال است

اکبرشاه علیلوپیشکسوت کشتی قم:

کشتی آزاد در قم یتیم است

کارشناس فوتبال با بیان اینکه دربی با سایر دیدارها تفاوت دارد، گفت: امیدوارم 
روند بازی به گونه ای پیش رود که پرسپولیس با نتیجه دو بر یک پیروز از زمین خارج 

شود.
تیم فوتبال پرسپولیس با هدایت »اوسمار ویه را« در نیم فصل دوم تاکنون توانسته 
از ۱2 امتیاز ممکن، ۹ امتیا ز به دست آورد. شاگردان اوسمار در هفته بیستم 
رقابت های لیگ برتر و در حساس ترین بازی باید به مصاف استقلال تهران بروند. 
استقلال با ۴2 امتیاز در صدر قرار دارد و پرسپولیس با ۳۹ امتیاز پشت سر این تیم 
در مکان دوم جدول قرار گرفته است. این بازی روز چهارشنبه 2۳ اسفند برگزار 

می شود.
محمود شافعی پیشکسوت پرسپولیس در رابطه با عملکرد پرسپولیس تحت 
هدایت اوسمار اظهار داشت: در شرایطی که پس از پایان نیم فصل اول مدیران 
پرسپولیس با گزینه های خارجی زیادی از جمله برانکو ایوانکوویچ مذاکره کردند به 
نظرم بهترین انتخاب همین اوسمار بود. او تجربه و شناخت خوبی روی بازیکنان 
پرسپولیس داشت و پس از اینکه هدایت تیم را به طور کامل در اختیار گرفت توانسته 
تغییر و تحولاتی را در نحوه بازی این تیم به وجود آورد که بسیار مفید بوده و هواداران 

این تیم به نظرم در دیدارهای اخیر از عملکرد تیم خود رضایت داشته اند.
بازیکنان پرسپولیس باید قدر موقعت ها را بدانند

او ادامه داد: در این مدت پرسپولیس اکثر بازی های خود را با پیروزی پشت سر 
گذاشته و در بازی با آلومینیوم هم شایسته شکست نبود و خیلی برتر از حریف ظاهر 
شد اما گاهی اوقات آن طوری که سرمربی برای تیم خود برنامه ریزی کرده است، 
کارها پیش نمی رود. پرسپولیس در آن بازی شایسته شکست نبود در دیدارهای 
بعدی هم شاگردان اوسمار سوار بر بازی بوده اند و مالکیت بالای توپ را در اختیار 
داشتند اگر بازیکنان بیشتر از فرصت هایی که به دست می آورند استفاده کنند، دیگر 

نگران حفظ نتیجه در زمان باقی مانده تا پایان بازی نخواهیم بود.
کارشناس فوتبال افزود: بازیکنان جدید پرسپولیس فراتر از انتظار ظاهر شده 
اند و به گونه ای با سایر نفرات هماهنگ هستند که انگار از ابتدای فصل در تیم 
حضور داشته اند. بحث آل کثیر با سایر بازیکنان متفاوت است او سابقه حضور در 
پرسپولیس را داشته با شرایط این تیم آشنا بود، در مجموع می توانم از کلمه »فوق 

العاده« برای عملکرد بازیکنان خارجی و جدید پرسپولیس استفاده کنم. ادامه 
همین روند خوب بسیار مهم است و امیدوارم در دیدارهای باقی مانده که بازی ها 
سخت تر و دشوار تر می شوند همین روند خوب ادامه دار باشد تا پرسپولیس به عنوان 
قهرمانی دست یابد. در شرایط فعلی به نظرم از لحاظ کیفی پرسپولیس بهترین 

نمایش را در مقابل سایر رقبای خود انجام می دهد.
دربی با سایر دیدارها تفاوت دارد

به واسطه حضور  بازی  این  با دربی ۱0۳ و حساسیت بالای  شافعی در رابطه 
استقلال و پرسپولیس در رده های اول و دوم جدول گفت: اصلًا نباید به شرایط 
جدول نگاه کرد چون بازی دربی با سایر دیدارها تفاوت دارد. این بازی مانند یک 

فینال برای هر دو تیم است و اصلًا مهم نیست چه تیمی صدرنشین و یا چه تیمی 
قعر نشین است. خودم به شخصه در چند دربی حضور داشته ام و با شرایط و جو 
ورزشگاه آزادی در این بازی کاملًا آشنا هستم آنچه که به نظرم می تواند به یک تیم 
در کسب پیروزی در این بازی کمک کند، آرامش روح و روان بازیکنان است و اگر 
بازیکنان هر یک از این دو تیم از لحاظ روحی و روانی در شرایط خوبی باشند، 

مطمین باشید که می توانند این بازی را با برد پشت سر بگذارند.
او در رابطه با پیش بینی خود از نتیجه این بازی گفت: پیش بینی کردن نتیجه 
برای این دیدار واقعاً دشوار است؛ امیدوارم برتری از آن پرسپولیس باشد و شاگردان 

اوسمار با نتیجه دو بر یک از زمین خارج شوند تا دل هواداران شاد گردد.

محمود شافعی:

پرسپولیس برنده دربی است
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فرجی راد کارشناس مسائل بین الملل: 

عضویت سوئد در ناتو برای روسیه 
خطرناک است

سفیر پیشین ایران در نروژ در گفتگو با خبرآنلاین در مورد عضویت سوئد در ناتو 
گفت: دو کشور مهم در شمال اروپا با مرزهای طولانی عضو ناتو شده اند و این 
موضوع قطعی شده است. ضمن اینکه کشور سوئد کشور مهمی است و می تواند 

تبدیل به انبار تسلیحاتی ناتو هم شود.
روز جمعه سوئد رسما به عضوی از ناتو تبدیل شد تا پازل کشورهای هم مرز 
روسیه که با ناتو همکاری می کنند کامل تر از قبل شود. این کشور که با مخالفت 
ترکیه جهت عضویت در ناتو روبه رو بود، توانست با ایجاد قول و قرارهایی با آنکارا 
دل اردوغان را به دست آورده و در نهایت به یک پیروزی امنیتی بزرگ دست پیدا 
کند. فنلاند هم به تازگی عضوی از ناتو شده و این دو کشور حالا در نزدیکی 
روسیه، احتمالا مسکو را خشمگین کرده اند. اما برای ناتو عضویت سوئد می تواند 
به معنای پول بیشتر و امنیت بیشتر در اروپا باشد. از آنجایی که سوئد جزو 
کشورهای مهم این ناحیه است، حضورش در ناتو برای این پیمان اهمیت زیادی 

خواهد داشت.
درخبرآنلاین با عبدالرضا فرجی راد کارشناس مسائل بین الملل و سفیر اسبق 

ایران در نروژ و مجارستان در خصوص عضویت سوئد در ناتو به گفتگو نشستیم:
پیوستن سوئد به ناتو برای اروپایی ها چه معنایی دارد؟ آیا این اتفاق به معنای آن 
است که اروپا گامی به سمت جلو برای تامین امنیت خود برداشته یا اینکه تنها 

حالت صوری دارد؟
صوری نیست و واقعیتش این است که پیوستن سوئد به ناتو بسیار مهم است. 
جنگ اوکراین شروع شد چون روسیه مدعی بود اوکراین می خواهد عضو ناتو شود 
و ناتو هم به همسایه روسیه تبدیل شود و از نظر امنیتی چنین شرایطی بسیار 
خطرناک بود و مسکو نمی توانست آن را هضم کرده و بپذیرد. حالا هم سوئد و 
هم فنلاند که هر دو عضو ناتو شده اند مرز مشترکی با روسیه دارند و مرز فنلاند با 
روسیه بسیار طولانی است و وقتی این دو کشور عضو ناتو می شوند علاوه بر اینکه 
ناتو بزرگ تر و گسترده تر می شود، در واقع از نظر استراتژیکی برای روسیه بسیار 
خطرناک است. جنگ هم که تمام شود، طبیعتا اوکراین عضو ناتو نمی شود. 
حتما یکی از شرایط روسیه برای آتش بس و پایان جنگ همین خواهد بود و در 
حال حاضر اروپایی ها به اوکراین قول می دهند که عضو اتحادیه می شود، چون 

روسیه این را کم خطرتر می داند.
ما اکنون می بینیم دو کشور مهم در شمال اروپا با مرزهای طولانی عضو ناتو 
شده اند و این موضوع قطعی شده است. ضمن اینکه کشور سوئد کشور مهمی 
است و می تواند تبدیل به انبار تسلیحاتی ناتو هم شود. لذا روس ها در این قضیه 
از نظر استراتژیک بسیار ضرر کرده اند. سود حضور سوئد در ناتو نه فقط برای اروپا 

بلکه برای کانادا و امریکا هم هست.
آورده حضور سوئد در ناتو برای این پیمان چیست؟

سوئد کشوری نسبتا ثروتمند در اروپا است که درصد دو تا چهار درصدی خود 
را به ناتو از بودجه کشور پرداخت خواهد کرد. بعد از حمله روسیه به اوکراین 
کشورهای همسایه روسیه همگی احساس خطر کردند و تصور می کردند که 
روسیه یک روز هم سراغ آنها می آید. با عضویت سوئد و فنلاند آینده خود را از 
نظر امنیتی تضمین کرده اند. همچنان که کشورهای کوچکی که زمانی جزو 
جمهوری های شوروی سابق بوده اند عضو ناتو شده اند و با این که کوچک هستند 
و به روسیه چسبیده اند احساس امنیت بیشتری می کنند. سوئد و فنلاند هم 
خیالشان راحت است که یک پشتوانه عظیم نظامی و جهانی را در پشت سر خود 

دارند. روسیه از این پس حتما احتیاط لازم را در برخورد با سوئد خواهد کرد.
عکس العمل روسیه را در مورد عضویت سوئد در ناتو چگونه ارزیابی می کنید؟

حتما روسیه ناراحت است. روس ها به جنگ اوکراین به دلیل حرف هایی که 
در مورد عضویت اوکراین در ناتو زده می شد وارد شدند. وقتی دو کشور مهم مثل 
فنلاند و سوئد عضو ناتو شوند و هزاران کیلومتر مرز ناتو در کنار مرز روسیه بیاید، 
این برای مسکو خطرناک است و ایالات متحده می خواهد هرچه بیشتر روسیه را 

در یک کنجی قرار دهد و با این کار از نظر استراتژیک موفق شد.
جنگ اوکراین سه بعد دارد. یک بعدش استراتژیک، یک بعدش نظامی و یک 
بعدش اقتصادی است. در این جنگ دو ساله روس ها بعد استراتژیک را باخته اند 
و مرزهای روسیه مرز ناتو شده و ورق را هم نمی شود برگرداند و کاری نمی شود 
کرد. بعد اقتصادی هم بعدی است که روسیه باخته است. بیشترین  تحریم های 
این تحریم ها باعث شده صنایع  اقتصادی درحال حاضر روی روسیه است. 
روسیه که عمدتا با کمک اروپایی ها و بعد از فروپاشی شوروی شکل گرفته بود، 
تحریم شده و در وضعیت بدی قرار بگیرند. البته چینی ها توانستند در بعضی 
از بخش های صنعتی مانند اتومبیل سازی و ... جای اروپا را پر کنند. اما روسیه 
به عنوان یک قدرت جهانی خودش به قدرت جهانی دیگر در همسایگی خود 
وابسته شده و مسکو باید خیلی امتیازات به چین بدهد. در حال حاضر نفت و 
گاز روسیه بیشتر به چین با قیمت پایین صادر می شود و حتی گاهی با قیمت 
۴0 درصد کمتر از قیمت نفت جهانی فروخته می شود. ضمن اینکه غرب و اروپا 
و آمریکا و کانادا و استرالیا و... به عنوان متحدین ناتو، بعد از جنگ هم به راحتی 
روسیه را رها نکرده و سرمایه قبلی را به سمت بازار روسیه نمی فرستند. چون 
سیاست این است که روسیه در کنجی قرار گرفته و تضعیف شود. این کشورها 
با مدیریت ایالات متحده امریکا کار می کنند و استراتژی آمریکا این است که یک 
روسیه منزوی داشته باشد. بنابراین اقتصاد روسیه با پایان جنگ هم به حالت 
قبل برنمی گردد. بیشتر نفت و گاز روسیه به عنوان بزرگ ترین صادر کننده به اروپا 

می رفته و اکنون کشورهای دیگر جای روسیه را گرفته اند.
یک نگرانی در کشورهای عضو ناتو وجود دارد که اگر ترامپ انتخابات 202۴ را 
ببرد، این پیمان دچار ضعف شود. آیا روس ها می توانند روی این احتمال حساب 

کنند؟
ترامپ در دوره قبل هم تلاش کرد که ناتو را به نحوی تضعیف کند. این تضعیف 
ترامپ به این معنا نیست که او دنبال این باشد که ناتو را منحل کند. قدرت 
در امریکا چنین اجازه ای را به ترامپ نمی دهد و اروپا به آمریکا وابسته بوده و 
واشنگتن هم به متحدین خود در اروپا نیاز دارد. بنابراین بحثی که ترامپ در دوره 
اول مطرح می کرد بیشتر مساله مادی بود. او می گفت بیشتر بودجه ناتو را امریکا 
می دهد و سهم بودجه اروپایی ها برای ناتو باید چهار درصد بودجه ملی خودتان 
در سال شود. لذا ترامپ به دنبال این نیست که ناتو را از بین ببرد. ترامپ در آن 
زمان می خواست چراغ سبزی هم به پوتین نشان بدهد. با توجه به اتفاقی که 
در اوکراین افتاده و با توجه به خطرهای امنیتی که اروپا احساس می کند، ناتو در 
سراشیبی نیست که از بین ببرد و آنها در پی تقویت خود هستند. ممکن است در 
صورت امدن ترامپ تغییرات و گفتگوهایی در مورد میزان بودجه ای که اروپایی ها 
پرداخت می کنند انجام شود. اروپایی ها همچنین صدها میلیارد یورو به اوکراین 
کمک کردند. با توجه به چنین مسائلی من فکر نمی کنم ترامپ بتواند لطمه ای به 
ناتو وارد کند.سخنرانی بیش از یک ساعته روز پنجشنبه که بایدن در کنگره امریکا 
بدون یادداشت به عمل آورد، نشان داد که فرضیه ها در مورد حواس پرتی بایدن 
و اینکه بیماری اجازه نمی دهد موفق عمل کند، چندان دقیق نیست و بایدن 
شانس کمی برای انتخاب مجدد در انتخابات 202۴ امریکا ندارد. ما بهتر است 
این آماری که بیرون می آید و می گوید ترامپ از بایدن جلو است را تمام شده فرض 
نکنیم. چند ماه آخر مهم است که ببینیم کدام حزب می تواند فعالیت بهتری 
کند و مردم را چطور فانع کرده و وضعیت اقتصادی آمریکا در ماه های آخر چطور 
باشد. من مساله را پنجاه پنجاه می بینم و خیلی نمی شود فکر کرد که آمدن ترامپ 

حتمی است.

انتقادات صریح زریبافان از دیکتاتوری پدرخوانده های اصولگرا  ؛

حضور اقلیت قوی در مجلس ضروری است

سخنگوی امناء می گوید: امکان دارد این دفعه کسی رییس مجلس شود که 
پیش از این کسی او را نمی شناخته اما در این چند روزه خود را نشان داده و 
نمایندگان متوجه شدند این فرد برای مجلس بهتر است کما اینکه بسیاری از 

افراد قبل از ورود به مجلس فکر نمی کردند نایب رییس مجلس شوند.
امناء از جمله گعده های نوظهور اصولگرایان بود که در فضای انتخاباتی 
آن  سخنگوی  اظهارات  بنابر  که  گعده ای  شد،  تشکیل  دوازدهم  مجلس 

هیئت های مذهبی از جمله اضلاع اصلی آن است.
مسعود زریبافان، سخنگوی امنا تشکیل این ائتلاف انتخاباتی را قابل دفاع 
می داند و به خبرگزاری خبرآنلاین می گوید؛»در جریان اصولگرا عده ای 
می گویند ما پرچم دار و همه کاره هستیم و هر چه ما گفتیم و در لیست ماست 
درست و هر کسی هم که خارج از لیست ما است، محترمانه کنار برود، بنابراین 
از طریق تشویق، تطمیع یا تهدید افرادی که شورای نگهبان آنها را تایید کرده، 

وادار به خروج از انتخابات و دادن انصراف می کنند.«
او همچنین از کاندیداتوری علی مطهری تشکر می کند و تاکید دارد؛»به 
شدت موافق این نکته هستم که اکثریت مجلس با هر جناحی که می خواهد 

باشد، یک اقلیت قوی هم در مقابل آن باشد.«
در ادامه گفتگوی خبرآنلاین با مسعود زریبافان، سخنگوی ائتلاف مردمی 

نیروهای انقلاب اسلامی )امناء( را می خوانید:
*آقای زریبافان! چه شرایط و پیش زمینه هایی منجر به شکل گیری 
آراء  شدن  شکسته  درباره  نقدهایی  که  شد؟خصوصا  امناء  ائتلافات 

اصولگرایان با شکل گیری ائتلاف هایی از جنس امنا نیز مطرح است؟
در  بود،  انتخابات مقداری مطرح شده  زمانی که موضوع  ماه قبل  چند 
جمعیت یاران انقلاب اسلامی تصمیم گرفتیم با هدف تحقق رهنمودهای 
حضرت آقا، برای افزایش مشارکت همه ظرفیت خودمان را به عرصه بیاوریم، 
در جبهه بدرا، موضوع را به صورت جدی تر پیگیری کردیم و جبهه تلاشگران 
انقلاب اسلامی را با حضور هفت حزب دیگر یعنی جامعه اسلامی مدیران، 
جامعه اسلامی کارگران، عدالت طلبان ایران اسلامی، شورای هماهنگی 
نیروهای انقلاب تهران و جمعیت گام دوم، در کنار جبهه بدرا شکل دادیم و 
در نهایت با تعدادی از نمایندگان مجلس، جبهه رزما و هیات های مذهبی و 

شریان، شش ضلع ائتلاف مردمی نیروهای انقلاب یعنی امناء تشکیل شد.
امناء با هدف تلاش برای افزایش مشارکت با راهبرد تکثر و توسعه تحزب بر 
مبنای شایسته سالاری به میدان آمد. راهبرد های اساسی امناء از ابتدا، پرهیز 
از پدرخواندگی، پرهیز از سهم خواهی ، تصمیم بر اساس ارزش ها و انتخاب 
افراد بر اساس شایسته سالاری بود و همین خط مشی را ادامه دادیم، البته 
اصلی ترین هدفمان هم اجرایی کردن رهنودهای حضرت اقا بود که مشارکت 

افزایش پیدا کند.
کمتر کسی فکر می کرد کاندیدای امناء از بقیه جلو بزند

اما فرصت بسیار کم بود و فرصت کافی برای تبلیغ نداشتیم. کل فعالیت ما 
حدود ۳ الی ۴ هفته به طول انجامید اما مورد اقبال قرار گرفت، اگر چه کمتر 

کسی فکر می کرد که امناء از بقیه جلو بزند و کاندیدای آن وارد مجلس شوند.
در مجموع شانا، جمنا، صبح ایران، امناء و شورای وحدت زحمت کشیدند 
و همگی به مشارکت کمک کردند، از این رو هیچ کدام را نباید نفی کرد. بنده 
خیلی شایسته نمی دانم که افراد علیه یکدیگر موضع گیری کنند، کار همیشه 
باید ایجابی باشد نه سلبی، مثبت باشد نه منفی، اینکه عده ای علیه یک نفر 
پرچم بلند کنند که ما آمدیم که فلان فرد نباشد، خوب نیست بلکه این خوب 

است که بگوییم: ما آمدیم تا فلان تفکر باشد اما اینکه گفته شود ما آمدیم تا 
فلان جریان یا شخص نباشد، اصلًا زیبنده مسئولین سیاسی نظام که باید با 

بصیرت ترین افراد باشند، نیست.
اینکه  تخریب ها خوردند کما  از  را  آسیب  ین  بیشتر  و مردم  نظام، کشور 
مشاهده کردیم مردم به فردی دلخوش کردند، امیدوار بودند اما رقیب آمده 
و آن فرد را تخریب کرده، در نتیجه مردم ناامید شدند. مردم اول از مسئولین 
در  کمتر  که  می شود  باعث  مردم  امیدی  نا  نظام.  از  بعد  می شوند  ناامید 
انتخابات شرکت کنند لذا آنهایی که باعث ناامیدی مردم می شوند، چه آنهایی 
که با تخریب و چه مسئولینی که با کمک به فساد و ناکارآمدی مردم را ناامید 
می کنند، مسبب کاهش مشارکت مردم در انتخابات هستند و باید در بارگاه 

خداوند متعال و شهدا و مردم جوابگو باشند.
* تحلیل تان از نتیجه ای که حاصل شد چیست؟

بابت حضور مردم در انتخابات به رهبر انقلاب تبریک می گویم، همچنین 
به مردم. وقتی لبخند بر چهره حضرت آقا موقع انداختن رأِی به صندوق را 
مشاهده کردم، خوشحال شدم و احساس کردم بندگان خدایی که مخلصانه 
پای انتخابات ایستادند تا مشارکت افزایش پیدا کند و اقتدار و عزتی برای نظام 

شکل بگیرد، پاداش خود را گرفتند.
لذا اگر پرسیده شود که از این انتخابات چه بهره ای گرفتید برای ما همین 
کافی بود. در حقیقت رهبر انقلاب به نصرت خداوند و حضور مردم یقین 
داشتند، البته همین اتفاق در 22 بهمن هم افتاد، چه کسی مردم را پای کار 
آورد؟ با اینکه مردم مشکلات و گرفتاری دارند. تجربه بنده نشان داده که هر 
جا مسئولین با خلوص نیت و مجدانه برای رضای خدا و کمک به مردم با این 
نیت به میدان آمدند، موفق بودند و هر اندازه که ناخالصی بود قطعاً موفقیت 
صورت نگرفت، اینکه مردم با وجود تبلیغات سنگین دشمن برای رأی ندادن، 
پای صندوق آمدند، یک توفیق است، در نتیجه صرف نظر از اینکه چه کسی به 

مجلس رفته همین امر برای ما موفقیت است که باید قدر دانست.
از مطهری تشکر می کنم که...

در مورد قضیه رقابت ها، رهبر انقلاب در فرمایشات خود در ابتدای سال، ۴ 
محور را تعیین کردند که 2 محور مربوط به دستگاه های حاکمیتی و 2 مورد 
مربوط به مردم و خواص بود، مشارکت با مردم و رقابت جدی به خواص ارتباط 
داشت، در این میان نکته قابل توجه این است که در انتخابات مختلف، زمانی 
مشارکت خوب بوده که رقبات جدی بوده و معمولًا وقتی رقابت جدی بوده، 
جریان اصلاح طلب رآی آورده و موفق بوده است، بنابراین وقتی رهبر انقلاب 
بر رقابت تأکید می کنند این نکته دریافت می شود که ایشان برای جناح مذکور 

جایگاه قائل هستند و این بسیار اهمیت دارد.
بنابراین حضور رقیب قوی مانند اصلاح طلبان معتقد به نظام در انتخابات 
مفید است. بر همین اساس از آقای مطهری تشکر می کنم که وارد عرصه شد 
و برخی افراد که نمی خواستند رأی بدهند را پای صندوق آورد. قطعاً این اقدام 
آقای مطهری نزد خدا ماجور و محفوظ است، البته آقای مطهری به مجلس 
راه پیدا نکرد اما همین که برخی به خاطر ایشان پای صندوق آمدند، باید از 

او تشکر کنیم.
نکته بعد اینکه، تجربه نشان داده هر موقع اکثریت یک جناح مجلس را در 
دست گرفته و اقلیت ضعیفی در مقابل آن وجود داشته، آن مجلس، مجلس 
خوبی نبوده است، بنابراین به شدت موافق این نکته هستم که اکثریت مجلس 
با هر جناحی که می خواهد باشد، یک اقلیت قوی هم در مقابل آن باشد که 

اینها یکدیگر را متعادل و کنترل کنند، وقتی اقلیت ضعیف شود نمی تواند این 
کار را انجام دهد و امکان دارد اکثریت به بی راهه برود، لذا حضور اقلیت قوی 

را ضروری می دانم.
امکان دارد اعضای شورای نگهبان اشتباه کنند

نکته دیگر اینکه، عده ای به شورای نگهبان اعتراض دارند، در این شورا 
افرادی حضور دارند که از نظر ما بهترین افراد هستند، براساس قانون و مقررات 
عمل می کنند البته امکان دارد اشتباه کنند اما نفس قضیه این است که آنها 
انجام وظیفه می کنند و تکلیف خود را انجام دهند لذا در نتیجه این انجام 
وظیفه ممکن است عده ای حذف شوند، بنده نمی خواهم بگویم کارشان 
خوب یا بد است، می خواهم بگویم آنها حسب برداشتی که از قانون دارند عمل 
می کنند، لکن افرادی هستند که وظیفه و تکلیفی در این رابطه ندارند و آنها 
کاندیداها را حذف می کنند، به این ترتیب که در جناح های اصولگرا و اصلاح 
طلب عده ای می گویند ما پرچم دار و همه کاره جناح اصولگرا یا اصلاح طلب 
هستیم و هر چه ما گفتیم و در لیست ماست درست و هر کسی هم که خارج از 
لیست ما است، محترمانه کنار برود، بنابراین از طریق تشویق، تطمیع یا تهدید 
افرادی که شورای نگهبان آنها را تایید کرده، وادار به خروج از انتخابات و دادن 

انصراف می کنند.
در صورتی که حرف ما این است هر یک از دواطلبین می توانند برای افزایش 
مشارکت موثر باشند چراکه مشاهده کردیم فردی نمی خواهد رأی بدهد اما به 
دلیل اینکه دوستش یا همکارش که او را قبول دارد داوطلب شده، به خاطر 
او رأی می دهد، همه اینها ظرفیت هایی هستند برای مشارکت بیشتر در نظر 

گرفته شدند.
حذف تایید صلاحیت شده ها، توسط پدرخوانده ها دیکتاتوری 

جناحی است
در حال حاضر افرادی که صلاحیت آنها از طرف شورای نگهبان تأیید شده 
با تشویق، تطمیع و تهدید آنها را از گردونه انتخابات خارج می کنند و این امر 
باعث می شود ظرفیت ها کاهش پیدا کند و رقابت هم خیلی جدی نباشد، لذا 
حذف افراد تایید صلاحیت شده، توسط پدرخوانده ها را من دیکتاتوری حزبی 

و جناحی می دانم که از دیکتاتوری های نظامی بدتر است.
حتی اگر فردی آمده و می خواهد هزار رأی بیاورد، اجازه بدهیم، بیاید بالاخره 
او هم یاد می گیرد که چگونه وارد عرصه سیاست شود. بنابراین مخالف این 
نکته هستم که عده ای تصور می کنند اول و آخر سیاست و مدیریت خودشان 

هستند و باعث حذف دیگران می شوند.
در این دوره از انتخابات مجلس، عده ای از افراد می گفتند، اگر چندتا گروه 
بیایند، رأی اصولگرایان شکسته می شود، دیدیم که آراء تقسیم شد و اتفاقا 
نتیجه خوب بود و وزن ائتلاف های مختلف معلوم  شد. همچنین می گفتند 
با چند لیسته شدن، ممکن  است اصلاح طلبان رای بیاورند، چه اشکالی دارد 
اصلاح طلب تایید صلاحیت شده رأی بیاورد؟ و همانطور که گفته ام  یک اقلیت 

قوی را در مجلس به وجود بیاورد؟
*گمانه زنی شما در مورد رییس مجلس دوازدهم به چه صورت است؟

مجلس ترکیبی از بیش از 2۹0 نماینده است که هر کدام صاحب فکر و ایده 
هستند. اولًا هنوز تکلیف مشخص نیست چراکه انتخابات به دور دوم کشیده 
شده و در ثانی بعد از تعامل نمایندگان یک نفر به عنوان رییس مجلس انتخاب 
می شود، اینکه چه کسی رییس مجلس می شود، باید دید صاحب اختیاران 

یعنی نمایندگان چه تصمیمی می گیرند.
البته به این نکته هم اعتقاد نداریم که اگر ما به کسی کمک کردیم، وارد 
مجلس شد به او بگوییم الا و بلا آنچه ما می گوییم را اجرا کن. خیر، به این 
ترتیب نیست. منتخب مردم خود شخصیتی وتفکراتی دارد، درست است ما 

به او کمک کرده ایم تا نماینده شود لکن آن فرد خود صاحب فکر وایده است.
ما در زمان شناسایی افراد شایسته برای مجلس باید دقت کنیم فردی را 
برای نمایندگی به مردم پیشنهاد و معرفی کنیم ، که خدا ترس باشد، کشور و 
ظرفیت های مادی، معنوی و انسانی آن را بشناسد، به مشکلات و مطالبات 
مردم آشنا باشد، صاحب ایده باشد و به دنبال خدمت به مردم و نظام باشد. 
اگر چنین فردی را به مجلس فرستادیم باید اجازه دهیم خودش تصمیم 
بگیرد، زمانی است که فرد مشورت می خواهد و نیاز به کار کارشناسی دارد، 
او را به عنوان مشاور افتخاری کمک  کنیم.لذا در مورد اینکه چه کسی رییس 
مجلس می شود یا چه کسی رییس نمی شود، بنده معتقد هستم که این وظیفه 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی است که آنها آزادانه و بدون هیچ تحمیلی 

بررسی کنند و ببینند صلاح چیست و براساس آن صلاح تصمیم بگیرند.
شاید کسی رئیس مجلس شود که کسی او را نمی شناخته است!

*در حال حاضر اسامی افرادی چون آقایان قالیباف، نبویان، حاجی 
بابایی ، متکی، آقاتهرانی و ...برای ریاست مجلس مطرح است، پیش 

بینی شما از ریاست مجلس آینده چیست؟
تجربه نشان داده برخی مواقع اتفاقاتی می افتد که از قبل قابل پیش بینی 
نیست، در مجلس هم گاهاً اتفاقاتی افتاده که قابل پیش بینی نبوده است 
اینکه طرف چهره است و حتماً رئیس مجلس می شود، شاید بشود، شاید 
هم نشود، امکان دارد این دفعه کسی رییس مجلس شود که پیش از این 
کسی او را نمی شناخته اما در این چند روزه خود را نشان داده و نمایندگان 
متوجه شدند این فرد برای مجلس بهتر است کما اینکه بسیاری از افراد قبل 
از ورود به مجلس فکر نمی کردند نایب رییس مجلس شوند. لذا باید مقداری 

صبر کنیم.

آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت اول
به موجب اجراییه صادره از شعبه 28 دادگاه حقوقی شهرستان قم که در شعبه ۱0 اجرای احکام مدنی قم به شماره 
پرداخت  به  است  محکوم  علیه  محکوم  ایروانی  محمود  علیه  فردوسی  فاضل  مهدی  له  گردیده  ثبت  ۱0/۱۴02ج/۵۹۳ 
۴/۳۷۱/۷۷۴/۶۴۱ریال در حق محکوم له و مبلغ 2۷8/82۵/۶0۷ریال نیم عشر در حق صندوق دولت ، محکوم له در قبال 
بدهی محکوم علیه پلاک ثبتی ۵۷۵8 فرعی از ۱0۵۹۹ اصلی بخش ۱ قم توقیف نموده که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی 
نموده است. ضمنا حسب مواد ۵۱ و ۱۳۵ مقدار 2۳/28۵8 سهم مشاع از 2۴0 سهم ششدانگ عرصه و اعیان پلاک فوق 
)بابت محکوم به( و مقدار ۱/۴8۵۱ سهم مشاع از 2۴0 سهم ششدانگ عرصه و اعیان پلاک فوق )بابت حق الاجرا( به فروش 
خواهد رسید. شماره بایگانی پرونده 0200۵۹۳ مورخ ۱۴02/8/۳ در خصوص دعوی مهدی فاضل فردوئی به طرفیت محمود 
ایروانی جهت ارزیابی یک باب واحد اداری تجاری در برج مفید به پلاک ثبتی شماره ۵۷۵8 فرعی از ۱0۵۹۹ اصلی قطعه ۴ 
واقع در طبقه دوم به مساحت ۵۳/0۱ مترمربع به اینجانب ارجاع شده بود و پس از مراجعه به محل بازدید های انجام گرفته 
و بررسی اسناد و مدارک نظریه کارشناسی خود را به شرح ذیل اعلام می دارم. آدرس ملک : مذکور واقع در انتهای خیابان 
صدوق میدان مفید و برج مفید می باشد. مشخصات ثبتی ملک : مکل مذکور مطابق سند ششدانگ تک برگ به شماره رمز 
تصدیق ۹0۹۴2۵ه۱۴00 دارای ششدانگ عرصه و اعیان با کاربری تجاری در ضلع شمالی طبقه دوم به نام محمود ایروانی می 
باشد همچنین ملک مذکور دارای پارکینگ قطعه ۴8 به مساحت ۱2/۵ متر در زیرزمین 2 می باشد. با وجود اینکه دارای سند 
ششدانگ بوده و مطابق سند حدود و مشخصات تعیین شده ملک مذکور در حال حاضر با واحد های تجاری مجاور تجمیع شده 
و تیغ های بین آن برداشته شده و قابلیت استفاده به صورت یک واحد را ندارد. ارزیابی انجام گرفته : با توجه به ابعاد موقعیت 
و مساحت و دارا بودن سند ششدانگ و مشاعات )دو آسانسور( و پارکینگ به نظر اینجانب ارزش هر مترمربع از ملک مذکور 
مبلغ 8۵0/000/000ریال و برای مساحت ۵۳/0۱ متر مبلغ ۴۵/0۵8/۵00/000ریال چهل و پنج  میلیارد و پنجاه و هشت 
میلیون و پانصد هزار ریال ارزیابی و اعلام می گردد. در خصوص ماده ۱۳8 قانون اجرای احکام مدنی ملک مذکور در حال حاضر 
با واحد های تجاری تجمیع شده و در اختیار کلینک دندانپزشکی می باشد و از میزان اجاره آن مبلغ دقیقی به دست نیامده 
است. ارزیابی انجام گرفته فوق فاقد احتساب دیون احتمالی عرصه و اعیان پلاک مذکور می باشد. ضمنا حسب اعلام مالک 
اجاره نامه از ۱۴02/۷/۱ الی ۱۴0۳/۷/۱ به مبلغ شش میلیون تومان ماهیانه می باشد. مقرر گردید موارد فوق الذکر در تاریخ 
۱۴0۳/۱/۱8 ساعت ۱0 الی ۱0/۱۵ صبح به آدرس  قم ، خ ساحلی ، جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای 
احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده را دارند می توانند در 
مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت 

پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. )شرکت کنندگان می بایست مبلغ 
پیشنهادی مزایده را در یکی از کارت های بانکی عضو شتاب که به نام خود شخص باشد همراه داشته باشند( ضمنا دادورز اجرا 
می تواند پرداخت بهای اموال را به وعده قرار دهد در این صورت برنده مزایده باید ده درصد بها را فی المجلس به عنوان سپرده 
به قسمت اجرا تسلیم نماید. حداکثر مهلت مزبور از یک ماه تجاوز نخواهد کرد و در صورتی که برنده مزایده در موعد مقرر بهای 
اموال را نپردازد سپرده پس از کسر هزینه مزایده به نفع دولت ضبط خواهد شد. این اگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های 

محلی درج می گردد. جهت اطلاعات بیشتر به واحد  مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – ساعدی نیا

---------------------------
آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول

به موجب اجراییه صادره از شعبه ۱۶ دادگاه حقوقی شهرستان قم که در شعبه ۱0 اجرای احکام مدنی قم به شماره 
پرداخت  به  است  محکوم  علیه  محکوم  گرد  روان  علیرضا  علیه  منش  صادقی  منیر  له  گردیده  ثبت  ۱0/۱۴02ج/8۱۴ 
۱0/۳۷۶/۳00/000ریال در حق محکوم له و مبلغ ۶00/000/000ریال نیم عشر در حق صندوق دولت ، محکوم له در قبال 
بدهی محکوم علیه خودرو و خط همراه توقیف نموده که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی نموده است. ۱- قیمت روز سیم کارت 
همراه اول به شماره 0۹۱22۶002۳8 معادل ۷۵0/000/000 هفتصد و پنجاه میلیون ریال می باشد. 2- قیمت روز سیم 
کارت همراه اول به شماره 0۹۱2۳۶۵۱008 معادل ۷۵0/000/000 هفتصد و پنجاه میلیون ریال می باشد. مقرر گردید موارد 
فوق الذکر در تاریخ ۱۴0۳/۱/20 ساعت ۱۱/۳0 الی ۱۱/۴۵ صبح به آدرس  قم ، خ ساحلی ، جنب زندان ساحلی دادگاه 
های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از مورد 
مزایده را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه 
مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. )شرکت 
کنندگان می بایست مبلغ پیشنهادی مزایده را در یکی از کارت های بانکی عضو شتاب که به نام خود شخص باشد همراه داشته 
باشند( ضمنا دادورز اجرا می تواند پرداخت بهای اموال را به وعده قرار دهد در این صورت برنده مزایده باید ده درصد بها را فی 
المجلس به عنوان سپرده به قسمت اجرا تسلیم نماید. حداکثر مهلت مزبور از یک ماه تجاوز نخواهد کرد و در صورتی که برنده 
مزایده در موعد مقرر بهای اموال را نپردازد سپرده پس از کسر هزینه مزایده به نفع دولت ضبط خواهد شد. این اگهی یک نوبت 

در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد. جهت اطلاعات بیشتر به واحد  مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – ساعدی نیا
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ای مردم! ماه خدا با برکت و رحمت و آمرزش، به 
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شب ها، و ساعاتش بهترینِ ساعت هاست... .
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شهردار قم تاکید کرد:

لزوم مشارکت آحاد مردم 
در حفظ و حراست از طبیعت

شهردار قم با اشاره به اینکه برای حفظ و حراست از طبیعت باید آحاد مردم 
مشارکت داشته باشند، گفت: شهر مانند یک خانواده بزرگ است که اعضای 

آن حرف اول و آخر را می زنند.
سیدمرتضی سقائیان نژاد در حاشیه آئین کاشت نهال با حضور مدیران 
در  که  نیروهای هلال احمر  و  بسیج  کارمندان سپاه،  و شهری،  استانی 
بوستان جنگلی مرجعیت برگزار شد، ضمن تبریک هفته منابع طبیعی، 
اظهار کرد: در هفته منابع طبیعی بیش از هرچیزی شاهد مشارکت مردم و 
اهمیت دادن آنان به محیط زیست هستیم. وی با اشاره به اینکه برای حفظ و 
حراست از طبیعت باید آحاد مردم مشارکت داشته باشند، مطرح کرد: شهر 
مانند یک خانواده بزرگ است که اعضای آن حرف اول و آخر را می زنند. 
اینکه تنها کاشت درخت مطرح نیست بلکه حفظ،  بیان  با  شهردار قم 
حراست و ادامه آن مهم است، عنوان کرد: در طبیعتی که می سازیم باید ما و 

فرزندان ما رشد کنیم درنتیجه باید طبیعت را سالم نگهداریم.
توسعه فضای سبز قم با  نهایت صرفه جویی منابع آبی

رئیس شورای اسلامی شهر قم نیز در حاشیه این مراسم  با تأکید بر اینکه 
آبی نهایت  این توسعه فضای سبز در شرایطی رقم خورده که در منابع 
صرفه جویی انجام شده است، گفت: با استفاده از روش های آبیاری نوین و 

کشت گونه های مناسب، در این مسیر عملکرد موفقی صورت گرفته است.
محسن محرری اظهار کرد: یکی از آرزوهای دیرینه مردم شریف قم و  
مطالبات از مدیران شهری توسعه فضای سبز و افزایش سرانه نسبت به سطح 
کشور بود. وی با اشاره به اینکه همیشه قم به عنوان یک شهر خشک شناخته 
می شد، مطرح کرد: مردم قم همواره دغدغه داشتند که این شهر ازنظر 
آب وهوا شرایط مساعدی داشته باشد. رئیس شورای اسلامی شهر قم با 
بیان اینکه مدیریت شهری طی دهه گذشته اهتمام ویژه ای به توسعه فضای 
سبز داشته است، عنوان کرد: با همت و تلاش ویژه، این توسعه با آهنگ 
مطلوبی انجام شد تا جایی که امروز شهر قم به رتبه سوم سرانه فضای سبز در 
کشور رسیده است. وی با تأکید بر اینکه این توسعه در شرایطی رقم خورده 
که در منابع آبی نهایت صرفه جویی انجام شده است، خاطرنشان کرد: با 
استفاده از روش های آبیاری نوین و کشت گونه های مناسب، در این مسیر 
عملکرد موفقی صورت گرفته است. محرری با بیان اینکه سازمان حفاظت 
محیط زیست بر نگهداری مردم از این درخت ها تأکید دارد، تصریح کرد: 
باتوجه به هزینه های توسعه، مردم باید در حفظ و نگهداری از بوستان های 

شهری و فضای سبز مراقبت بیش تری داشته باشند.
توسعه فضای سبز سبب شادی و طراوت مردم می شود

 فرماندار قم نیز در حاشیه این مراسم   با اشاره به اینکه اگر همراهی 
مردم در نگهداری فضای سبز نباشد هزینه های بسیاری بر شهرها تحمیل 
می شود، گفت: همان گونه که توسعه فضای سبز سبب شادی و طراوت 
نیز  از فضای سبز  باید همراهی شهروندان در نگهداری  مردم می شود، 

افزایش پیدا کند.
عباس ذاکریان اظهار کرد: باتوجه به کیفیت خاک و اقلیم قم باید توسعه 

فضای سبز در این شهر با الزاماتی همراه باشد.
وی با اشاره به اینکه اگر همراهی مردم در نگهداری فضای سبز نباشد 
هزینه های بسیاری بر شهرها تحمیل می شود، مطرح کرد: همان گونه 
که توسعه فضای سبز سبب شادی و طراوت مردم می شود باید همراهی 

شهروندان در نگهداری از فضای سبز نیز افزایش پیدا کند.
فرماندار قم با بیان اینکه در توسعه فضای سبز باید به منابع آبی توجه لازم 
شود، عنوان کرد: این مهم با افزایش بهره وری و استفاده از روش های نوین 

آبیاری محقق می شود.
مشارکت مردم در نگهداری از فضای سبز ضروری است

مدیرکل حفاظت از محیط زیست استان قم نیز در حاشیه این مراسم  با 
اشاره به اینکه آموزش مهم ترین رکن در مسیر رسیدن به توسعه پایدار است، 
گفت: برای افزایش مشارکت مردم در نگهداری از فضای سبز باید به دنبال 

آگاهی بخشی باشیم.
محمدحسین بازگیر در حاشیه آئین کاشت نهال با حضور مدیران استانی و 
شهری، کارمندان سپاه، بسیج و نیروهای هلال احمر که در بوستان جنگلی 
مرجعیت برگزار شد، اظهار کرد: ۱۵ اسفندماه در کنار روز درختکاری روز 

ملی آموزش محیط زیست است.
وی با اشاره به اینکه آموزش مهم ترین رکن در مسیر رسیدن به توسعه 
پایدار است، مطرح کرد: مشارکت مردم در حفاظت از محیط زیست یک 

امر ضروری است.
مدیرکل حفاظت از محیط زیست استان قم با بیان اینکه برای افزایش 
مشارکت باید به دنبال آگاهی بخشی باشیم، عنوان کرد: باید سرمایه های 
مختلف هم افزایی داشته باشند تا شاهد توسعه و رونق ایران اسلامی باشیم.

مدیرکل روابط عمومی و بین الملل شهرداری قم :

سفر مدیران شهرداری قم
 برای تامین تجهیزات است

مدیرکل روابط عمومی و بین الملل شهرداری قم در گفت وگودر خصوص 
سفر تعدادی  از مدیران  شهرداری و یکی از اعضای شورای شهر قم به کشور 
هلند گفت : این سفر به منظور پیگیری خرید تجهیزات تکمیلی مترو قم و 
ماشین آلات موردنیاز خط یک مترو قم و همچنین بررسی میدانی شرکت 

تولیدکننده تجهیزات در کارخانه سازنده در حال انجام است.
مهدی کلانترزاده ادامه داد: با توجه به لزوم تأمین تجهیزات و ماشین آلات 
موردنیاز جهت تکمیل و بهره برداری خط یک مترو قم به موازات عقد قرارداد 
تأمین ناوگان توسط وزارت کشور و با تصویب شورای اسلامی شهر قم، 
بررسی میدانی این تجهیزات در شرکت تولیدکننده معرفی شده از سوی 
پیمانکار پروژه، توسط اعضای هیئت مدیره سازمان قطار شهری قم در حال 

انجام است.
وی ادامه داد: در این سفر بازدیدی از کارخانه تولید تجهیزات شامل 
حضور  با  نجات  و  امداد  خودروی  و  جرثقیل دار  درزین  شانتر،  لکوموتیو 
شورای  ناظر  عضو  هیئت مدیره،  اعضای  از  نفر  دو  پیمانکار،  نمایندگان 
اسلامی شهر در سازمان قطار شهری، نماینده شهردار قم، ناظر اداره کل 

حراست و مدیرعامل سازمان در حال انجام است.
تأمین هزینه های این سفر بر عهده پیمانکار پروژه بوده است

و  تأمین کننده  قرارداد  موضوع  اهمیت  به  توجه  با  گفت:  کلانترزاده 
پرداخت مرحله ای مبالغ باهدف کسب اطمینان خاطر از فرایند طراحی، 
سفارش گذاری و ساخت هرکدام از تجهیزات مطابق با برنامه زمان بندی 
به منظور آمادگی جهت بهره برداری در زمان مقرر و همچنین در راستای 
بازدیدهای دوره ای حین ساخت، پیمانکار طرف قرارداد هماهنگی برگزاری 
بازدید از محل کارخانه سازنده را انجام داده است. وی خاطرنشان کرد: با 
توجه به عدم تولید این تجهیزات در داخل کشور و نیز زمان بر بودن فرآیند 
تأمین، حمل، ترخیص و راه اندازی آن ها سازمان قطار شهری قم با بررسی 
گزینه های مختلف تولیدکنندگان این نوع از تجهیزات و ماشین آلات در 
کشورهای مختلف، تصمیم به خرید از یکی از تولیدکنندگان صاحب نام 
و خوش سابقه در این حوزه نموده و با طرح در هیئت مدیره سازمان قطار 
شهری، برخی از اعضای هیئت مدیره مأمور به بررسی میدانی این کارخانه ها 
شدند. مدیرکل روابط عمومی و بین الملل شهرداری قم اظهار کرد: تمامی 
فرآیند اجرایی و تأمین هزینه های این سفر بر عهده پیمانکار پروژه بوده است.

داور تاجیک برای شهرآورد جانشین ذکایی شد!
انتشار عکسی از مهناز ذکایی یکی از کمک داوران ویدیویی دربی ۱0۳ که در فینال لیگ قهرمانان 
آسیا در دیدار پرسپولیس - کاشیما در ورزشگاه و جایگاه پرسپولیسی ها حضور داشت باعث تغییر او 
شد.فدراسیون فوتبال برای جلوگیری از هرگونه شائبه، نام ذکایی را از فهرست داوران این مسابقه خط زد 
و بلافاصله بعد از مذاکره با فدراسیون فوتبال تاجیکستان، یک داور از این کشور را برای حضور در دربی 
۱0۳ انتخاب کرد.بدین ترتیب داور تاجیکستانی به همراه مهسا قربانی دو داور حاضر در اتاق VAR دربی 
تهران خواهند بود. داور زن بین المللی ایران به حذف نامش از بین داوران داربی ۱0۳ واکنش نشان داد. 
این داور ادامه داد: من هیچوقت در کارم به عنوان یک داور حرفه ای برای تیمی جانبداری نکرده ام و برای 
من عجیب است که چنین اتفاقی پس از معرفی نامم به عنوان یکی از داوران داربی رخ داد. به همین دلیل 
تصور می کنم که این اتفاق از درون جامعه فوتبال رخ داده است. در هر صورت من فرصت حضور در داربی 

را از دست دادم اما امیدوارم هر کسی در این بازی به عنوان داور حضور دارد، موفق باشد.

صدور اعلان قرمز برای کوروش کمپانی
سعید  خبرداد.سردار  کمپانی  کوروش  متواری  مالک  برای  قرمز  اعلان  صدور  از  فراجا  سخنگوی 
منتظرالمهدی در نشست با خبرنگاران دراین باره گفت: با پیگیری پلیس و هماهنگی خوب قوه قضائیه 
اعلان قرمز برای مالک فراری کوروش کمپانی صادر شد.سخنگوی فراجا گفت: با توجه به مطالبات 
رسانه ها و پیگیری پلیس ایران فرایند صدور اعلان قرمز مالک کوروش کمپانی به سرعت رخ داد و در 
واقع سریع تر از روند معمول انجام شد.منتظرالمهدی همچنین در پاسخ به پرسش ایسنا، درباره جریمه 
سه میلیون تومانی افراد بدحجاب با تشخیص پلیس که اخیرا در فضای مجازی منتشرشده است، گفت: 
تاکنون چنین موضوعی به ما ابلاغ نشده است.وی همچنین درباره چهارشنبه سوری نیز گفت: تمهیدات 
لازم در این خصوص اتخاذ شده است و پلیس آمادگی کاملی دارد. کشفیات زیادی نیز در حوزه مواد 

محترقه و ... داشتیم که به زودی اعلام می شود.

خارج کردن توده ۶ کیلویی از شکم بیمار آملی
عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی بابل از خارج کردن توده ۶ کیلویی از شکم بیمار آملی در 
بیمارستان آیت الله روحانی)ره( بابل خبر داد.دکتر نوین نیک بخش گفت: بیمار خانم ۷0 ساله اهل آمل 
با علائم درد شکم به این مرکز مراجعه شد که پس از بررسی های اولیه تشخیص وجود تومور برای این بیمار 
داده شد که تحت عمل جراحی قرار گرفت و تومور۶ کیلویی از داخل لگن بیمار به صورت کامل بدون 

آسیب به اقشارشکم، روده و عروق بزرگ داخل شکم خارج شد

شورای نگهبان لایحه حجاب و عفاف را تایید کرده است
روز شنبه حجت الاسلام موسی غضنفرآبادی رئیس کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس شورای اسلامی 
از ارسال لایحه عفاف و حجاب برای سومین بار به شورای نگهبان خبر داده بود.به گزارش دیده بان ایران، 
حالا روزیکشنبه  حجت الاسلام حسین جلالی عضو کمیسیون فرهنگی مجلس مدعی شده؛ شورای 
نگهبان لایحه حجاب و عفاف را تایید کرده است.حسین جلالی عضو کمیسیون فرهنگی مجلس گفت: 
لایحه حجاب و عفاف پس از اصلاحاتی که مد نظر قرار گرفته بود برای سومین بار به شورای نگهبان ارسال 

شده و این شورا لایحه را تایید کرده است.

سال تحصیلی مدارس از سال آینده تغییر می کند؟
سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه با بیان اینکه طبق مصوبه مجلس شورای اسلامی، 
آموزش و پرورش الزامی برای شروع سال تحصیلی در اول مهرماه ندارد، گفت: آموزش و پرورش این اختیار 
را دارد که از سال آینده درباره آغاز و پایان سال تحصیلی در نقاط مختلف کشور تصمیم گیری کند. محسن 
زنگنه با اشاره به مصوبه مجلس شورای اسلامی در برنامه هفتم توسعه اظهار کرد: ما در لایحه برنامه هفتم 
توسعه این اختیار را به آموزش و پرورش دادیم که براساس شرایط آب و هوایی در مناطق مختلف کشور 

بتواند اصلاحاتی را درباره آغاز و پایان سال تحصیلی انجام دهد.  

فعالیت مدارس کشور تا ۲۸ اسفند
معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه مدارس کشور تا 28 اسفند به فعالیت خود 
ادامه می دهند و معلمان باید در مدارس حضور داشته باشند، گفت: امسال مانند سال های گذشته پیک 
نوروزی نداریم و هیچ  تکلیفی بگونه یکسان از ستاد به مدارس ابلاغ نمی شود و مدارس می توانند بجای 

تکالیف نوشتاری تکالیف مهارتی را جایگزین کنند.

قم قهرمان تیراندازی کشور
نمایندگان قم به یک عنوان و قهرمانی یک عنوان دومی در مسابقات کشوری تیراندازی با کمان دست 
یافتند.به گزارش ایمان ، نگین اکبری کماندار نوجوان تیم مقاومت سپاه قم، در بخش ریکرو مرحله دوم 
مسابقات تیروکمان رنکینگ کشوری با ایستادن بر سکوی نخست عنوان قهرمانی را به نام خود ثبت کرد.
سید محمد مصطفی رفیع زاده هم در بخش کامپوند این رقابت ها و در بخش پسران بر سکوی دومی ایستاد 
و با عنوان نایب قهرمانی به کار خود پایان داد. مرحله دوم مسابقات قهرمانی تیراندازی با کمان رنکینگ 

کشور به میزبانی اصفهان برگزار شد.

ایرانی ها بزرگترین مصرف کنندۀ نان در جهان 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی: گفت :در ایران مردم بین ۳۷ تا ۴0 درصد از میانگین جهانی 
بیشتر نان مصرف می کنند.هر ایرانی روزانه در 2.۵ وعدۀ غذایی بین ۱80 تا ۳20 گرم نان مصرف می کند.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم خبرداد:

پلمب واحد صنعتی آلاینده در جاده کاشان 
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم بااشاره به پلمب یک واحد صنعتی آلاینده در جاده کاشان 
با دستور قضایی گفتک این اداره کل در جهت تأمین امنیت و سلامت عمومی جامعه همه تلاش خود 
را به کار گرفته و برای مقابله با تخلفات زیست محیطی در عرصه های انسانی و طبیعی، هیچگونه 

مماشات و مسامحه ای ندارد.
محمدحسین بازگیر در سخنانی اظهار داشت: واحدهای صنعتی مستقر در شهرک ها و نواحی 
صنعتی و دیگر نقاط استان به ویژه واحدهای آلاینده، به صورت منظم و مستمر با حضور کارشناسان 

این اداره کل مورد کنترل و پایش قرار داشته و هرگونه تخلف زیست محیطی کاملا رصد می شود. 
وی با بیان اینکه اداره کل محیط زیست استان قم در راستای مقابله با تخلفات واحدهای آلاینده و 
صیانت از حقوق مردم، قاطعانه عمل می کند، گفت: در صورت وجود آلودگی در واحدهای صنعتی، 

اخطارهای لازم با اعلام مهلت مناسب جهت رفع آلودگی در چند نوبت برای آنها صادر می شود.
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم در ادامه افزود: اگر واحدهای صنعتی نسبت به اخطارهای 
زیست محیطی بی اعتنا بوده و در جهت کاهش و رفع آلودگی اقدام مؤثری نداشته باشند، پرونده آنها 
به مراجع قضایی ارجاع داده شده و در صورت آلودگی شدید، از ادامه فعالیت آنها جلوگیری به عمل 

می آید.
وی در پایان با اشاره به پلمب یک واحد صنعتی آلاینده در جاده کاشان با دستور قضایی، تصریح کرد: 
این اداره کل در جهت تأمین امنیت و سلامت عمومی جامعه همه تلاش خود را به کار گرفته و برای 
مقابله با تخلفات زیست محیطی در عرصه های انسانی و طبیعی، هیچگونه مماشات و مسامحه ای 

ندارد.
 

مدیرکل دامپزشکی استان قم خبرداد:

آغاز طرح تشدید نظارت بر فرآورده های خام دامی 
مدیرکل دامپزشکی استان قم  گفت: طرح تشدید کنترل و نظارت بهداشتی بر تولید و عرضه 

فرآورده های خام دامی به مناسبت فرارسیدن ماه رمضان و عید نوروز در این استان آغاز شد. 
سید مهدی سرکشیک در گفت وگویی با اشاره به هماهنگی های صورت گرفته با اداره های تابعه برای 
اجرای دقیق این طرح، افزود: طرح تشدید نظارت بر فرآورده های خام دامی که تا تاریخ 22 فروردین 

ماه ۱۴0۳ ادامه خواهد داشت.
وی اضافه کرد: در راستای اجرای این طرح همه مراکز تهیه، تولید، ذخیره و عرضه فرآورده های 
خام دامی از جمله کشتارگاه های دام و طیور، سردخانه ها، مراکز بسته بندی مرغ، گوشت و تخم مرغ، 
فروشگاه ها و مراکز عرضه فرآورده های خام دامی، مراکز طبخ غذا شامل رستوران ها، کبابی ها، مراکز 

اقامتی و هتل ها به صورت مرتب مورد رصد و پایش بازرسان دامپزشکی قرار خواهد گرفت.
وی ادامه داد: برای اجرای این طرح ۱۵ اکیپ ثابت و سیار برای روزهای غیرتعطیل و هفت اکیپ ثابت 
و سیار برای روزهای تعطیل در سطح استان از جمله شهرستان های قم، کهک و جعفرآباد از ساعت 

هشت صبح تا 20 شب در دو شیفت کاری ساماندهی شده است.
سرکشیک با اشاره به اینکه واحدهای تحت نظارت باید رعایت نکات بهداشتی ابلاغی از سوی اداره 
کل دامپزشکی استان قم را جدی بگیرند، از شهروندان درخواست کرد در صورت مشاهده تخلف با 

شماره های ۱۵۱2 و 02۵-۳۵۱2۳۴۵۶ تماس حاصل نمایند.

عکس:سید محمد آل رسول

آیین غبارروبی حرم مطهر حضرت رضا )ع(

استاندار قم توفیق خدمت به مردم را فرصتی مغتنم دانست و تاکید کرد: 
قانون را تا جایی که ممکن است باید برای مردم منعطف کنیم که مبادا آنها در 

پیچ و خم مسائل اداری گرفتار شوند.
سیدمحمد آقامیری در مراسم جشن ملی توانمندسازی ۱00 هزار مددجو 
تحت حمایت کمیته امداد امام خمینی )ره( که به صورت کنفرانس ویدیویی با 
رئیس محترم جمهور برگزار شد افزود: هیچ نهادی مانند کمیته امداد به وضع 
حال نیازمندان رسیدگی نمی کند. وی حساب ۱00 را یادگار ارزشمند امام 
خمینی )ره( برای ساخت مسکن ویژه محرومین دانست و گفت: این موضوع 

در حوزه های اشتغال و معیشت هم در حال اجراست.
استاندار قم با بیان اینکه کمیته امداد یک مجموعه انقلابی است و برگرفته 
از انوار الهی است افزود: خدمتی که نهاد جهادی به مردم می کند خدمتی 

بی منت است و اخلاص کار موجب افزایش چند برابری ارزش آن می شود.
آقامیری با اشاره به دیدار های مردمی خود در روز های یک شنبه و سه شنبه 
هر هفته گفت: مسئولین موظفند گرفتاری مردم را حل کنند و این درحالی 
است که مدیران می توانند با نوشتن یک دستور و یا تسهیل مسیر آن فرد 

نیازمند، مشکل بزرگی از حجم مشکلات آن شخص را برطرف نمایند.
وی توفیق خدمت به مردم را فرصتی مغتنم دانست و تاکید کرد: قانون را تا 
جایی که ممکن است باید برای مردم منعطف کنیم که مبادا آنها در پیچ و خم 

مسائل اداری گرفتار شوند.
استاندار قم با بیان اینکه کمیته امداد باید به دنبال ایجاد اشتغال پایدار برای 
خانواده های تحت حمایت خود باشد افزود: کمک های این نهاد با ارزش باید 

پایدار و نه به صورت موقتی باشد.

استاندار قم :

مردم نباید در پیچ و خم اداری گرفتار شوند

دادستان قم صادر کرد:

دستور شناسایی عاملان پخش فیلم درمانگاه

دادستان عمومی و انقلاب قم با اشاره به اتفاق رخ داده در یک درمانگاه در این 
شهر گفت دستورات لازم را برای شناسایی اخلالگران در نظم، سایر زوایای قضیه و 
همچنین شناسایی عناصری که تصویر را به رسانه های معاند منتقل کردند، صادر 

کرده است.
حجت الاسلام والمسلمین غریب دادستان عمومی و انقلاب استان قم درخصوص 
انتشار کلیپ منتشره از یک درمانگاه در قم اظهار داشت: ملت ایران در طول تاریخ 
خداپرست بوده و ۱۴00 سال است در سایه فرهنگ اسلام زندگی می کند و به شدت 
پایبند به احکام و هنجارهای دین اسلام است و حتی غیرمسلمان ها هم در ایران 
در طول تاریخ به فرهنگ اسلامی ملت ایران احترام می گذارند و هیچگاه تظاهر به 

ضدیت با فرهنگ مردم مسلمان نکردند؛ لذا مردم انتظار دارند معدود افرادی که 
بعضاً فرهنگ اسلامی را مراعات نمی کنند از این غفلت خارج شوند. 

با کلیپی که پخش شده به محض اطلاع دادستانی قم  ارتباط  افزود: در  وی 
دستورات لازم را برای شناسایی اخلالگران در نظم، سایر زوایای قضیه و همچنین 
شناسایی عناصری که تصویر را به رسانه های معاند منتقل کردند، صادر کرده است.

 دادستان عمومی و انقلاب قم در عین حال تاکید کرد: ما از آمرین به معروف که 
شرایط و مراتب آن را مراعات کرده باشند با جدیت حمایت می کنیم و در هر صورت به 

این موضوع قاطعانه، عادلانه و با سرعت رسیدگی می کنیم. 
هیچ فردی تاکنون دستگیر نشده است

دادستان قم گفت: در پرونده درگیری یک خانم با فرد روحانی تاکنون کسی 
دستگیر نشده و در ارتباط با این موضوع پرونده قضایی تشکیل شده است.

حجت الاسلام والمسلمین حسن غریب دادستان قم در رابطه با ویدئو منتشر 
شده در فضای مجازی در خصوص درگیری بین یک خانم و یک فرد روحانی در 
یک درمانگاه اظهار کرد: در این رابطه دستورات قضائی لازم صادر و پرونده قضائی 
تشکیل شده است. حجت الاسلام والمسلمین غریب بیان کرد: در رابطه با این 

موضوع تاکنون فردی دستگیر نشده است و تحقیقات ادامه دارد.
پلمب درمانگاه و یا ابطال مجوز آن صحت ندارد 

وی افزود: شایعات در مورد پلمب درمانگاه و یا ابطال مجوز آن صحت ندارد و هیچ 
گونه اقدام محدود کننده ای انجام نشده است.

و  تروریستی  رسانه های  اختیار  در  ویدئو  این  حالی  در  گزارش  این  اساس  بر 
ضدانقلاب قرارگرفته که این فیلم با دوربین های مدار بسته آن درمانگاه ثبت شده 
و سؤال مردم این است که چطور فیلم دوربین های مدار بسته در اختیار رسانه های 

ضدانقلاب قرار گرفته است؟!

به  اشاره  با  قم  استان  تعزیرات  مدیرکل سازمان 
جریمه ۵ برابری گرانفروشان گفت: سازمان تعزیرات 
بر اساس گزارشات از سوی دستگاه ها وزارت صمت 
و جهاد کشاورزی مبادرت به صدور حکم می نماید 
سازمان  دولت،  هیئت  جدید  مصوبه  طبق  بر  و 
تعزیرات می تواند تا ۵ برابر جریمه صنف خاطی را 

افزایش دهد. 
تقی حسامدر گفت وگویی درخصوص  جزیات 
وظیفه   : اظهارداشت  نوروز  ویژه  نظارتی  طرح 
و  صدور  رسیدگی،  حکومتی،  تعزیرات  سازمان 
که  است  پرونده هایی  خصوص  در  احکام  اجرای 
سازمان  اما  می کنند  ارسال  ذیربط  سازمان های 
جهت  به  خود  اصلی  وظیفه  کنار  در  تعزیرات 
همراهی با سیاست های ستاد تنظیم بازار، گشت 
داده   تشکیل  سازمان ها  دیگر  با  مشترک  و  سیار 

است.
وی افزود: در نوروز و ماه رمضان افزایش تقاضا 
برای برخی از کالاها وجود دارد برای کنترل بازار، 
بخش  دو  در  حکومتی  نظارت  ویژه  طرح  امسال 

تا 2۹  اسفند  از ۱۵  اولین بخش  انجام می شود، 
فروردین  اول  از  آن  و بخش دوم  ماه است  اسفند 
طرح  این  در  که  است،  فروردین   2۱ تا   ۱۴0۳
نظارت بر مراکز خرید و بخش کالا  افزایش می یابد 
برای  مردم  دسترسی  سهولت  برای  همچنین  و 
شکایت از صنوف، شعبه سیار فراهم خواهد شد، 
قم  آستانه  میدان  در  سیار  مراکز  این  از  یکی  که 
مستقر شده است و سه گروه گشتی هم علاوه بر 
ساعات اداری، از ساعت ۱۴:۳0 تا ساعت ۱۹:۳0 

در شعب سیار مستقر هستند.
حسام با اشاره به مجازاتی که برای گران فروشان 
اساس  بر  کرد:  اظهار  است،  شده  گرفته  نظر  در 
گزارشات تخلف اتاق اصناف، بسیج اصناف، وزارت 
صمت و جهاد، سازمان تعزیرات مبادرت به صدور 
حکم می کند و بر طبق مصوبه جدید به هر میزان 
که جریمه برای صنف متخلف در نظر گرفته شده، 
برابر را دارد  تا پنج  تعزیرات اجازه افزایش جریمه 
کالا، 200  قیمت  درج  عدم  برای  اگر  مثال  برای 
هزار تومان جریمه در نظر گرفته شده باشد، تعزیرات 

می تواند با اعمال جریمه پنج برابری، یک میلیون 
تومان به عنوان جریمه از صنف متخلف می تواند 

دریافت کند.
یعنی  گرانفروشی  کلی  طور  به  داد:  ادامه  وی 
برای  و  باشد  بیشتر  آن  رسمی  قیمت  از  کالایی 
تشخیص فرد گرانفروش، فاکتور خرید را از فاکتور 
فروش کم کرده و درصد سود محاسبه می شود و 
اگر درصد سود فرد، نامتعارف تشخیص داده شود، 
آنگاه فرد به عنوان گرانفروش شناسایی می شود، 
و  اتحادیه ها  توسط  قیمت گذاری ها  همچنین 
سازمان حمایت از حقوق مصرف کنندگان انجام 
می شود، برای مثال اگر آب معدنی بزرگ ۶.800 
قیمت گذاری شود، سازمان تعزیرات بر بازار نظارت 

می کند که صنفی بالاتر از این قیمت نفروشد.
مدیر کل تعزیرات استان قم در پایان یادآورد شد: 
مردم به دو صورت حضوری و با مراجعه به سامانه 
۱۳۵ می توانند شکایت خود را ثبت کنند، اگر مردم 
شکایتشان را در سامانه ثبت کنند، 2۴ ساعت بعد 

از ثبت شکایت، سازمان مکلف به رسیدگی است.

مدیرکل سازمان تعزیرات استان قم هشدارداد:

جریمه ۵ برابری، در انتظار گران فروشان ماه رمضان و نوروز

استان  اسلامی  انقلاب  مسکن  بنیاد  مدیرکل 
هکتاری   ۱۷ سایت  واحدهای  تمامی  گفت:   قم 
نهضت ملی مسکن در شهرک پردیسان این استان تا 
خردادماه سال آینده تحویل متقاضیان خواهد شد. 
محمد اطهری در گفت وگویی افزود: در سایت ۱۷ 
هکتاری پردیسان یک هزار و ۳۴0 واحد در دست 
اجراست که تاکنون 8۴۵ واحد به اتمام رسیده است.
وی درادامه با اشاره به شیوه نامه طرح نهضت ملی 
مسکن در خصوص آورده متقاضیان و تسهیلات 
بانکی، گفت: قیمت واحدهای مسکونی این طرح 
باتوجه به زمان آغاز و اتمام و به فراخور هزینه های 

بکار رفته در آن، متفاوت است.
وی گفت: بهای تمام شده خرید مصالح، بیمه، 
دستمزدها  شهرداری،  هزینه های  محوطه سازی، 

و غیره در قیمت تمام شده این واحدها تاثیرگذار 
است. اطهری افزود:  بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
قم با حذف واسطه ها در خرید مصالح بخشی از 
افزایش هزینه های احتمالی متقاضیان را مدیریت 

کرده است.
وی گفت: هم اینک در محدوده شهر قم سه هزار 
و ۱۳۳ واحد نهضت ملی مسکن در قالب اراضی 22 
و ۱۷ هکتاری پردیسان توسط بنیاد مسکن انقلاب 

اسلامی در دست احداث است.
اطهری با اشاره به احداث یک هزار و ۷۹2 واحد 
در سایت 22 هکتاری پردیسان، تصریح کرد: تحویل 
واحدهای این سایت از اواسط فصل بهار سال آینده 
آغاز و به تدریج تا پایان سال کلید این واحدها در 

اختیار مالکان قرار خواهد گرفت.

قم  اسلامی  انقلاب  مسکن  بنیاد  مدیرکل 
مسکونی  واحد  هزار  چهار  همچنین  شد:  یادآور 
حال  در  ویلایی  به صورت  طایقان  سایت  در  نیز 
ساخت است که تا شهریورماه سال ۱۴0۴ تحویل 
متقاضیان می شود. وی خاطرنشان کرد: هم اینک 
فونداسیون و اسکلت حدود ۳۷0 واحد مسکونی 
سایت ۴۵0 هکتاری طایقان قم انجام گرفته و اجرای 
معابر شهری نیز با فعالیت مستمر ۱00 دستگاه 
ماشین آلات سنگین به صورت روزانه در حال انجام 

است.
وی گفت: ۴82 واحد مسکونی نیز توسط بنیاد 
مسکن قم در شهر کهک در حال اجراست که ۱00 
واحد از آن بهار سال آینده تحویل متقاضیان خواهد 

شد.

مدیرکل بنیاد مسکن استان قم خبرداد:

تحویل واحدهای سایت ۱۷ هکتاری تا سال آینده 


